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Termoelektrarne Šoštanj 

Najdaljši in največji remont 
počasi končujejo 

Letošnji remont četrtega 
bloka, ki so se ga lotili v ter-
moelektrarnah Šoštanj traja 
precej dlje kot so prvotno na-
črtovali. Poleg predvidenih del 
so namreč morali zamenjati 
tudi poškodovane lamele na 
rotorju generatorja. To zahte-
vno delo poteka pri firmi do-
baviteljici v Zahodni Nemčiji. 

Čeprav delavci sedaj niso 
posebno hiteli, delali pa so 
vendarle večino sobot in ne-
delj, bodo v tem tednu preiz-
kusili delovanje vseh ostalih 

obnovljenih delov, medtem 
ko bo na generator potrebno 
počakati še teden dni, preiz-

kus delovanja pa bo opra-
vljen ob koncu meseca. 
Dalje na 3. str. 

kovinotehna 
Prodajni center Prevalje 

Vse za vas in vaš dom 

Ob dnevu JLA 

Osrednja 
slovesnost 
20. decembra 
Občinska konferenca zveze re-

zervnih vojaških starešin Velenje 
bo letos organizator proslave ob 
praznovanju letošnjega dneva 
oboroženih sil — 22. decembra. 
Temu prazniku bo namenila letos 
še posebno pozornost. Osrednja 
slovesnost, ki so jo poimenovali 
»40 let v svobodi in miru«, bo 20. 
decembra v domu kulture v 
Titovem Velenju. Ob tej priložno-
sti bodo najaktivnejšim stareši-
nam podelili državna odlikovanja 
in priznanja. Seveda pa bodo 
praznik JLA dostojno proslavile 
tudi nekatere krajevne organizaci-
je ZRVS velenjske občine skupaj 
z osnovnimi šolami. (b. m.) 

Občinska konferenca SZDL Velenje 

Nada Zavolovšek-Hudarin, 
Jože Groznik in Martin Budna 
kandidati za vodilne funkcije 

Na seji prejšnji teden so člani predsedstva občinske konfe-
rence SZDL Velenje določili kandidate za vodilne funkcije v 
občinski konferenci. Tako bomo 10. decembra na programsko 
volilni seji občinske konference za njeno predsednico znova voli-
li Nado Zavolovšek Hudarin, za podpredsednika Jožeta Grozni-
ka in za sekretarja Martina Budno. 

V predkandidacijskem po-
stopku smo v temeljnih oko-
ljih obravnavali kot možne 
kandidate za predsednico 
OK SZDL Nado Zavolo-
všek-Hudarin, za podpred-
sednika Jožeta Groznika, za 
sekretaija pa sta bila možna 
kandidata Martin Budna in 
Drago Seme. Drugi predvi-
deni možni kandidati niso 
pristali, da bi prevzeli te od-
govorne funkcije. Vsi možni 
kandidati so dobili podporo 
v temeljnih okoljih, s tem, da 
so se za možna kandidata za 
sekretaija krajani odločali ra-

zlično. V krajevnih skupno-
stih je dobil nekoliko večjo 
podporo Drago Seme, v 
družbenih organizacijah in 
društvih pa Martin Budna; 
pač odvisno od njunega akti-
vističnega dela v različnih 
okoljih. Koordinacijski od-
bor za kadrovska vprašanja 
pri predsedstvu občinske 
konference SZDL je predla-
gal na seji predsedstva kot 
možnega kandidata za sekre-
tarja občinske konference 
Socialistične zveze Martina 
Budna, ker naj bi Drago Se-

me prevzel funkcijo v občin-
skem komiteju Z K Velenje. 

Sicer pa je tudi v teh dneh 
v krajevnih skupnostih ve-
lenjske občine nadvse razgi-
bano, saj že sklicujejo pro-
gramske volilne konference, 
ki so vrh vseh aktivnosti. 
Pred programsko volilnimi 
konferencami imajo v krajev-
nih skupnostih tudi zbore 
krajanov, seje družbeno poli-
tičnih in družbenih organiza-
cij ter društev, kjer ocenjuje-
jo delo v preteklem obdobju, 
razgrinjajo — zlasti krajevno 
problematiko ter načrtujejo 
nadaljnje delo. Ker smo pred 
sprejemom srednjeročnih na-
črtov in pred skupščinskimi 
volitvami, sta to tudi osrednji 
temi vsega delovanja v kra-
jevnih skupnostih. 

Na zborih kažejo krajani 

veliko zavzetost, zlasti jih za-
nimajo nerazrešena vpraša-
nja, kar najbolje potrjuje, da 
niso brezbrižni do nadaljnje-
ga razvoja svoje krajevne* 
skupnosti in sploh občine kot 
celote. Zaradi kopice nera-
zrešenih vprašanj, predvsem 

• pa zaradi nerazumevanja vlo-
ge Socialistične zveze v neka-
terih krajevnih skupnostih si-
cer sposobni posamezniki 
nočejo prevzemati funkcije 
predsednika krajevne konfe-
rence. Ob tem se moramo za-
vedati, da bomo le s svojo 
zavzetostjo na vseh področ-
jih in tudi s sprejemanjem 
odgovornih funkcij, uspešno 
premagovali vsaj najbolj žgo-
če težave. 

S. Vovk 

Občina Mozirje 

Pospešene priprave 
volitve 

Tudi v mozirski občini so prvi del evidentiranja opravili že v 
pomladanskih mesecih in postopek dopolnili do septembra. V 
oktobru je občinska konferenca socialistične zveze pripravila se-
stanke s predsedniki krajevnih konferenc, v sodelovanju z občin-
skim svetom zveze sindikatov pa tudi s predsedniki izvršilnih od-
borov osnovnih organizacij sindikata. Na teh sestankih so se po-
drobno dogovorili o nalogah, ki jih čakajo v predkandidacijskih 
ia kandidacijskih postopkih. 

na 

Podatki kažejo, da so evidenti-
rali precej mladih in žensk, pa 
tudi sicer so dali poseben pouda-
rek evidentiranju mlajših, spo-
sobnih in dela voljnih kandida-
tov. Po krajevnih konferencah so 
že pripravili predloge delegacij, 
ta mesec pa je seveda na vrsti še 
pridobivanje privolitev od evi-
dentiranih kandidatov. Upajo, 
da bodo tudi pri tem tako uspe-
šni, kot so bili v akciji evidentira-
nja, čeprav pričakujejo tudi od-
klonitve, predvsem pri tistih kan-
didatih, ki so svoje delegatske 
naloge opravljali doslej že več 
mandatnih obdobij. 

Nekoliko so kasnili pri eviden-
tiranju delegatov za družbeno-

politični zbor, vendar bo tudi ta 
naloga v teh dneh opravljena. V 
krajevne skupnosti :n delovne 
organizacije so poslali sezname 
dosedanjih nosilcev najodgovor-

Konec tedna je bila na območju velenjske občine vaja ob-
činskega vodstva, na kateri se je preizkusila pripravljenost in 
usposobljenost organov in organizacij za delovanje v vojni. Vaja 
je pokazala, da so vse strukture dobro pripravljene in usposo-
bljene za opravljenje svojih nalog tudi v najtežjih razmerah. 

nejših nalog v družbeno-politi-
čnih skupnosti in v samouprav-
nih interesnih skupnostih s pred-
logom za evidentiranje bodočih. 
Precej problemov pričakujejo pri 
usklajevanju mest za tiste delega-
te, ki so bili evidentirani tako v 
krajevni skupnosti, kot v delovni 
Organizaciji. Računajo na razu-
mevanje delovnih organizacij, 
saj je tu laže dobiti delegate, kot 
v krajevnih skupnostih. 

Za družbeno-politično skup-
nost so skupno evidentirali 712 
delegatov, od tega v krajevnih 
skupnostih 229. in v delovnih or-
ganizacijah 483. Med njimi je 
270 žensk, 133 je mladih do 27 
let, 326 pa je starih od 27 do 40 
let. Za samoupravne interesne 
skupnosti je skupno evidentira-
nih 1.200 kandidatov. V krajev-
nih skupnostih so jih evidentirali 
532, v delovnih organizacijah 
668, od vseh je kar 550 žensk, do 
27 let je 305 evidentiranih kandi-
datov, starih od 27 do 40 let pa 
528. 

Gorenje 

Največji 
mesečni izvoz 

Prejšnji mesec so delovne 
organizacije Gorenje Gospo-
dinjski aparati, Gorenje No-
tranja oprema, Gorenje Pro-
cesna oprema, Gorenje Elek-
tronika Široka potrošnja in 
Gorenje Servis prodale na tu-
je za 10,321.000 dolarjev pro-
izvodov in rezervnih delov. 
Doseženi oktobrski izvoz je 
največji mesečni izvoz doslej. 
V primerjavi z mesecem ok-
tobrom 1984 so povečali iz-
voz za skoraj 27 %. 

Sicer pa so v obdobju ja-
nuar—oktober 1985 Gorenje-
ve delovne organizacije iz Ti-
tovega Velenja izvozile sku-
paj za 74,014.000 dolarjev 
proizvodov in rezervnih de-
lov, pri čemer je bila doseže-
na 131 odstotna stopnja po-
kritja uvoza z izvozom. 

Zapisati velja, da je od-
padlo kar 85 odstotkov vsega 
ustvarjenega izvoza Gorenje-
vih delovnih organizacij iz 
Titovega Velenja na Gorenje 
Gospodinjski aparati. 

Velenjski rudarji 

V soboto spet rekordni 
dnevni izkop 

Bliža se konec leta in ve-
lenjski rudarji s svojim izko-
pom vse bolj potrjujejo, da 
lahko tudi letos pričakujemo 
kar največjo proizvodnjo ob 
koncu leta. Prejšnjo soboto 
so namreč dosegli nov dne-
vni rekordni izkop, saj so na-

kopali kar 23 tisoč 700 ton li-
gnita. S tem so presegli re-
kordni dosežek 30. maja le-
tos kar za 400 ton. Vključno s 
ponedeljkom so rudarji letos 
skupaj nakopali že 4.305.100 
ton lignita v 242 delovnih 
dneh ter tako osnovni proiz-

vodni letni načrt presegli za 
dobrih 104 tisoč ton. Popre-
čno pa so v tem obdobju na 
dan nakopali 17.790 ton pre-
moga. 

Seveda rudarjem čestitamo 
za ta novi dnevni rekordni 
dosežek. 

Po toplih in sušnih dneh je jesen pokazala, da zna biti tu-
di drugačna, bolj muhava. Najprej je natrosila na žejno 
zemljo tako prepotreben dež, nato pa je za pokušino na-
sula tudi nekaj snega, ki so ga otroci nadvse navdušeno 
pozdravili. Malce pa je streznila tudi nekatere kmetoval-
ce po naši domovini, ki jim doslej še nikakor ni uspelo po-
brati poljščin, kaj šele končati s setvijo. Tetka jesen torej 
jemlje slovo, zima že trka na vrata. b 
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Z novim letom HPH 
združen z Vegradom 

O velikih težavah delovne orga-
nizacije za Hidrogradnjo, gradnjo 
prometnih objektov in hortikultu-
ro — HPH smo v velenjski občini 
že veliko govorili, mnogo pa je bi-
lo tudi že napisanega. 

Kot vemo je bila glede na to, 
da so lansko poslovno leto za-
ključili z izgubo, z rdečimi števil-
kami pa poslujejo tudi letos, 
imenovana sanacijska komisija, 
ki je ugotovila, da HPH nima 
možnosti uspešnega poslovanja 
organizirana kot samostojna or-
ganizacija združenega dela, saj 
ima glede na število proizvodnih 
delavcev, preveliko režijo, je pa 
tudi premajhna, zaposluje le 
okoli 160 delavcev, da bi uspe-
šno premagovala vse večje teža-
ve na področju gradbeništva. 
Prav zato je sanacijska komisija 
predlagala, delavski svet pa tudi 
potrdil in dal pobudo, da. se 
združijo z gradbeno-industrij-
skim podjetjem Vegrad, ki je 
opredeljen kot nosilec gradbene 
dejavnosti v občini. 

Narejenih je bilo že veliko 
analiz o ekonomski upravičeno-
sti te združitve, izdelan pa je tudi 
že elaborat o organiziranosti 
združitve o katerem razpravljajo 
delavci obeh organizacij združe-
nega dela. 

Q tej združitvi so na zadnji seji 
govorili tudi člani izvršnega sve-
ta skupščine občine Velenje, ki 
so podprli predlog za sanacijo 
razmer v HPH in za združitev z 
delovno organizacijo Vegrad. 

Podprli so tudi predlog o organi-
ziranosti dejavnosti HPH v okvi-
ru temeljnih organizacij Vegrada 
(in ne kot samostojna tozd). Od 
obeh organizacij združenega de-
la so zahtevali, da dopolnijo ela-
borat o organiziranosti delovne 
organizacije HPH z načinom de-
litve mehanizacije in osnovnih 
sredstev. Posebno vprašanje je 
pokrivanje izgube delovne orga-
nizacije HPH, ki bo predvidoma 
znašala ob koncu letošnjega leta 
okoli 20 milijonov dinarjev. To 
vprašanje pa je pred združitvijo 
vsekakor treba razrešiti. Člani iz-
vršnega sveta pa so se obvezali 
tudi, da bodo pomagali pri razre-
ševanju kadrovskih vprašanj raz-
položljivih delavcev. Obe delo-
vni organizaciji morata takoj po-
sredovati skupnosti za zaposlo-
vanje podatke o teh delavcih. 

Delovna organizacija Vegrad 
je predvidela zaposlitev 141 de-
lavcev HPH in sicer naj bi jih 66 
prešlo v tozd Gradnja Velenje, 
56 v tozd Mehanizacija. 15 tv de-
lovno skupnost skupnih služb, 
dva v Projektivni biro in 2 v tozd 
Vemont. 

V obeh delovnih organizacijah 
bodo delavci o omenjenem pred-
logu še razpravljali, nato pa se o 
združitvi odločali na referendu-
mu. HPH naj bi se, kot je opre-
deljeno \ elaboratu o organizira-
nosti združitvi, priključil Vegra-
du s I. januarjem prihodnjega le-
ta. 

M. Z. 

Komite za planiranje, gospodarstvo in varstvo okolja 

Je v prazni malhi skrito še 
kakšno zrno ? 

Načrtovanje novega srednjeročnega obdobja je v času, ko se 
naš sistem otepa z veliko krizo, v katero ga je pahnila kopica 
premalo pretehtanih odločitev v prejšnjih letih, in ko še vedno ni 
nakazana ustrezna celovita pot po kateri naj bi krenili iz zanke 
velike zadolženosti, nerazumljivo visoke inflacije in vseh drugih 
slabosti, ki jih s sabo prinaša neuravnoteženo stanje v naši eko-
nomiji, seveda zelo težavno, predvidevanja pa bodo poleg sploš-
nih gospodarskih zakonitosti močno odvisna od številnih zakon-
skih in drugih sprememb, ki jih bodo zvezni in republiški organi 
sprejemali v prihodnjih letih. 

In če je v danih pogojih 
težko planirati v gospodar-
stvu, je verjetno še teže v sa-
moupravnih interesnih skup-
nostih tako v družbenih kot 
gospodarskih dejavnostih. 
Nekajletno občutno zaostaja-
nje za gospodarstvom, pa 
skromna sredstva namenjena 
za naložbe in obnove, je na 
tem področju nakopičilo pro-
bleme, ki jih zgolj s parola-
mi, brez dodatnega denarja 
še dolgo časa ne bo možno 
odpraviti. 

V osnutkih samoupravnih 
sporazumov o temeljih pla-
nov SIS, ki so že v javni raz-
pravi, so posebno pri samou-
pravnih interesnih skupno-
stih gospodarskih dejavnosti 
predvidene precejšnje dodat-
ne obremenitve gospodar-
stva. Komite za planiranje, 
gospodarstvo in varstvo oko-

• , , i liii,... 

Salek 

Nova stanovanja 
Ponedeljek je bil nad vse vesel t vanj v stanovanjski soseski Šalek 

in pomemben dan za 138 družin, I III, v objektu 2A 2B 2C. Gradnjo 
ki so dobile ključe novih stano- j je vodila samoupravna interesna 

stanovanjska skupnost občine Ve-
lenje, v novem objektu pa imajo 
stanovanja REK, precej je solidar-
nostnih, Vegrad, Modni salon, 
SDK in drugi kolektivi, 8 pa je 
etažnih lastnikov. Stanovanja je 
gradilo gradbeno industrijsko 
podjetje Vegrad. Povedati je treba 
še to, da se je pred predajo ključev 
malo zataknilo, saj jih Vegrad za-
radi dobrih 5 milijonov neporav-
nanih zahtev ni; hotel predati, ven-
darso se dogovorili, da to vpraša-
nje razreši posebna komisija. 

Kljub vsemn lahko zapišemo, 
da smo v Titovem Velenju znova 
dokaj poceni pridobili nova stano-
vanja. Investitorji so namreč mo-
rali za kvadratni meter stanovanj-
ske površine odšteti le 68.502 di-
narja, kar je ponoven dokaz, da se 
da z dobrim sodelovanjem samou-
pravne stanovanjske interesne 
skupnosti in izvajalca poceni gra-
diti. 

Ija, prav tako pa tudi izvršni 
svet, pa se zavzemata, da v 
nadaljnjem postopku dogo-
varjanja te samoupravne in-
teresne skupnosti svoje pro-
grame in s tem porabo ven-
darle naravnajo tako, da go-
spodarstvo občine Velenje 
tudi v naslednjem srednjero-
čnem obdobju ne bo bolj 
obremenjeno, kot je bilo do : 

slej. Zato naj bi kar najbolj 
skrbno prečistili programe, 
opredelili prioritetne naloge 

in čas njihove uresničitve. Se-
veda to delo ni lahko, saj ve-
liko število nerešenih, a nuj-
no potrebnih naložb zelo zo-
žuje že tako skromen mane-
vrski prostor. 

Poglejmo samo nekatere 
potrebe na področju samou-
pravnih interesnih skupnosti 
gospodarskih dejavnosti. S 
pitno vodo smo bili še pred 
kratkim precej na tesno, no-
va zajetja pa prenašamo iz te-
ga v naslednje srednjeročno 
obdobje. Tudi z reko Pako in 
čistilno napravo je podobno. 
Čeprav je reka Paka ena naj-
bolj onesnaženih rek v Slove-
niji izgradnjo čistilne napra-
ve prelagamo že v tretje sred-
njeročno obdobje. O cestah 
skoraj ni vredno izgubljati 
besed, saj v mnogih luknjah 
in ob drugih pomanjkljivo-
stih vsakodnevno uničujemo 
svoje železne konjičke in 
ogrožamo svoje in tuje imetje 

in življenja. Tudi komunalna 
opremljenost zemljišč caplja 
,za že tako skromno stano-
vanjsko gradnjo in naslednje 
srednjeročno obdobje ne 
obeta bistvenih sprememb, 
saj tudi logični predlog, da bi 
zmanjšali prispevno stopnjo 
za stanovanjsko graditev in 
jo povečali za komunalno, 
cestno in vodno gospodar-
stvo, v bistvu le popravlja tre-
nutno neustrezno porazdeli-
tev. Brez občutnega poviša-
nja prispevne stopnje torej 
SIS gospodarskih dejavnosti 
ne bodo zmogle veliko več 
kot uresničiti najnujnejše na-
loge, vprašanje pa je, če jim 
bo s temi sredstvi še uspelo 
ohraniti standard, ki smo ga 
na tem področju doslej imeli. 
Kaj več pa očitno ni pričako-
vati. Sicer pa počakajmo, da 
sodbo o tem izreče naše zdru-
ženo delo. 

B. Z. 

Vzgojnoizobraževalni zavod 
» 

Analiza opozarja -
vse bolj utesnjeni 

O letošnjem vpisu in zasedenosti naših osnovnih šol smo že 
pisali, vendar pa je pred kratkim vzgojno-izobraževalni zavod 
Velenje pripravil gradivo Učenci in oddelki iz katerega povze-
mamo nekatere podatke. 

s šolskimi prostori 

Vse osnovne šole v občini 
Velenje v letošnjem šolskem 
letu obiskuje 5650 učencev. 
Največ jih je v drugih in četr-
tih razredih, najmanj pa v 
osmih in sedmih razredih. 
Šole se močno razlikujejo po 
številu učencev. Med central-
nimi šolami pa izstopata šoli 
Antona Aškerca (925 učen-
cev) in Bratov Mravljakov 
(878 učencev). Na centralnih 
šolah v Titovem Velenju se 
prostorska stiska kaže pred-
vsem v povprečnem številu 
učencev na oddelek, saj je na 
vseh šolah povprečno več kot 
28 učencev na oddelek, en 
oddelek pa ima celo 34 učen-
cev. Nekaj oddelkov tako 
presega zakonski normativ 
32 učencev na oddelek, pre-
cej pa jih presega delovni do-

govor po katerem naj bi na 
razredni stopnji prišlo na od-
delek le 30 učencev. 

Delo na osnovnih šolah 
poteka v različtifih organiza-
cijskih oblikah, zaradi po-
manjkanja šolskega prostora 
v Titovem Velenju pa se veča 
število učencev, ki obiskujejo 
pouk v dveh izmenah. Sedaj 
je takšnih učencev že 1409. 
Če bi hoteli vsem učencem 
omogočiti delo v eni izmeni, 
bi potrebovali kar 26 mati-
čnih učilnic in spremljajoče 
delovne prostore ali pa kar 
dve šoli s po 20 učilnicami. 

Težavnost delovnih pogo-
jev dopolnjuje tudi podatek, 
da lahko od 3866 učencev, ki 
niso vključeni v celodnevno 
organizacijo dela, le 248 
učencev vključimo v oddelke 

podaljšanega bivanja. 
Pomanjkanje šolskega pro-

stora pa bo prihodnje šolsko 
leto še bolj občutno kot letos. 
Glede na vpisano število šol-
skih novincev in ob predvi-
denem napredovanju seda-
njih učencev, brez morebi-
tnih priselitev ali odselitev 
bomo na naših šolah (največ 
v Titovem Velenju) imeli kar 
304 učence in 12 oddelkov 
več kot v letošnjem šolskem 
letu. 

Število vpisanih učencev tudi 
dokazuje, da se priseljevanje v 
občino Velenje še ni občutno 
zmanjšalo, oziroma, da med na-
mi živi precej mladih občanov, ki 
svoje otroke pripeljejo v našo 
občino šele v času vpisa v šolo 
ali všolanja. 

Vsi ti podatki kažejo, da je 
nujno potrebna izgradnja nove 
osnovne šole in da zaenkrat še 
nimajo prav tisti, ki so napove-
dovali zmanjšanje števila vpisov. 

B. Z. 

Prejeli smo 

Perspektivo bolnišnic krojijo ozke strokovne in politične skupine 
Člani predsedstva OO ZZB 

NOV Velenje so nekajkrat na-. 
čeli vprašanje, kako je z zdrav-
stvom v občini in kakšne rezul-
tate je prineslo dolgoletno do-
govarjanje o delitvi dela med 
bolnišnicami Topolšica, Celje 
in Slovenj Gradec. Zlasti so se 
zanimali za položaj in perspe-
ktivo bolnišnice Topolšica, ki 
si je v zadnjem času pridobila 
velik ugled tako glede nudenja 
strokovne zdravstvene pomoči 
kot humanega odnosa do bol-
nikov. Borci so zaradi starosti 
in pogostega obolevanja še 
prav posebej navezani na do-
mačo bolnišnico v Topolšici, 
zato jih živo zanima tudi njen 
nadaljnji razvoj. 

Da bi dobili vpogled v per-
spektivni razvoj bolnišnic, smo 
na skupno sejo predsedstva in 
predsednikov krajevnih bor-
čevskih organizacij povabili di-
rektorja bolnišnice Topolšica 
in člana izvršnega sveta SO Ve-
lenje, dr. Polesa. Tovariš Poles 
se je našemu vabilu odzval in 
je na seji, kjer je bilo prisotnih 

okoli 50 borcev, podal razum-
ljivo in izčrpno informacijo o 
perspektivi bolnišnic Topolši-
ca, Celje in Slovenj Gradec. 

Iz podanega poročila smo 
spoznali jasne tendence, da naj 
bi se bolnišnica Topolšica v 
perspektivi ukinila, zdravstve-
ne dejavnosti, s katerimi se da-
nes ukvarja (pljučni in interni-
stični oddelek), pa naj bi se 
premestile v bolnišnico Celje. 
Razpoložljive posteljne zmo-
gljivosti v Topolšici naj bi se v 
prihodnje uporabljale za zdra-
vljenjesstarejših ljudi (ne glede 
na vrsto bolezni) in za zdravlje-
nje psihiatričnih obolenj. Me-
dobčinski svet Zdravstvenega 
centra Celje je namreč predla-
gal, da bi se psihiatrična bol-
nišnica premestila iz Vojnika v 
Topolšico 

Moramo reči, da so bili borci 
nad nakazano perspektivo raz-
voja bolnišnic prav ogorčeni in 
so jo ocenili kot skrajno nere-
sno in povsem nesprejemljivo. 
Spraševali so se, kako je bilo 
sploh mogoče priti do. takih 

predlogov, da bi se pljučna 
bolnišnica v Topolšici, ki je 
znana po izredno ugodnih kli-
matskih in drugih razmerah, 
premestila v Celje, ki ie splo-
šno znano po nezdravem ži-
vljenjskem okolju. Prav tako 
absurden je tudi predlog, da bi 
bila psihiatrična bolnišnica v 
Topolšici, če smo se odločili, 
da bomo Topolšico razvijali v 
smeri zdraviliškega turizma in 
smo v ta namen tudi zgradili 
nov hotel. 

Borci tudi ne moremo razu-
meti, kako je sploh mogoče, da 
je v Celju prišlo do tako predi-
menzioniranih bolnišničnih 
zmogljivosti, ki bodo po povr-
šini predstavljale tretjo sloven-
sko kliniko. Ob tem, ko govori-
mo o ukinitvi bolnišnice v To-
polšici in ko imamo nezasede-
ne posteljne zmogljivosti v bol-
nišnici Slovenj Gradec, se 
hkrati pogovarjamo o potrebi 
modernizacije oz. razširitve 
bolnišnice v Celju. Take želje 
so povsem skregane z zdravo 
človeško pametjo. 

V zvezi s tem so borci posta-
vili vprašanje odgovornosti lju-
di, ki so odločali o celjskem 
projektu in izrazili bojazen, da 
v Celju nastaja drugi Obrovac. 
Borci so kritično spregovorili 
tudi o tem, da o tako pomemb-
nih vprašanjih razpravljajo le 
ozke strokovne in politične 
skupine, skratka birokrati, de-
lovne ljudi in občane pa pušča-
mo povsem ob strani. 1 

Slišimo tudi govorice, da bo 
moralo naše združeno delo za 
financiranje razvoja celjske 
bolnišnice zbrati ogromna fi-
nančna sredstva (I % od bruto 
osebnih dohodkov, dnina in 
druga sredstva), pri tem pa ne 
dobimo na vpogled nikakršnih 
dokumentiranih utemeljitev in 
izračunov o upravičenosti in 
namembnosti porabe teh sred-
stev. Tudi glede zbiranja sred-
stev potekajo dogovori le v oz-
kih skupinah, delavec, ki naj bi 
ta sredstva ustvarit in o njihovi 
delitvi odločal, pa o tem niče-
sar ne ve. Ker hočemo stvari 
razčistiti in rešiti v prid delov-

nemu človeku in bolniku, dobi-
vamo najrazličnejše očitke, češ 
da smo lokalisti, oportunisti, 
nehumani in še kaj. To je že 
stara praksa, s katero je treba 
enkrat za vselej prekiniti. Pre-
pričani smo. da smo za razvoj 
zdravstva že pokazali dovolj 
pripravljenosti in humanosti, 
saj smo s sredstvi našega zdru-
ženega dela pomagati razvijati 
vse tri bolnišnice na našem šir-
šem območju. 

Na osnovi vsega povedanega 
borci predlagamo oziroma zah-
tevamo: 

1. Nadaljnjo perspektivo bol-
nišnic Topolšica, Celje in Slo-
venj Gradec je treba zasnovati 
na skupnem in usklajenem do-
govoru, ki bo opredelil delitev 
dela in medsebojno sodelovanje 
pri racionalnem koriščenju bol-
nišničnih. zdraviliških, tehničnih 
in kadrovskih možnosti med 
zdravstvenimi organizacijami na 
tem območju. 
- 2. Borci podpiramo zbiranje 
sredstev za modernizacijo bol-

nišnice v Celju pod pogojem, da 
dobimo na vpogled izračune o 
porabi teh sredstev, in da ob tem 
upoštevamo potrebe tudi v naši 
občini. 

3. Bolnišnico v Topolšici je 
treba še naprej razvijati s takimi 
programi, ki se bodo skladali z 
razvojem zdraviliškega turizma 
v tem kraju. 

V smislu sprejetega sklepa 
na seji predsedstva in predsed-
nikov krajevnih borčevskih or-
ganizacij z dne 16. oktobra 
1985 pošiljamo sprejeta stališ-
ča tudi vsem krajevnim borčev-
skim organizacijam. Če že go-
vorimo o potrebi pravočasnih 
in objektivnih informacij, po-
tem je prav, da vodstva krajev-
nih borčevskih organizacij se-
znanijo članstvo in druge kra-
jane s to problematiko in omo-
gočijo, da bodo o tem po-
membnem vprašanju spregovo-
rili tudi delovni ljudje in obča-
ni. 

Občinski odbor ZZB NOV 
i Velenje 

»NAČ ČAS«, glasild Sociali-
stične zteze delovnega ljud-
stva, izdaja Center za informi-
ranje, propagando in založni-
štvo Velenje. cesta Františka 
Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustano-
vljen I. maj .i 1965: oJ i. janu-
arja 197? je izhajal kot štiri-
rujMdiKMuJi oŠffleiki rudar'<„ 

kot tednik pa izhaja »Naš čas« 
od i. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk 
odgovorni urednik (direktor in 
glavni urednik), Bogdan Mu 
gerle, Janez Plesnik. Tatjana 
Podgoršek, Boris Zakošek. Mi-
ra Zakošek in Milena Kr-,tič-
Planinc (novinarji) 

Izhaja ob četrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 
fitivo Velenje. ce-.la Františka 
Foita 10, telefon (063) 85'-45i, 
854-761, 855-450, 856-955 Br-
zojavni naslov. Informativni 
center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 
40 dinarjev, I ena. naročnina 
za individualne naročnike je 

1800 dinarjev (na mesec 160 di-
narjev), /a tujino 3315 dinar-
jev. 

Žiro lačun pri SOK, podruž-
nica Titovo Velenje, številka 
.S 28QU-:č»0iSr.&Si482. v o J is s 3; 3 rl& 

Grafična priprava^ korektu-
re. tisk' in odprem a: C GP Veter 
Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za »Naš čas« se po mnenju 
sekretariata za informacije iz-* 
,yršne^a sveta Skupščine SR 
Slovenije, številka 421-1/72 od 
8. februarja 1974 ne plaču je te-
meljni davek od prometa proiz-. 
vodov. 
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Pogovor z Jožefom Čurčičem, sekretarjem OK ZKS Velenje 

»Uspešni smo tam, kjer iskreno 
razgrnejo svoje težave« 

Pred zvezo komunistov so ta čas velike naloge: programsko volilne, 
seje osnovnih organizacij, programsko volilaa seja občinske organizaci-
je, prihodnje leto sta tudi oba kongresa, ZKS ia kongres ZKJ. Zato smo 
pripravili pogovor z Jožetom Čurčičem, sekretarjem Občinskega komi-
teja Zveze komunistov Slovenije Velenje. 

NČ: Na zadnji seji občinskega 
komiteja ZKS Velenje ste največ 
pozornosti namenili uresničevanju 
resolucijskih ciljev v prvih devetih 
•esecih letos. Glede na to, da se 
od teh ciljev precej odmikamo, 
nas zanima, kakšne naloge je ta 
seja postavila pred komuniste? 

Jože Čurčič: Res je, da je bila 
zadnja seja občinskega komiteja 
ZKS Velenje posvečena uresni-
čevanju resolucijskih ciljev, ven-
dar je treba reči, da v Zvezi ko-
munistov ves čas spremljamo 
uresničevanje ciljev dolgoročne-
ga programa gospodarske stabili-
zacije in da je ta seja občinskega 
komiteja ena v nizu teh aktivno-
sti. Zadali smo si nalogo, da bo-
mo pritegnili vse sile v temeljnih 
okoljih, da bi dosegli čim boljše 
rezultate gospodarjenja. Doseda-
nja praksa je pokazala, in to je 
potrdila tudi 16. seja CK ZKS, 
da v tistih OZD, kjer usklajeno 
delujejo vodstveni delavci, samo-
upravni organi in družbenopoli-
tične organizacije, dosegajo bolj-
še ekonomske rezultate od isto-
vrstnih OZD, kjer takšnega sode-
lovanja ni. V naši družbenopoli-
tični skupnosti smo te prednosti 
že predhodno spoznali in smo 
uvedli »prakso«, da obiskujemo 
vse OZD, kjer imajo, oziroma 
kjer bi lahko imeli težave pri go-
spodarjenju. Poleg predstavni-
kov družbenopolitičnih organi-
zacij so na teh sestankih navzoči 
predstavniki izvršnega sveta, go-
spodarske zbornice in Ljubljan-
ske banke in so zato dogovori 
praktični in konkretni. Uspešni 
smo tam, kjer iskreno razgrnejo 
svoje težave in manj tam, kjer 
aaši sogovorniki niso iskreni. 

Vsebina zaključkov zadnje se-
je občinskega komiteja je zato na 
eni strani opomnik vsem članom 
ZK v naši občini na že dogovor-
jene naloge, pri izvajanju dolgo-
ročnega programa gospodarske 
stabilizacije, na drugi strani pa 
nov dogovor na osnovi tekočih 
rezultatov in spoznanj. Vloga 
Zveze komunistov je nespreme-
njena. Komunisti moramo ostati 
tista mobilizacijska sila, ki bo 
inicirala in uskladila delovanje 
subjektivnih sil, samoupravnih 
in vodstvenih organov. ZK mora 
v vsakem temeljnem okolju znati 
oceniti nivo delovanja in sodelo-
vanja ter na tej oceni tudi opre-
deliti diferencirano odgovornost. 

NČ: Velenjsko gospodarstvo je 
v devetih mesecih letos »pridela-
lo« blizu sedem milijard dinarjev 
izgab. Od tega levji delež odpade 
•a Gorenje in energetiko. Že na 
nedavnem sestanku aktiva komu-
aistov direktorjev je bilo govora o 
pokrivanju izgub Gorenja in pri 
tan se je slišalo tudi to, da se re-
pa klika v razreševanje ni vkljnčila 
tako, kot je obljubljala. 

Jože Čurčič: Bilo je zelo eno-
stransko in nepravično, če bi 
enostavno rekli, da so sedanje te-
žave Gorenja v tem, ker republi-
ka ni izpolnila svojih obljub. M i 
nikakor ne smemo pozabiti, da 
seje v sanacijo Gorenja vključila 
vsa slovenska družbenopolitična 
skupnost in tudi drugi — preko 
poslovnih povezav z Gorenjem. 
Se preostale težave Gorenja so 
poleg poslovanja Kocrtinga pov-
zročili tudi pogoji gospodarje-
nja, s katerimi se srečujemo v 
zadnjih časih. Predvsem tečajne 
razlike in visoke obrestne mere 
režejo kruh sedanji akumulaciji 
v Gorenju. 

Na zadnjem sestanku komuni-' 
stov direktorjev je bi lo ponovno 
poudarjeno, kakšne so možne 
posledice zaradi še nerazrešenih 
»repov izgub« v Gorenju oziro-
ma zaradi odmikov od predlo-
gov Gorenja kako izvesti finan-
čni del sanacije. Razprava pa je 
dodala, da je ob teh posledicah 
potrebno upoštevati tudi gospo-
darski položaj Ljubljanske ban-
ke Temeljne banke Velenje, ki 
ima trenutno čez 2,6 milijarde iz-
gube in posledicah, ki bodo na-
stale za vse članice temeljne ban-
ke, če se stanje ne normalizira do 
31.12.85. V tem delu razprave je 
bilo jasno opozorjeno, da še ni-
smo izvedli vseh dogovorov, ki 
smo j ih sprejeli pred enim letom. 

kako se bodo razreševale obre-
menitve, ki jih v prvem trenutku 
prevzema naša temeljna banka. 
Ker je v tem trenutku ogrožena 
sanacija Gorenja, predvsem 
možnosti za tehnološko obnovo, 
in ker so v tem trenutku ogrože-
ne vse članice naše temeljne ban-
ke (tudi Gorenje), moramo zate-

smo v razreševanje vpeti vsi or-
gani družbenopolitične skupno-
sti. Nasprotno vaši ugotovitvi, se 
slišijo tudi pripombe, da bi lah-
ko več pomagali »velikim« ozi-
roma se še več angažirali. 

Ze ob prvem vprašanju sem 
dejal, da ves čas spremljamo vse 
OZD in dejavnosti, in da se ne-
posredno vključujemo povsod 
tam, kjer je naša pomoč potreb-
na. DO Inženiring, HPH, šol-
stvo, zdravstvo in še bi lahko na-
števal, so primeri, kjer smo nepo-
sredno prisotni v cilju skupnega 

Jože Čurčič: »Trditev, da je Zveza 
vseobsegajoča in z njo se ne morem 

čeno stanje razrešiti čim bolj op-
timalno. V naši družbenopoliti-
čni skupnosti smo izvršili spreje-
te obveznosti in zato sedaj priča-
kujemo, da bomo našli uspešne 
rešitve tudi na nivoju republike. 

NČ: Sistemska izguba, kot 
imenujemo tisto, U nastaja v elek-
trogospodarstvu, je v devetih me-
secih precej velika, blizu 2,5 mili-
jarde dinarjev. Najbolj črne napo-
vedi za konec leta predvidevajo 
skoraj enkrat večje izgube. Kaj se 
da narediti tukaj? Pri tem misli-
mo predvsem na vlogo komuni-
stov? 

Jože Čurčič: Po letu 1984, ko 
so bili izkazani pozitivni rezultati 
gospodarjenja, so se letos v ener-
getskem delu sozda Rek Franc 
Leskošek-Luka ponovno pojavi-
le visoke izgube. Kako pa se bo-
do razrešile, na to v tem trenutku 
ni mogoče dati pravega odgovo-
ra. To so tudi ugotovitve zadnjih 
sej aktiva direktorjev in občin-
skega komiteja ZK. V takšnem 
stanju ima občinska organizacija 
ZK, predvsem pa komunisti v 
RLV in TEŠ, težko nalogo pri iz-
vajanju nalog dolgoročnega pro-
grama gospodarske stabilizacije 
in 16. seje CK ZKS — oslonitev 
na lastne sile. Problem je v vpra-
šanju, kako mobilizirati delovne 
ljudi za boljše gospodarjenje, ko 
pa ob podobnih fizičnih kazalcih 
v dveh letih izkazujejo povsem 
nasprotne ekonomske uspehe. 

Zato ponovno poudarjamo nuj-
nost ureditve družbenoekonom-
skih odnosov znotraj elektrogo-
spodarstva Slovenije. Kajti le, če 
bodo delavci jasno videli uspehe 
svojih prizadevanj, potem bodo 
pripravljeni na dodatne napore. 

To pa niso samo osebni dohod-
ki, temveč tudi ustvarjanje do-
hodka in čistega dohodka, ki bo-
sta omogočila ustvarjanje pri-
mernega družbenega standarda 
in nujne ustrezne rešitve za od-
pravljanje posledic rudarjenja in 
proizvajanja električne energije. 

NČ: Na zadnji seji občinskega 
komiteja je bilo slišati tudi to, da 
vse preveč pozornosti namenjamo 
tema dvema gigantoma, da pa ob 
tem »ta mali«, kot so dejali, ne 
pridejo dovolj do izraza, čeprav 
njihova • l jhnnTt še ne pomeni, da 
so tadi težave majhne. Je to res in 
kaj menite o tem? 

Jože Čurčič: Najbrž nikdar ne 
•bomo naredili toliko, da bi bi l i 
vsi zadovoljni. Problemi obeh 
naših gigantov so tako veliki, da 
j ih sami nikakor ne moremo ra-
zrešiti. Zato so potrebni širši na-
pori in mislim, da je prav, da 

komunis.ov v krizi, je absolutna in 
strinjati«. 

razreševanja. Po moji oceni so 
takšna sodelovanja uspešna in bi 
jih veljalo še okrepiti. Pri tem bi 
želeli še več iniciative predvsem 
iz združenega dela in to takšne, 
ki nam bodo omogočile skupno 
preventivno ukrepanje. 

Če pa ta očitek prihaja iz OZD 
ali dejavnosti, kjer so uspešni, 
potem je ta- očitek upravičen. 
Kljub vsem našim dogovorom se 
dejansko premalo povezujemo z 
uspešnimi organizacijami in pre-
malo uveljavljamo njihove izkuš-
nje v danih pogojih gospodarje-
nja. Dobiva se občutek, da v naši 
občini obstajajo samo težave, da 
se le-te kopičijo in da jih nismo 
sposobni razrešiti. Stvarnost je 
drugačna. Veliko je narejenega 
pri razreševanju težav v Gorenju 
in Reku v občini in v širši druž-
benopolitični skupnosti, uspešno 
razrešujemo vse ostale probleme, 
ki smo jim sami dorasli, imamo 
uspešne OZD, imamo izvirne in 
uspešne rešitve na področju 
družbenih dejvnosti. Naša velika 
napaka je predvsem v tem, da 
vseh teh uspehov ne povemo, kot 
da bi se jih sramovali, in od tu 
tudi toliko nepotrebne črnogle-
dosti. Kljub vsem težavam, ki so 
vedno bile in vedno bodo, sem 
prepričan, da lahko delovni lju-
dje in občani naše družbenopoli-
tične skupnosti z optimizmom 
gledajo v prihodnost in to s ti-
stim optimizmom, na katerem je 
nastalo vse, kar imamo danes. 

NČ: Delovanje Zveze komuni-
stov vendarle daje vtis, da je v kri-
zi. To konec koncev dokazujejo 
tudi vrnjene partijske knjižice in 
to celo od ljudi, k i so bi l i v najtež-
j ih obdobjih naše revolucije za-
vedni komunisti. Kako je s tem v 
občini Velenje? Je bilo kaj teh 
primerov? 

Jože Čurčič: Trditev, da je 
Zveza komunistov v krizi je ab-
solutna in vseobsegajoča in se z 
njo ne morem strinjati. Enake te-
ze je mogoče zaslediti v različnih 
medijih in ob raznih prilikah, 
vsem pa je podobno, da se po-
skušajo podkrepiti z ozkimi in 
enostranskimi argumenti. Tovr-
stni dokazi lahko kvečjemu po-
kažejo na nepravilnosti na ne-
kem področju delovanja Zveze 
komunistov, ne pa, da so neiz-
podbitno dejstvo za vsesplošno 
krizo. Zal pa je naša praksa tak-
šna, da na osnovi ene enostran-
sko »ugotovljene resnice« takoj 
postavimo absolutno obtožbo in 
začnemo kritiko. Vprašajmo se, 
ali ni takšno naše obveščanje 
vzrok za krizo in ali ni kriza v 
tem. da poskušamo vsako stvar 
razrušiti, namesto, da bi poma-
gali graditi. Gradimo politični si-

stem, katerega osnova naj bo do-1 
govarjanje. Obenem pa smo 
skupnost, ki sprejema največ za- ] 
konov, kar kaže tudi na to, kako ; 
se znamo dogovarjati. Delovanje < 
zveze komunistov v posameznem i 
okolju se lahko po mojem pre-
pričanju dobro oceni po tem, ko- j 
liko so delovni ljudje in občani v 
tem okolju v zavesti usposobljeni 
za izvajanje političnega sistema 
socialističnega samoupravljanja, 
koliko delovni ljudje in občani 
zavestno izvajajo svojo vlogo 
upravljalca z družbeno lastnino. 

Tam, kjer še vedno posamezniki 
absolutno in suvereno odločajo i 
o vsem, smo še daleč od samou-' 
pravljanja in tam tudi komunisti 
nismo izpolnili svoje naloge. 

Tudi odgovor na vaše vpraša-
nje o izstopanju starejših komu-
nistov v naši občini kaže na to, 
kako so lahko posamične teze 
enostranske. V naši občini ima-
mo dva predvojna komunista in 
dvainštirideset medvojnih komu-
nistov. Od teh smo imeli le en iz-
stop iz zveze komunistov. Aktiv-
nost teh komunistov je dobra, se-
veda pa je odvisna od starosti in 
zdravstvenega stanja posamezni-
kov. Resnično je njihov pogled 
na razvoj naše družbe bolj kriti-
čen in z nerazumevanjem spreje-
majo pojave nediscipline v izva-
janju dogovorov ter zahtevajo 
več kategoričnosti pri opredelje-
vanju odgovornosti za storjene 
napake. Kljub tej kritičnosti pa 
ne izstopajo iz Zveze komuni-
stov, temveč poskušajo v okviru 
njenega delovanja pokazati na 
odstopanja od usmeritev razvoja 
družbe. 

NC: Vlogo zveze komunistov je pre-
malo čutiti pri razreševanju težav. Lju-
dje ne vidijo neke rdeče niti, ki naj bi 
jo prav partija potegnila skozi te. Zato 
je nezaupanje in pasivnost čutiti po celi 
Jugoslaviji. Kako razrešiti to? Ali bo-
do morda kongresi, ki so pred nami, 
prinesli kakšno odločnejšo akcijo? 
Jože Čurčič: Zveza komunistov se po 
mojem mnenju sedaj aktivno vključu-
je v najbolj aktualne probleme v naši 
družbi. Poglejte samo vsebine plenu- ,i 
mov CK ZKS in CK ZKJ in videli11 

boste, da nobeni temi ne moremo 
odreči aktualnosti. Vendar se mora-
mo zavedati, da so organi Zveze ko-
munistov tisti organi, ki oblikujejo 
politiko razreševanja problemov, za 
operativno razreševanje in izvajanje 
pa obstajajo drugi organi. Toda tudi 
v teh »drugih organih« aktivno delu-
jejo člani Zveze ičomunistov in posta-
vlja se logično vprašanje, zakaj se pe 
izvaja tisto, kar smo se dogovorili!? 
Ljudem ni jasno, kako to, da komuni-
sti ne izvajajo dogovorov svojih foru-
mov. 

Ne bi se rad spuščal v širše ocenje-
vanje, rajši poglejmo, kako je v naši 
družbenopolitični skupnosti. Najprej 
moram reči, da se komunisti v občin-
skih organih ZK premalo zavedajo 
svoje vloge, in da se predvsem v ob-
činskem komiteju obnašajo kot dele-
gati. To pomeni, da se oglašajo in 
aktivno sodelujejo le takrat, kadar te-
če beseda o njihovem miljeju ali če 
nekdo izreče kritiko na njihovo OZD , 
oziroma okolje, kjer delujejo. Druga-
če pa so manj aktivni. Sprejete sklepe 
na organe Zveze komuhistov večina 
smatra kot problem Zveze komuni-
stov in ne kot obvezo, ki jo mora kot 
komunist izvesti v okvitu izvršilnega 
organa oziroma v svojem vsakdanjem 
delu. In ker osnovne organizacije ZK 
praviloma ne posredujejo sklepe ob-
činskih organov ZK vodilnim in vod-
stvenim organom, le-ti niti ne vedo za 
sklepe in tako ti ostajajo le črke na 
papirju. Imamo dokumente, ki so jih 
potrdile vse DPO, SO in IS, kjer so 
vključeni vodilni in vodstveni delavci 
in vendar so rezultati prakse daleč od 
dokumenta. 

NČ: Kje so vzroki? 
Jože Čurčič: Menim, da je osnovno 

vprašanje, vprašanje discipline. Mi 
moramo spoštovati organe, ki obliku-
jejo politiko delovanja in obnašanja. 
Izvršni organi morajo najti najboljše 
metode za izvršitev njihovih sklepov, 
ne pa da sprejete usmeritve kritizira-
jo, (morali bi sodelovati pri oblikova-
nju) oziroma celo sami postavljajo 
politiko delovanja in tako vodstveni 
funkciji podrejajo tudi funkcijo upra-
vljanja. In ker v takšnih primerih ne 
gre za objekte, temveč za subjekte, 
mislim, da bo potrebno bolj dosledno 
izvajati kadrovsko politiko. 

Pred nami. so programsko volilne 
konference in kongresi £K . Kadrov-
skemu vprašanju in vprašanju odgo-
vornosti bo nedvomno posvečeno do-
sti pozornosti. Prepričan sem, da bo-
do kongresi ZK zastavili pravilne 
usmeritve za delovanje Zveze komu-
nistov v naslednjem obdobju, kot so 
jih tudi d«slej, in da se bodo tudi ja-
sno opredelili do vprašanja odgovor-
nosti, do anomalij in odstopanj pri 
njihovem izvajanju. 

M. Krstič-Planinc 

{Gorenje Gospodinjski aparati 

Izdelali 5% gospodinjskih 
aparatov več kot 
I so načrtovali 

Ena najpomembnejših nalog 
5.000 delavcev Gorenja Gospo-
dinjski aparati, največjega delov-
nega kolektiva poslovnega siste-
ma Gorenje, je uresničitev letoš-
njih proizvodnih in izvoznih na-
log. Da bi uresničili predvidevanja 
so v delovni organizaciji sprejeli 
dodatne ukrepe. Rezultati teh pri-
zadevanj so že vidni. Doseženo 
proizvodnjo v septembru so prejš-
nji mesec že presegli. V Gorenju 
Gospodinjski aparati -so oktobra 
proizvedli 240.569 gospodinjskih 
aparatov, pri čemer so j ih kar 
65 % namenili za prodajo na teh-
nološko najzahtevnejša tuja tržiš-
ča. 

Oktobrska proizvodnja je bila 
za 5 % večja od predvidene, za 
prav toliko tudi proizvodnja za 
izvoz. Pomembno je, da so s po-
večano prizvodnjo v mesecu ok-
tobru uspeli uresničiti tudi neka-
tera izvozna naročila, s katerimi 
so zamujali. 

V prizadevanjih za povečanje 
prizvodnje so v mesecu oktobru 
dosegli najboljše rezultate v toz-
dih Mali gospodinjski aparti Na-
zarje ter Pralna in pomivalna 
tehnika Titovo Velenje. V nazar-
skem tozdu Mali gospodinjski 
aparati so izdelali kar 16 % več 

proizvodov, kot je bilo predvide-
no, v tozdu. Pralna in pomivalna 
tehnika Titovo Velenje pa je bila 
oktobrska proizvodnja za 9 % 
večja od načrtovane. Oktobra so 
v Gorenju Gospodinjski aparati 
povečali zmogljivosti za proiz-
vodnjo zamrzovalnih skrinj, do-
segli pa so tudi rekordno mese-
čno proizvodnjo zamrzovalnih 
omar. Izdelali so jih 24.357. 

Prejšnji mesec pa je tozd Zamr-
zovalna in hladilna tehnika dose-
gel tudi največjo dnenvo proiz-
vodnjo zamrzovalnih omar in za-
mrzovalnih skrinj. 

Z načrti je za mesec november 
predviden enak obseg proizvod-
nje kot za prejšnji mesec. Ker v 
prvih novembrskih dneh ni bilo 
večjih težav pri oskrbi z repro-
dukcijskim materialom in sestav 
nimi deli, ni bilo pa tudi drugiv 

motenj v proizvodnji, napovedi: 
jejo uresničitev tudi novemb 
skih proizvodnih in izvoznih n 
log. 

Prizadevajo pa si ustvar 
tudi vse potrebne pogoje za ure 
ničitev decembrskega plana. It 
če ne bo nepredvidenih večjih te 
žav bodo, kot poudarjajo v Go-
renju Gospodinjski aparati, ures-
ničili letošnji ciljni načrt proiz 
vodnje in izvoza. 

Gorenje Servis 

Pomembna 
pridobitev 

Prejšnji ponedeljek, 4. novem-
bra so v Bihaču v naselju Ozimi-
ce, predali svojemu namenu no-
ve prostore Gorenjevega servisa. 

Novi prostori bodo omogočili 
razširitev dejavnosti delovne or-
ganizacije Gorenje Servis v Bo-

j sanski Krajini. Sicer pabodo ser-
; vis v Bihaču usposobili tudi kot 

osrednji servis za vzdrževanje in 
popravilo proizvodov hladilno 
— zamrzovalne tehnike nove to-
varne Gorenje Bira. 

Nove prostore Gorenjevega 
servisa v Bihaču so odprli v okvi-
ru prireditev ob obletnici osvo-
boditve Bihača, 4. novembra. 

| Termoelektrarne Šoštanj 

Najdaljši in največji 
remont počasi 
končujejo 
Nadaljevanje s 1. str. 

Kot pravijo v termoelek-
trarnah se jim tako obeta ne-
slaven rekord podaljšanja re-
montov, seveda pa se zaveda-
jo, da bi bile težave še večje, 
če poškodovanih lamel letos 
ne bi zamenjali. Z ultrazvo-
čno kontrolo so namreč ugo-
tovili, da je kar 28 odstotkov 
lamel že okvarjenih in bi zato 
rotor morali popravljati naj-
kasneje prihodnje leto. 

Firma dobaviteljica jih je 
na možnost takšnih poškodb 
opozorila v začetku letošnje-
ga leta, zato so tudi opravili 
ultrazvočno kontrolo, že spo-
mladi pa naročili potrebne 
lamele. Tako so seveda pre-
cej znižali stroške, pa tudi 
čas popravila. Ta pa je vse-
eno daljši, kot so prvotno na-
črtovali, saj so se med popra-
vilom pokazale še nekatere 
bolj prikrite poškodbe. Po-
pravilo generatoija bo tako 
trajalo približno štiri tedne, 
prva sinhronizacija v termoe-
lektrarnah pa je predvidena 
27, ali 28. novembra. •>'••'• 

Letošnji remont J V. bloka 
je bil tudi brez popravila ge-
neratoija izredno obsežen, z 
njim pa je vsekakor daleč 
največji remont, ki so ga do-
slej opravili v Šoštanju. Tako 
so med drugim zamenjali pa-
rovode sistema sveže pare. 

zamenjali so ponovni pregre-
valnik v kotlu ter cevne loke 
na vrelnikih vode, obnovili 
so hladilni stolp, zamenjali 
šamotne obloge na kanalih 
vročih plinov za 2. in 5. mlin 
ter opravili še vrsto obnovit-
venih del na kurilnih in do-
grevalnih sistemih. Obnovili 
pa so tudi armature, fr i teh 
delih je bilo v konicah vklju-
čeno do 500 deiavcev. Sam 
remont pa je bil, kot kaže 
analiza, dobro organiziran. 

Seveda je takšno popravi-
lo, kot ga bodo letošnje leto 
opravili v Termoelektrarnah 
Šoštanj izredno drago. Samo 
obnova generatoija stane 900 
tisoč mark kar pa je vendarle 
malo v primerjavi s celotnimi 
stroški, ki bodo dosegli okoli 
600 milijonov dinaijev. Tako 
visoka vložena sredstva seve-
da zahtevajo kar najbolj 
skrbno delo in strokovni pri-
stop, še posebno, ker so šo-
štanjske termoelektrarne ene 
redkih, ki so se odločile za 
dvoletni remontni ciklus 
(drugače enoletni ciklus), 'ta-
ko seveda prihranijo precej 
sredstev, veliko večja pa mo-
rajo biti prizadevanja vzdrže-
valcev in drugih usposoblje-
nih kadrov, da se v tem času 
izognejo kakšnim večjim za-
stojem in popravilom. 

B. Zakošek 
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Komite za družbene dejavnosti 

0 kadrih, rudarstvu in energetiki 
Problematika kadrovske reprodukcije v velenjski občini za to leto 

ter družbenoekonomski položaj rudarstva in energetike sta bili osrednji 
točki dnevnega reda zadnje seje članov komiteja za družbene dejavnosti. 

»Skorajda ni seje, na kateri se 
ne bi dotaknili zaposlovanja ozi-
roma kadrovske reprodukcije v 
naši občini. Sprejetih je bilo že 
ničkoliko pobud, sklepov, kaj pa 
je od tega uresničenega ničesar. 
Vsa dosedanja prizadevanja so 
bila kot bob ob steno. Delovne 
organizacije še vedno gredo mi-
mo vseh dogovorov, sprejetih 
stališč, celo resolucijsko obrav-
navanih«, so se hudovali v raz-
pravi o kadrovski reprodukciji v 
naši občini za to leto člani komi-
teja za družbene dejavnosti. Z 
gotovostjo lahko trdimo, da 
združeno delo v letu 1985 ne bo 
doseglo načrtovane rasti zaposle-
nosti (gospodarstvo 101,2 in ne-
gospodarstvo 101,5), saj v večini 
delovnih organizacij ohranjajo 
število zaposlenih na lanskoletni 
ravni ali pa celo zmanjšujejo. V 
obdobju (981—85 se je to pove-
čalo za 530 delavcev, v negospo-
darstvu pa celo zmanjšalo za 19. 
Bolj kot to zaskrbljuje strokovna 
usposobljenost. Tu smo se goto-
vo najbolj oddaljili od zapisanih 
smernic v programih zaposlova-
nja. Dovolj zgovoren je podatek, 
da je bilo v obdobju januar—av-
gust 1985 med novozaposlenimi 
še vedno največ nekvalificirane-

ga ali polkvalificiranega kadra. 
Ali bo našla naša generacija 
otrok, ki se sedaj šola, čez 5 let v 
dolini zaslužek? Mimo tega 
vprašanja ne moremo. Prav tako 
bi se morali vprašati, kaj bo 
usmerjeno izobraževanje dalo, 
nameniti temu vso prednost in 
tako usmeriti oziroma naravnati 
naše načrte. »Tolikokrat smo sli-
šali o prestrukturiranju našega 
gospodarstva, ki še vedno ubira 
stara pota. Včasih smo vedeli, 
koliko stane eno delovno mesto, 
sedaj nas niti to več ne zanima«, 
so bili ostri v razpravi člani ko-
miteja. 

Kljub nekaterim pozitivnim 
premikom na tem področju v ob-
čini ne moremo biti optimistično 
razpoloženi. Stare napake se po-
navljajo, usposobljenost delov-
nega potenciala je pod mejo 
strokovnosti, ki je potrebna za 
učinkovitejše izkoriščanje že ta-
ko zastarele tehnologije. Tudi 
učinek strokovnega kadra na go-
spodarske rezultate je premaj-
hen. Na Zavodu za zaposlovanje 
je prijavljenih 280 iskalcev zapo-
slitev. Razkorak med potrebno 
in dejansko strokovno usposo-
bljenostjo na delovnih mestih je 
od IV. zahtevnostne stopnje nav-

zgor za celotno združeno delo 
porazen. Težave pri vrednotenju 
delovnih učinkov so zato po-
vsem razumljive. Združeno delo 
bi moralo razpisati precej več šti-
pendij za VI. in VII. zahtevno-
stno stopnjo, pa čeprav potrebu-
je največ kadra s III. in IV. stop-
njo. Eden od sklepov je bil tudi 
ta, da se moramo v občini z vse-
mi štirimi upreti dejstvu, da se 
vedno več osmošolcev želi takoj 
zaposliti. 

Družbenoekonomski položaj 
rudarstva in energetike je za na-
šo dolino eno od temeljnih vpra-
šanj. To, da je dolina imela v 
preteklih letih od kopanja pre-
moga koristi, žal, že dolgo ni več 
resnica. Samoupravni organi, 
družbenopolitične organizacije, 
poslovodni in strokovni delavci 
Reka so na to opozarjali že dol-
go časa. Prav tako delegati in ce-
lotna naša širša družbenopoliti-
čna skupnost. Razumevanja za 
reševanje teh težav pa ni in ni. 

Cena premoga, na tržišču je tona 
velenjskega lignita cenejša od 
kubičnega metra drv, dovolj zgo-
vorno kaže na našo nemoč in na-
čin obravnavanje te problemati-
ke. Sploh zadnje leto, ko se ta 
kolektiv otepa z ogromnimi izgu-
bami. Skupen klic za reševanje 
teh težav že dolgo ni več samo 

»stvar« Šaleške doline, ampak 
celotne republike, pa tudi Jugo-
slavije. Stisko, ki jo povzroča 
družbenoekonomski položaj ru-
darstva in energetike v dolini, pa 
najbolje čutimo na lastni koži na 
vseh področjih življenja in dela. 

Člani komiteja za družbene de-
javnosti so v razpravi o teh vpra-
šanjih dali vso priznanje gradi-
vu, ki so ga pripravile ustrezne 
službe v sozdu Rek. Povsem so 
soglašali z zaključki navedenimi 
na zadnjih straneh gradiva, ki ga 
bodo na svojih sejah obravnavali 
vsi trije zbori občinske pa tudi 
republiške skupščine. Posebej so 
poudarili, da za doseženo oziro-
ma načrtovano proizvodnjo tako 
premoga kot električne energije 
potrebujemo sredstva za nado-
meščanje iztrošene opreme, me-
hanizacijo in proizvodnih objek-
tov. Tem bistvenim vprašanjem, 
od katerih je odvisna tekoča pro-
izvodnja, razvoj tega kolektiva in 
sploh Šaleške doline, je treba do-
dati program ukrepov za njihovo 
reševanje z imeni in roki. »Do-
kler vseh teh vprašanj ne bomo 
uspešno rešili, tako poceni ener-
gije naša dolina ne bo dajala,«^ 
so končali razpravo o družbe-
noekonomskem položaju rudar-
stva in energetike člani občinske-
ga komiteja za družbene dejav-
nosti občine Velenje. 

Občinski odbor Rdečega križa Velenje 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Velenje 

Sprememba kriterijev za 
dodeljevanje solidarnostnih 
stanovanj 

mh ekonomskih stanarin. V Pra-
vilniku o pogojih in merilih za 
delno nadomeščanje stanarin 
imetnikov stanovanjske pravice 
pa se obeta sprememba zadnjega 
odstavka 5. člena, kjer je določe-
no, da stvarni mesečni družinski 
dohodek upravičenca in njegove 
družine ne sme presegati dogo-
vorjene ravni socialne varnosti, 
ki je izražena v odstotkih od po-
prečnega mesečnega osebnega 
dohodka v SR Sloveniji. Te do-
ločbe sedanji pravilnik ni vsebo-
val, kar je pomenilo, da je lahko 
kandidat za delno nadomestitev 
le — to uveljavljal, čeprav je nje-
gov stvarni mesečni dohodek 
presegal dogovorjeno raven soci-
alne varnosti. 

Poleg te točke pa bodo delega-
ti obravnavali tudi rebalans pla-
na delitve stanarin in najemnin 
za leto 1985 in poročilo o uresni-
čevanju finančnega načrta za pr-
vih devet mesecev letos. Prav ta-
ko pa bodo obravnavali tudi os-
nutek Samoupravnega sporazu-
ma o temeljih plana Samoupra-
vne stanovanjske skupnosti obči-
ne Velenje za naslednje srednje-
ročno obdobje, torej za čas od le-
ta 1986 - 1990. 

mkp 

Delegati skupščine Samoupra-
vne stanovanjske skupnosti občine 
Velenje bodo na seji, k i bo v pone-
deljek, 18. novembra, dali v javno 
razpravo osnutek Pravilnika o po-
gojih in merilih za dodeljevanje 
solidarnostnih stanovanj Saaoa-
pravne stanovanjske skupnosti ob-
čine Velenje in osnatek sprememb 
in dopolnitev Pravilnika o pogojih 
in merilih za delno nadomeščanje 
stanarin. 

Kakšne spremembe se nam to-
rej obetajo na tem področju? V 
Pravilniku o pogojih in merilih 
za dodeljevanje solidarnostnih 
stanovanj gre za spremenjeno le-
stvico izračuna lastne udeležbe 
pri pridobitvi stanovanjske pra-
vice, spremenjena je tudi omeji-
tev pri višini dohodka na družin-
skega člana — pogoji so milejši, 
merila za oblikovanje prednost-
nega vrstnega reda pa so poeno-
stavljena tako, da je ocena stano-
vanjskih razmer v katerih živi 
prosilec in njegova družina, 
prevladujoče merilo. . 

Delno nadomeščanje stanarin 
smo uvedli leta 1972 z namenom, 
da bi tako zavarovali življenjsko 
raven vseh tistih imetnikov sta-
novanjske pravice, ki ne bi zmo-
gli nositi bremena tako imenova-

Vsako leto več krvodajalcev 
S trodnevno krvodajalsko akci-

jo, bila je zadnje dni prejšnjega 
meseca, je komisija za krvodajal-
stvo pri Občinskem odboru Rde-
čega križa Velenje končala delo 
na tem področju za letošnje leto. 

In kakšno oceno lahko zapiše-
mo? Odlično, tako kot vsa leta 
doslej. Sekretarka Občinskega 
odbora Rdečega križa Velenje 
Darinka Herman je povedala, da 
so porabili pri zbiranju daroval-
cev krvi za potrebe bolnišnic Slo-

venj Gradec in Celje ter Zavod 
za transfuzijo krvi iz Ljubljane 
veliko moči, saj so potrebe po tej 
življenjski tekočini, vsako leto 
večje. Letos je odbor pripravil 
doslej največ krvodajalskih ak-
cij, kar 27. Poleg redno načrtova-
nih še tri osebne akcije za dolo-
čeno krvno skupino. »Predvide-
vali smo, da bo v tem letu daro-
valo kri 3500 občanov. Po trenu-
tnih podatkih, ki pa še niso do-
končni, se je našemu vabilu odz-
valo 4000 ljudi, samo na zadnji 
trodnevni krvodajalski akciji je 

darovalo kri 1095 občanov. Pred 
nami sta slaba dva meseca in se-
znamov iz bolnišnic Slovenj Gra-
dec ter Celje še nismo dobili. 
Znova lahko ugotavljamo, da so 
naši delovni ljudje in občani po-
kazali veliko mero človekoljub-
nosti in pripravljenosti pomagati 
sočloveku. Razveseljivo pa je 
zlasti to, da se vrste krvodajalcev 
daljšajo.« 

Kdo so bili tisti, ki so se vabilu 
na krvodajalske akcije najmnoži-
čneje odzvali? Prednjačijo znova 

rudarji, tesno za petami jim sle-
dijo delavci Gorenja, šoštanjskih 
termoelektrarn, Veplasa in tudi 
delavci ostalih delovnih organi-
zacij. Žal, pa odziv ni takšen kot 
so ga pričakovali člani komisije 
za krvodajalstvo delavcev Zdrav-
stvenega centra iz Titovega Vele-
nja. , 

Sicer pa je pred člani občin-
skega odbora Rdečega križa Ve-
lenje do konca leta še nekaj na-
log. V mesecu boja proti alkoho-
lizmu so si zastavili dokaj širok 

program. V teh dneh so na os-
novnih in srednjih šolah prejeli 
propagandni material na to te-
mo, o škodljivosti alkoholizma 
bodo učenci slišali na zdravstve-
nih predavanjih, prav tako se 
mladi člani Rdečega križa osnov-
nih šol velenjske občine pripra-
vljajo na občinski kviz Kaj veš o 
alkoholizmu!« Do konca leta bo-
do izvedli še posebno zbiralno 
akcijo odpadnega papirja po or-
gaizacijah združenega dela. Iz-
kupiček bodo namenili za uredi-
tev zdravilišča na Debelem Rti-
ču, kjer vsako leto preživljajo po-
čitnice tudi otroci iz naše občine. 
V teh dneh potekajo tudi 20 in 
80 urni tečaji prve medicinske 
pomoči za potrebe civilne zaščite 

krajevnih skupnosti Edvarda 
Kardelja in Šalek—Gorica. Obi-
skuje jih okrog 150 ljudi.. 

To še ni vse. Že več let so si 
člani občinskega odbora Rdeče-
ga križa Velenje prizadevali usta-
noviti te človekoljubne organiza-
cije v samem mestu Titovem Ve-
lenju. »Končno je tudi na tem 
področju zagorela zelena luč. Ta 
teden bomo namreč ustanovili 
človekoljubne organizacije v kra-
jevnih skupnostih Edvarda Kar-
delja, Staro Velenje ter Lokovici. 
O ustanovitvah pa se že dogovar-
jamo tudi v ostalih mestnih kra-
jevnih skupnostih. Upam, da bo-
do naša prizadevanja kaj kmalu 
obrodila žel jene sadove,« je kon-
čala pogovor Darinka Herman. 

Občina Velenje 

Zdravljenje in preprečevanje bolezni 
odvisnosti 

Koordinacijski odbor za boj proti odvisnostim pri Občinski konfe-
renci SZDL si je zadal nalogo pripraviti analizo stanja bolezni odvisno-
sti v naši občini. Članica Koordinacijskega odbora se je povezala z vse-
mi strokovnimi službami v občini, k i se vsaka na svoj način srečujejo in 
ukvarjajo s to problematiko in zbrala podatke (kolikor j ih je seveda 
sploh bilo možno zbrati). 

Za boljše poznavanje, kaj so to bolezni odvisnosti, vam podajamo 
kratko osvetlitev: 

Človek kot humano bitje je od vsega sv.ojega začetka odvisen od 
stvari, ki mu omogočajo obstoj (zrak, voda, hrana, itd.). V obdobju 
svojega intenzivnega in s tehnološko revolucijo pogojenega življenja, 
pa se človek vse bolj veže na drobne, zanj čedalje bolj pomembne ma-
lenkosti, ki se močno vpletajo v osebnost človeka, le-ta brez njih ved-
no težje shaja. 

Tako lahko postanemo odvisni od gledanja televizije. Programu, 
pa naj bo še tako slab ali ponavljajoč, sledimo od začetka do konca, 
ne oziraje se na dejstvo, da naslednji dan na delo ne bomo prišli spo-
čiti. 

Nogometna odvisnost in spremljanje vsake tekme preko Tv ali še 
huje, obisk tekem širom po Jugoslaviji, je marsikomu edini življenjski 
cilj. Odvisni lahko postanemo zaradi: pretiranega branja, pitja kave, 
pletenja, pretirane jedače, ki lahko vodi v končni fazi v smrt ali kakor 
temu neuradno rečemo — samomor zaradi »žrtja«, itd. 

Vendar so to odvisnosti, ki motijo majhne sredine (družinsko ži-
vljenje), ljudje zaradi njih ne postajajo problem družbe. 

ODVISNOSTI, KI ČLOVEKU ZADAJAJO VIDNE TLESNE 
IN DUŠEVNE RANE IN VODIJO V BOLEZNI ODVISNOSTI SO: 
TABLETOMANUA — pretirano uživanje tablet; NARKOMANIJA 
— odvisnost, k i jo p<ivzroča uživanje mamil; A L K O H O L I Z E M — al-
koholna odvisnost. 

Omejili se bomo na te tri vrste odvisnosti in skušali razvozlati, 
kako so razširjene med prebivalci naše občine, ki je štela leta 1981 — 
38.707 prebivalcev; leta 1982 39.547 prebivalcev; leta 1983 39.207 pre-
bivalcev; leta 1984 40.965 prebivalcev. 

Med populacijo v letu 1984 statistika navaja: 3 % mag. znanosti; 
2,8% ljudi z visoko izobrazbo; 4,3% ljudi z višjo izobrazbo; 19% s 
srednjo izobrazbo; 2,9% ljudi z VKV; 34,5% ljudi s kvalifikacijo; 
7,4 % ljudi s polkvalifikacijo — (tu so verjetno zajete vse interne kva-
lifikacije) in 29 %'ljudi brez kvalifikacije. 

TABLETOMANUA — pretirano uživanje tablet. V želji po kar 
najboljših podatkih o količini izdanih zdravil nas je pot vodila v le-
karno, kjer smo izvedeli, da vodijo porabo zdravil samo za tista zdra-
vila, ki so bjla izdana na recept, medtem ko se potrošnje v prosti pro-
daji ne evidentirajo, niti ni nihče tega doslej zahteval. 

NARKOMANIJA — je odvisnost zaradi uživanja narkotikov, 
mamil. V Zdravstvenem centru Velenje — Oddelku za statistiko, ne 
zbirajo podatkov o porabi narkotikov, njihovi zlorabi, itd. Tega nihče 
ne zahteva, zdravniki vodijo porabo le-teh v posebnih evidenčnih 
knjigah (to so narkotiki, ki služijo kot zdravila), še največ podatkov 
pa so dobili na Postaji milice. Citiram dopis: »V zadnjem obdobju je 
na območju velenjske občine prisotno zasajanje določenih površin na 
skrivnih mestih z indijsko konopljo. Delavci milice so samo v letoš-
njem letu odkrili več nasadov indijske konoplje in uničili preko 250 
že odraslih sadik. Vprašanje paje, koliko je še bilo takšnih neodkritih 
nasadov in so jih uživalci in prekupčevalci narkotičnih sredstev z do-
bičkom preprodali. 

Prav tako beležimo tatvine receptov in štampiljk v zdravstvenih 
ordinacijah, nakar si osebe — gre za mlajše ljudi, na takšen način s 
ponarejanjem in dvigovanjem narkotičnih sredstev v lekarnah prido-
bivajo te zase in za znance. V občino pa prihajajo narkomani še iz 
drugih krajev in republik.« (Konec citata). 

* 

A L K O H O L I Z E M je odvisnost zaradi pitja alkoholnih pijač in 
zaradi svoje razširjenosti povzroča posamezniku in družbi veliko ško-
do. Po podatkih dr. Berganta — specialista nevropsihiatra in edinega 
aktivnega alkohologa v naši dolini, naj bi bilo v občini približno 3000 
alkoholikov. Zdravstvena, statistika zajema podatke po mednarodni 
klasifikaciji obolenj in prikazuje v letih 80 do 1984 samo 876 obča-
nov, ki so se pri lečečem zdravniku zdravili zavoljo alkoholne zasvo-
jenosti. 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE — DSSS statistika: 

ŠTEVILO EVIDENTIRANIH ALKOHOLIKOV — V OBČINI VE-
LENJE: 

Leto 
Aktivni 

Svojci 
Kmetijski Skupaj 

zavar. 
Svojci 

zavarovanci 
Skupaj 

1980 134 10 7 151 
1981 128 18 3 149 
1982 115 14 2 131 
1983 233 8 1 242 
1984 192 8 1 201 

ŠTEVILO EVIDENTIRANIH ALKOHOLIKOV V OBČINI VELENJE: 

S INDROMI 
ODVISNOSTI 
O D ALKOHOLA 
LETA 

SKUPAJ 

.„ ,„ . . • bolniški 
b o l n , k l dnevi 

M 
B. dne-

vi 
Ž 

SPOL 

B. dne-
vi 

198« 136 6608 124 5968 12 640 
1981 34 1388 30 1261 4 127 
1982 28 1234 25 953 3 281 
1983 129 8161 120 6758 9 1403 

—< 876 

V letu 1983 je 129 občanov izgubilo 8161 delovnih dni zardi po-
sledic alkoholne odvisnosti. 

INŠTITUT ZA SOCIALNO MEDICINO, SOCIALNO VARSTVO, 
ORGANIZACIJO, DRUŽBENOEKONOMSKE ODNOSE IN IN-
FORMATIKO V ZDRAVSTVU - LJUBLJANA 

ZDRAVLJENJE IN PREPREČEVANJE BOLEZNI ODVISNOSTI 
Zavod SRS za statistiko v izdaji št. 17 prikazuje podatke o prodaji pijač po 

občinah, kjer smo v Velenju v letu 1983 prodali: 
3.796 hI. vina, 12.420 hI. piva, 128 hI. žganja, 441 hI. drugih žganih pijač. 

Podatek je gotovo zaskrbljujoč, posebnoše, če brez slabe vesti prištejemo še 20 
do 30 % prodaje,ki se ne registrira. Na postaji ljudske milice so zaradi kršitev 
javnega reda in miru pod vplivom alkhola obravnavali: leta /983 —352 kršitev, 
leta 1984 — 273 kršitev in v 10. mesecih leta 1985 - 248 kršitev. Kršitve so stor-
jene v glavnem v gostinskih lokalih in stanovanjih, kjer prevladujejo pretepi 
med zakonci, pri čemer so najbolj prizadeti otroci ter mladoletniki. 

Problem posebne vrste je točenje alkoholnih pijač mladini in osebam, ki so 
že pod vplivom alkohola. Kazni za takšno ravnanje so nizke, gostinci vidijo le 
svoje koristi in ne širšega družbenega interesa. Krvni delikti pod vplivom alko-
hola: eden umor, trije poskusi umora, letos kar 9 samomorov veliko poskuskov 
samomora, precej lahkih in hudih telesnih poškodb z nevarnimi predmeti, pre-
cej nasilništva, poškodovanje zasebnega in družbenega premoženja. 

PROMETNA VARNOST: prometne nesreče zaradi vožnje v vinjenem sta-
nju so tudi v naši občini na prvem mestu. (Podatki so vzeti z dopisa PM z dne 8. 
1. 85) 

ZDRAVLJENJE ODVISNOSTI: Narkomanijo in tabletomanijo zdravijo 
na oddelkih za psihiatrijo klinične bolnišnice v Ljubljani. Podatka, koliko našib 
občanov so že zdravili, nismo iskali, ker menimo, da bi to morala voditi zdrav-
stvena statistika. Ne vemo tudi, koliko takšno zdravljenjenašo družbo stane in 
ne vemo, kakšni so uspehi zdravljenja. 

Alkoholizem zdravi za naše področje bolnica Celje — -nevrospsihiatriči od-
delek Vojnik in oddelek za psihiatrijo na Pohorskem dvora. V letu 1983 je eno 
zdravljenje, ki je trajalo dva in pol meseca v bolnici Vojnik stalo družbo 
182.806,25 din in stroški hranarine 80.000,00 din; skupaj torej 262.800,00 din. V 
letih 1980 — 1984 je bilo na zdravljenju 83 delavcev REK-a, samo 17 jih je ab-
stiniralo, kar uspeh zdravljenja izniči, stroški pa so znašali 17,345.200,00 din, 
kar je glede na uspeh zastrašujoča vsota. Ti podatki so bili podani v pisni obliki 
skupščini občinske zdravstvene skupnosti Velenje). 

Dokaj uspešno zdravijo to odvisnost v klubih zdravljenih alkoholikov, ki v 
naši občini zajeajo okrog 200 zadravljencev in njihovih svojcev. 
S PREPREČEVANJEM SlRNJENJA BOLEZNI ODVISNOSTI SE UKVAR-
JAJO : 

— Center za socialno delo — preko svoje socialno psihološke službe; 
— Službe za socialno delo pri organizacijah združenega dela; 
— Vzgojno izobraževalni zavodi pedagogi pri svojem rednem delu; 
— Zdravstveni center — z rednim izvajanjem programa osveščanja mladih 

in staršev preko vseh oblik vzgojno izobraževalnega dela v vrtcih in šolah, 
— zdravstveni delavci pri svojem rednem delu; — z dejavnostjo klubov 

zdravljenih alkoholikov. 

Ivanka Novak 
Koordinacijski odbor za boj proti 
odvisnostim pri P OK SZDL Velenje 
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Tozd za ptt promet Velenje 

Malo novih naložb 
Velenjski tozd za ptt promet je v tem srednjeročnem obdob-

ju opravil vrsto zahtevnih nalog. Najpomembnejša je bila vseka-
kor izgradnja novega ptt centra v Titovem Velenju, veliko sred-
stev pa je bilo namenjenih tudi v razširitve in obnove ptt omrežja 
v občinah Mozirje in Velenje, ki ju ta tozd pokriva. Ob vseh teh 
pridobitvah pa so določene težave ostale in prav tem sedanje 
vodstvo namenja največ skrbi. 

Na prvem mestu je poslo-
vanje s strankami. Ta 123 
članski kolektiv se namreč 
dobro zaveda, da je njihovo 
delo v veliki meri na očeh ob-
čanov in ga je zato še toliko 
bolj potrebno opravljati ve-
stno. Žal marsikdaj stvari ne 
tečejo tako, kot so se dogovo-
rili, k temu pa včasih poleg 
ptt uslužbencev pripomorejo 
tudi nestrpni občani. Svoj de-
lež dodajo še kadrovske teža-
ve in prav teh so se na tozdu 
za ptt promet Velenje sedaj 
odločno lotili. Nekoliko so 
povišali osebne dohodke in 
objavili vrsto razpisov, ki naj 
bi pritegnili manjkajoče de-
lavce predvsem v dostavno 
službo, med mehanike in 
monterje. 

Povprečni osebni dohodek 
pismonoše je sedaj okoli 
50000 din, do konca letošnje-
ga leta pa ga bodo skušali še 
dvigniti. 

Trenutno tozdu primanj-
kuje devet delavcev, zaskr-
bljujoče pa je da v Šmartnem 
ob Paki nimajo rednega do-
stavljavca že tri mesece, v To-
polšici pa mesec dni. 

Naslednji problem, ki mu 
tudi iščejo ustrezno rešitev, je 
povsem drugačen. V krajevni 
skupnosti Salek Gorica so 
namreč lansko leto odprli 
eno od svojih 13 ptt enot. 

Vendar pa ta, kljub temu, da 
opravlja pravzaprav vse vrste 

ptt storitev ter da tu poteka 
tudi bančni promet in da po-
kriva veliko naselje, zaenkrat 
nima dovolj prometa. Na po-
bodo krajevne skupnosti je 
pošta odprta popoldan (prej 
deljen delovni čas), vendar 
tudi to ni pripomoglo, da bi 
bil obisk kaj večji. Občani, 
tudi s tega področja, se očit-
no mnogo raje gnetejo na 
glavni pošti. Na tozdu pa se-
daj razmišljajo, da bi to svojo 
enoto ukinili. 

Tretja težava na katero 
opozarjajo delavci v velenj-
skem tozdu je močno razve-
jano telefonsko omrežje. V 
letošnjem letu so na tem 
omrežju strele pa tudi lovci 
povzročili za nekaj deset mi-
lijonov škode. Ker sedanja 
izkoriščenost omrežja v obeh 
občinah z okoli 9000 impulzi 
ne daje dovolj dohodka, da 
bi lahko pokrili takšne stro-
ške, je bilo potrebno del 
sredstev združiti v celotni de-
lovni organizaciji. Sicer pa so 
še večje težave v poštni služ-
bi, ki ne krije niti enostavne 
reprodukcije, saj je za pisem-

sko znamko potrebno odšteti 
le deset dinarjev, ko pa je ta 
vrednost razdeljena na vse 
faze procesa, izračun pokaže, 
da bi morala biti za pokritje 
enostavne reprodukcije in za 
razširjeno reprodukcijo, ta 
vrednost med 30 in 40 dinar-
jev. Tako tudi predvidena 
dvajset ali trideset odstotna 
podražitev ne pripomore k 
razrešitvi sedanjega stanja. 

• Kakšni pa so ob vseh teh 
finančnih težavah obeti za 
nadaljnjo naložbeno dejav-
nost, predvsem v razširitev 
telefonskega omrežja. V 
Titovem Velenju je centrala 
pravzaprav že skoraj povsem 
izkoriščena, ostaja le še okoli 
500 številk namenjenih go-
spodarstvu. Do konca letoš-
njega leta bodo na centralo 
priključeni še naročniki iz 
krajevne skupnosti Desni 
breg (tu se je priključevanje 
nekoliko zavleklo) ter naro-
čniki iz Vinske gore. Za kak-
šna večja nadaljnja priključe-
vanja pa bo potrebno kupiti 
novo telefonsko centralo. To 
pa, čeprav so potrebe očitne, 

pošta v naslednjem srednje-
ročnem obdobju ne bo zmo-
gla, še posebno zato, ker bo 
združevala sredstva za nov in 
nujno potreben ptt center v 
Celju. 

Večji naložbi našega tozda 
sta predvideni le v Mozirju 
in Šmartnem ob Paki in še tu 
naj bi precejšen delež prispe-
valo tudi združeno delo. 
Obeta se nam torej malo ptt 
naložb, tako da bomo v 
Titovem Velenju ob izteku 
naslednjega srednjeročnega 
obdobja verjetno zopet v po-
dobnih stiskah, kot smo bili 
pred izgradnjo novega ptt 
centra. 

B. Z. 

Pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje 

0 gmotnem 
položaju 

V četrtek je bila v Titovem Ve-
lenju 18. seja zbora delegatov 
enote skupnosti pokojninskega 
in invalidskega zavarovanja ob-
čine Velenje. Na njej so delegati 
obravnavali več pomembnih 
vprašanj, med njimi so temeljito 
obravnavali gmotni položaj upo-
kojencev in podprli predlog ko-
misije za načrtovanje pri spizu o 
usklajevanju pokojnin 1. decem-
bra in 1. januarja. Med drugim 
so končno potrdili tudi razdeli-
tev sredstev za rekreativno dejav-
nost upokojencev za letošnje le-
to. 

Varnostni inženirji in tehniki 

Republiško posvetovanje 
Na Bledu je bilo 7. in 8. 

novembra že 9. republiško 
posvetovanje varnostnih in-
ženirjev in tehnikov. Pripra-
vila sta ga zveza društev var-
nostnih inženirjev in tehni-
kov Slovenije in društvo iz 
Ljubljane. Udeležilo se ga je 
tudi več članov društva var-
nostnih inženirjev in tehni-
kov iz Titovega Velenja. Ude-
leženci posveta so največ nn-

zornosti namenili varstvu pri 
delu, varstvu okolja ter os-
nutku novega zakona o var-
stvu pri delu, ki je v javni 
obravnavi. 

Posvetovanje so sklenili s 
strokovnimi zaključki, ki bo-
do podlaga za nadaljnje delo 
in razvoj tega pomembnega 
gospodarskega področja. 

B. M. 

Mladi raziskovalci za razvoj občine Velenje 

Gibanje je že v preteklem šol-
skem Vetu, v svojem drugem letu 
delovanja, doseglo lepe uspehe. 

Aktivnosti v okviru gibanja »Mladi raziskovalci za razvoj občine 
Velenje« bodo v šolskem letu 1985/86 potekale že tretje leto. 

Na objavljen razpis je prispelo 
58 prijav, izdelanih in oddanih 
pa je bilo 42 raziskovalnih nalog 
(29 več, kot v šol. letu 1983/84), 
ki so bile v skladu z razpisom 
uvrščene v -8 tematskih področij. 
Pri izdelavi nalog je sodelovalo 
73 avtorjev, od tega 8 osnovno-

VABILO 
za vključitev v sekcije za vzgojo mladih raziskovalcev v okviru gibanja 
»Mladi raziskovalci za razvoj občine Velenje-

Sekcije 
1. Slovenski jezik in književnost 
2. Fizika 
3. Kemija 
4. Biologija 
5. Geografija 
6. Etnologija 
7. Zgodovina in sociologija 
8. Strojništvo 
9. Procesna elektronika in krmiljenje 

10. Računalništvo 

Članstvo v sekcije, oblike in metode dela 
V sekcije se lahko vključijo učenci osnovnih šol od 7. rrzreda dalje, 
učenci srednjih šol in študentje. Organizacijsko so vse sekcije vezane na 
Center srednjih šol in se bodo po potrebi delile na skupine po nivojih 
zahtevnosti in ožjih interesnih področjih. Namen dela v sekcijah je vpelje-
vanje mladih v metodologijo razvojno raziskovalnega dela ter usmerjanje 
in pomoč pri izdelavi raziskovalnih nalog. 

Prijava 
Prijave sprejema Center srednjih šol, Trg mladosti 3,, 63320 Titovo Vele-
nje do 10. 12. 1985 (osebno ali pismeno). 

Informacija 
Center srednjih šol. tov. Irena Pilih, tel. 853-181 

šolcev, 13 učencev 1. letnika, 15 
učencev 2. letnika, 12 učencev 3. 
letnika ter 21 učencev 4. letnika 
srednjih šol 2 strojna tehnika in 
2 študenta. V 19 primerih so bile 
naloge skupinsko delo. Vse nalo-
ge skupaj so obsegale preko 1300 
strani tipkanega gradiva. Pri de-
lu je avtorjem pomagalo skupaj 
20 mentorjev — 11 učiteljev Cen-
tra srednjih šol, 3 učitelji osnov-
nih šol, 6 mentorjev pa je bilo iz 
OZD, ki so predlagale naslove 
raziskovalnih nalog. Avtorji so 
svoje naloge predstavili v 4 dneh 
v dvorani SO Velenje. Nagraje-
nih je bilo 26 raziskovalnih na-
log. Avtorji nagrajenih nalog so 
prejeli hkrati s priznanjem tudi 
finančne nagrade. 

Navajamo tudi nekaj najpo-
membnejših ugotovitev Odbora 
za ocenjevanje raziskovalnih na-
log: v večini primerov je bil pri-
stop mladih avtorjev k raziska-
vam resen, praviloma je bilo v 
vsako raziskovalno nalogo vlože-
nih nekaj sto ur dela in vsaj četr-
tina nalog predstavlja izdelke šir-
še uporabne vrednosti. Nadvse 
pomembno pa je, da je gibanje 
povečalo svoj obseg delovanja, 
vendar je bilo vse premalo zani-
manja za raziskovalno delo na 
področju naravoslovja, tehnike 
in tehnologije. Zatorej avtorji, ki 
vas ta področja zanimajo, vabi-
mo vas, da se s svojim delom pri-
družite gibanju v tem letu. 

IZVRŠNI SVET 
SKUPŠČINE OBČINE VELENJE 
OBČINSKA RAZISKOVALNA SKUPNOST 

To prijavnico pošljite na naslov: 
Center srednjih šol 
Trg mladosti 3 
63320 Titovo Velenje 
do 16. 12. 1985 

Razpis »Mladi raziskovalci za razvoj občine Velenje 

Prijavnica 

Ime in priimek. 

Poklic 

. Dat. roj.. 

. Šola-razred oz. OZD . 

Naslov bivališča. 

A. Predlagam naslednjo temo. 

B. Zanimam se za raziskovalno nalogo iz izbora tem, ki jih predlagajo OZD . 

D a t u m : . . Podpis:. 

Vsi avtorji so sodelovali s svo-
jimi raziskovalnimi nalogami tu-
di na republiškem srečanju mla-
dih raziskovalcev v okviru giba-
nja »Znanost mladini« in 3 nalo-
ge so_ zastopale Slovenijo na 
zveznem srečanju »Nauku mla-
dima« v Sarajevu. 

Skratka, delo v šolskem letu 
1984/85 je bilo uspešno tako po 
kvaliteti izdelkov kot tudi po 
množičnosti gibanja. 

Vse raziskovalne naloge, sku-
paj z ocenami, so arhivirane v 
knjižnici Centra srednjih šol in 
so dostopne na vpogled vsem bo-
dočim raziskovalcem. 

Da bi pospešili-razvojno razi-
skovalno delo, delujejo v okviru 
Centra srednjih šol tudi sekcije 
za vzgojo mladih raziskovalcev. 
Namen dela v sekcijah je vpelje-
vanje mladih v razvojno razisko-
valno delo ter usmerjanje in po-
moč pri izdelavi raziskovalnih 
nalog. 

. V preteklem šolskem letu je 
delovalo 6 sekcij, ki so jih vodili 
mentorji — učitelji Centra sred-
njih šol. 

Delo v sekcijah bi želeli razši-
riti, zato vabimo k sodelovanju 
tudi učence, ki letos ne bodo iz-
delovali raziskovalnih nalog, že-
leli pa bi se-izobraževati oz. pri-
pravljati za raziskovalno delo. 

Pred vami je torej že tretji raz-
pis gibanja »Mladi raziskovalci 
za razvoj občine Velenje«, ki ga 
objavljata Izvršni svet SO Vele-
nje in Občinska raziskovalna 
skupnost Velenje. 

Delo bo v šolskem letu 1985/86 
potekalo na treh področjih: 

Tematska 
področja 
Tematska pod roč j a n iso uo-
kv i r jena v k l a s i č ne Šolske 
p r edme t e (npr. f iz ika , kem i j a , 
zgodov ina , soc io log i ja ) , tem-
več so z a snovana interdisci-
p l i narno in u sme r j e n a v ži-
v l jen jsko in t ehno l o ško pro-
b lemat iko . 

O S N O V N E V S E B I N S K E U S M E -
R ITVE S O N A S L E D N J E : 
1. Tehno loške i zbo l j šave in 

inovac i je 
2 . Regu lac i j a in k rm i l j en je z 

e lektron iko , h idravl iko in 
p n euma t i k o 

3 . Računa l n i k kot o rod je v in-
format ik i , tehno log i j i in 
i zob ra ževan ju 

4. Racionalizacija v rabi 
energije 

5 . Ure jan je in vars tvo narav-
nega oko l ja 

6. Človek in družbeno okolje 
(socio logi ja) 

7 . Kul turna ded i š č i n a (etno-
logi ja) 

8 . Predvo jno de l avsko giba-
n je , NOS in povo jno ob-
dob je soc ia l i s t i čne izgrad-
n ja v Ša lešk i dol in i 

B, Druga temat ika 

1. sekcije za uvajanje mladih v 
metodologijo razvojno raziskoval-
nega dela 

2. izdelava raziskovalnih nalog 
3. raziskovalni tabor na temo z 

delovnim naslovom »Premog — 
dobro in zlo Šaleške doline«. 

Vse aktivnosti bodo vezane na 
Center srednjih šol, ki bo njihov 
organizator in koordinator. 

Letos je razpis raziskovalnih 
nalog nekoliko spremenjen. V 
razpisu objavljamo samo temat-
ska področja brez naslovov razi-

skovalnih nalog. Avtorji bodo 
lahko sami predlagali naslove 
oz. teme raziskovalnih nalog. Za 
to spremembo smo se odločili, 
ker je bilo v preteklem šol. letu le 
33 % prijavljenih nalog izbranih 
iz predlogov v razpisu. Naslove 
raziskovalnih nalog, ki so že bili 
objavljeni v razpisu preteklo leto 
in naslove tem, ki"jih OZD pred-
lagajo letos, lahko kandidati do-
bijo v Centru srednjih šol. 

Vse mlade, ki jih zanima raz-
vojno raziskovalno delo vabimo, 
da se nam s svojimi idejami in de-
lom pridružijo. 

Obč i nska raz i skova lna skupnos t in Izvršni svet Skup š č i n e obči-
ne Ve len je ob jav l ja ta 

Razpis 
»Mladi raz iskovalc i za razvo j ob č i ne Velenje« 

Namen 

Spodbujati učence srednjih šol, študente višjih in visokih šol ter ostalo 
mladino k ustvarjanju inovacijskih dosežkov in k raziskovalnemu delu. 

Naloge 
A Tehnične in druge irjovacije, referati, seminarske, diplomske in razi-
skovalne naloge, ki jih predloži udeleženec razpisa po lastni presoji iz te-
matskih področij, ki so navedene v razpisnem gradivu, izjemoma pa tudi 
iz drugih področij. 
B. Odziv na naloge, ki jih predlagajo OZD in druge institucije občine Ve-
lenje, katerih naslovi so na vpogled v CSŠ. 

Pravica pr i jave 
Za naloge pod A: Učenci in študentje srednjih, višjih in visokih šol, mla-
dinci iz delavskih in kmečkih vrst. ki imajo stalno bivališče v občini Vele-
nje. 

Za naloge pod B: Vsi občani SrRJ, ki še niso dopolnili 27 let starosti in 
imajo možnost za izdelavo raziskovalne naloge v skladu z zahtevami 
predlagatelja ter niso registrirani raziskovalci. Prijavijo se lahko posa-
mezniki ali skupine. 

Izdelk i 
Inovacijski predlogi morajo biti opremljeni z načrtom, opisom postopka 
ali s predstavitvijo izdelka. 
— Raziskovalne naloge morajo biti izdelane v skladu z navodili, kakršna 
veljajo za izdelavo nalog v okviru republiškega gibanja »Znanost mladi-
ni-. Kandidati dobijo ta navodila v Centru srednjih šol po oddaji prijavni-
ce. 

Nagrade 

Najboljši inovacijski predlogi in raziskovalne naloge bodo nagrajene z 
denarnimi nagradami ali z zagotovitvijo možnosti za študijsko izpopolnje-
vanje v ustrezni znanstveni instituciji doma ali v tujini. 
Nagrajene in druge predložene naloge pod A (po lastni presoji avtorjev) 
so last predlagateljev in jih lahko ponudijo v odkup OZD ali drugim inte-
resentom. 
Pri nalogah pod B (kijih predlagajo OZD), velja za avtorske pravice pisni 
dogovor, ki ga ob začetku izvajanja naloge skleneta OZD in izvajalec na-
loge. Če dogovora ni, so avtorske pravice last izvajalca. . 
Po en izvod vsake izdelane naloge se hrani v knjižnici CSŠ. 

Kriteriji 
Naloge ocenjuje posebna komisija, ki deluje po pravilniku. 
Pri ocenjevanju naloge se upošteva predvsem: 

1. Izvirnost 
2. Uporabnost 
3. Pogoji nastajanja 

Roki 
— Rok za prijavo na razpis je 16. 12. 1985 
— Rok za oddajo naloge je 10. 4. 1986 (pri obsežnejši nalogi delni re-

zultati). 

Prijave 
Prijave na priloženem obrazcu sprejema 
Center srednjih šol. Trg mladosti 3, 63320 Trtovo Velenje.• 
Pri skupinskih prijavah izpolni prijavnico samo vodja skupine in priloži se-
znam članov skupine. 

Opomba: 
Obrazce za prijavo, podatke o možnih mentor ji|i in vse ostale informacije 
dobite v Centru srednjih šol. .tov Irena Pilih. tel. 853-!8*. 
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Zdrava mladina — naše največje bogastvo 

Zdravstvena osveščenost ni zadovoljiva 
Bolezen je gotovo eden največjih problemov, še posebej hudo pa je, 

če so bolni naši otroci. Prav zato namenjamo vse več pozornosti preven-
tivnemu delovanju, torej preprečevanju bolezni. 

Prejšnji teden je pripravila občinska zveza prijateljev mladine Ve-
lenje posvet na temo Zdrava mladina — naše največje bogastvo. Posvet 
je bil zares dobro pripravljen, kvalitetna in številna pa je bila tudi udele-
žba. V razpravi so sodelovali strokovnjaki z različnih področij, pediatri, 
zobozdravstveni delavci, pedagogi, psihologi in drugi. Čeprav so takoj 
na začetku ugotovili, da stanje na področju zdravja naših najmlajših v 
občini Velenje še zdaleč ni tako zaskrbljujoče, kot je mogoče sklepati iz 
republiških podatkov, ki so še posebej pereči za srednješolce, pa so na 
posvetu izpostavili predvsem tista vprašanja, ki jih bo treba za dosego 
večjih uspehov še uresničiti. 

Naj v prvi vrsti opozorimo na 
še vedno izredno slabo zdrav-
stveno osveščenost prebivalstva. 
Starši so vsekakor v prvi vrsti 
dolžni poskrbeti za zdravje svo-
jih otrok. Če ti niso pripravljeni 
upoštevati navodil zdravstvene-
ga osebja, so zdravniki seveda 
povsem nemočni in vsakršna, še 
tako prizadevna družbena skrb, 
neučinkovita. Neodzivnost star-
šev pa je mogoče opaziti na šte-
vilnih mestih, najbolj pa jo izpo-
stavljajo zobozdravstveni delav-
ci, ki nikakor ne morejo razumeti 
slabega odziva na njihove dobro 
pripravljene izobraževalne obli-
ke in preventivno delovanje. O 
tem smo v Našem času že pisali, 
dodamo pa naj le še to, da se sta-
nje ni nič spremenilo, da je še 

vedno zelo veliko takšnih star-
šev, ki svojih otrok kljub vabilu 
ne pripeljejo v zobozdravstveno 
ambulanto na preventivni pre-
gled (največkrat so potrebni tudi 
že kurativni posegi), izobraževal-
nih oblik pa se tako skorajda ne 
udeležujejo. Prav tako je tudi iz-
redno slab odziv nosečnic. 

Starši pogosto tudi ne kontro-
lirajo obiskov otrok v zobozdrav-
stveni in fizioterapevtskih ambu-
lantah in še bi lahko naštevali. 
Skratka več kot jasno je, da 
zdravstvena prosvetljenost ni za-
dovoljiva, da bo potrebnih za iz-
boljšanje tega stanja še veliko 
aktivnosti, saj družba sama, brez 
sodelovanja staršev, ne more ve-
liko narediti. 

LE 4 ODSTOTKE SLABOKRV-
NIH 

Pa poglejmo kakšno je sploh 
zdravstveno stanje naših otrok. V 
predšolskem dispanzerju pregle-
dajo sistematično vse triletne 
otroke. Vodijo točno evidenco 
od leta 1976. Prva tri leta so za-
beležili med otroci kar 39 odsto-
tkov slabokrvnih, zadnja tri leta 
pa pade ta odstotek na 9. Med 
malimi šolarji je 12 odstotkov 
slabokrvnih. V šolskem dispan-
zerju so lani pregledali 3000 šo-
larjev in ugotovili le štiri odstot-
ke slabokrvnih (ta odstotek je 
enak pri otrocih, ki obiskujejo 
celodnevno in klasično šolo). S 
slabokrvnostjo torej v občini za-
res ni težav, na ta nizek odstotek 
pa vsekakor v veliki meri vpliva 
dobro pripravljena hrana v vrt-
čevskih in šolskih kuhinjah. V 
šolskem dispanzerju zabeležijo 
zdravniki največkrat prehranje-
nost, slabo držo, slabovidnost, 
vse več pa je prisotnih tudi du-
ševnih stresov. Še posebej opo-
zarjajo zdravniki na slabo držo 
(na celodnevnih šolah jo je mo-
goče opaziti kar pri 30 odstotkih 
otrok), vendar pa je treba pouda-
riti, da tu največkrat ne gre za 
okvare in je mogoče odpraviti 

slabo držo s telovadbo. Na to 
prav gotovo v veliki meri vpliva 
sedenje in pa dimenzije klopi in 
stolov, ki niso prilagojene veliko-
sti otrok. 

OSNOVA ZDRAVJA JE DO-
BRA PREHRANA 

Veliko so na posvetu govorili 
tudi o prehrani, ki je seveda os-
nova za zdravje. V vseh šolah je 
za prehrano dobro poskrbljeno 
in po zagotovilu vodij šolske pre-
hrane, pa tudi komisije za pre-
hrano, ki dela pri občinski skup-
nosti otroškega varstva, je ta za-
res kvalitetna. Vendar pa so opo-
zorili na veliko pomanjkljivost, 
ki pa je spet povezana s starši in 
njihovimi slabimi prehrambeni-
mi navadami. Otroci pogosto 
prihajajo v šolo brez zajtrka. 

Prehrano (malico) so v zad-
njem času zagotovili tudi učen-
cem Centra srednjih šol, vendar 
pa ti v občini Velenje nimajo za-
gotovljenega kosila. Vsekakor je 
potrebno pohvaliti pobudo CSŠ, 
ki seje na lastno iniciativo dogo-
voril z ozdi za sofinanciranje to-
plih obrokov (eden redkih v Slo-
veniji). 

Vsekakor si je treba prizadeva-
ti, so menili na posvetu, da pre-

hrano še izboljšamo oziroma jo 
obdržimo na sedanji kvalitetni 
ravni. Nikakor ne smemo dovoli- | 
ti, da bi jo, zaradi podražitev, 
okrnili. 

PROSTORSKI PROBLEM ! 
ŠOLSKIH IN PREDŠOLSKIH 
AMBULANT 

Izpostavljen pa je bil tudi pro-
storski problem otroških ambu-
lant v zdravstvenem domu in pa 
premajhna finančna sredstva za 
preventivno delovanje na tem 
področju. Prav zaradi tega tudi 
ne uspejo redno sistematično 
pregledati srednješolcev, kar pa 
je povsem nesprejemljivo, so 
poudarili in zahtevali, so se to 
uredi, saj se nikakor ni mogoče 
sprijazniti z dejstvom, da pač te-
ga programa ne izvajajo, ob tem 
pa odvajamo iz občine veliko 
sredstev za solidarnost in za mo-
dernizacijo drugih zdravstvenih 
organizacij. 

Dovolj pa ni narejenega tudi 
na področju telesne vzgoje otrok. 
Ta predmet svoje vloge ne odi-
grava dovolj kvalitetna najvap 
težav pa imajo spet zaradi .pro-
storov, saj so telovadnice preza-
sedene, najbrž pa je preveč pou-

darjen tudi tekmovalni vidik, re-
kreacije in telesnih vaj pomemb-
nih za uspešen razvoj, pa je pre-
malo. 

Na posvetu pa so ugotavljali 
tudi, da za otroke in tudi za 
zdravstveno stanje otrok skrbi 
vrsta dejavnikov, mnogi imajo v 
svojih programih številne aktiv-
nosti, ki pa jih zaradi nepoveza-
nosti in neusklajenosti pogosto 
ne izvede oziroma izvajamo kup 
manj pomembnih nalog, tistih 
najpomembnejših pa ne uspejo. 
Prav zato bi bilo nujno, da se 
bolj povežejo med seboj in skup-
no načrtujejo aktivnosti. Rezul-
tat nedovolj učinkovitega delo-
vanja, je tudi to, da nam kljub 
desetletnim prizadevanjem v ob-
čini Velenje še vedno ni uspelo 
oblikovati vzgojne svetovalnice, 
kjer naj bi pomagali staršem pri 
vzgoji otrok in razreševali težave 
telesno in duševno prizadetih 
otrok. 

Na posvetu je bila podana še 
vrsta pobud, ki naj bi vplivale na 
to,,da bi se stanje na tem področ-
ju še izboljšalo, da bi bili naši 
otroci še bolj zdravi,,v svoje pro-
grame pa naj bi jih vnesli vsi ti-
sti, ki delajo z otroci. 

Mira Zakošek 

»Če znaš in imaš rad zemljo ter delor zmoreš vse« 
Tako je dejal Venturinov 

Mirko ob obisku njegove do-
mačije v Lazah, kjer kmetuje 
z ženo Slavo že odleta 1956. 

Najprej se je razgovoril o 
napredku doline, kjer je tudi 
on »pognal« korenine. Rad 
ima to zemljo, l j ud i . . . Na-
predek njegove kmetije in ce-
lotne krajevne skupnosti 
Šentilj je tako njemu kot vsej 
njegovi družini zelo pri srcu. 
S ponosom pripoveduje o as-
faltirani cesti, pa o izgradnji 
nove osnovne šole, gasilske-
mu dp.mu, obnovi kulturnega 
doma in o kmetovanju v doli-
ni. S skupnimi močmi so 
zmogli krajani skoraj vse. Po-
trebovali so veliko denarja in 
na tisoče udarniških ur. Do-
bro jim »služi« raketna po-
staja. S Titovim Velenjem 
krajane povezujeta šolski in 
delavski avtobus. Veliko dra-
gocenega časa jim bi gotovo 
prihranila bolje založena tr-
govina. 

Pri Mirku in Slavi Kralj je 
20. postojanka Šaleške pla-
ninske poti. Mnogi planinci 
dobro poznajo njun prijazen 
dom, ki je poleti ves v cvetju. 
Že 11 let sprejemata vse obi-
skovalce te lepe planinske 
poti. Kadar gospodar ni pre-
več utrujen in se oglasi pri 
njih večja skupina, rad razte-
gne svoj meh. 

V Venturinovi družini, ta-
ko se reče po domače, je bilo 
devet otrok. Danes jih živi še 
5. Življenje je bilo težko. Pr-
va in druga svetovna vojna, 
skrb za številno družino . . . 

Ko je okupator privrel v 
našo domovino, se je vsa Ve-
turinova družina vključila 
aktivno v NOB. Trije bratje 
in dve sestri so se pridružili 
partizanom, oče in najmlajši 
sin Mirko — sedanji gospo-
dar — pa sta delovala na te-
renu. Oče je bil tudi zaprt, hi-
ša velikokrat obkoljena. To-
da, upornost Venturinovih in 
drugih iz Šentilja je bila mo-
čnejša kot okupatorjeva. 
Imena padlih na spominski 
plošči so kot nema priča tež-
kih in krvavih dni. 27. aprila 

leta 1945, na pragu svobode, 
je padel tudi Venturinov 
Ivan, star komaj 20. let. Bil je 
komandir čete Tomšičeve 
brigade. Med vojno se je pri 
Venturinovih reklo pri Ivici, 
po ilegalnem imenu hčere 
Slave. 

Mirko in Slava Kralj go-
spodarita na 10 hektarjev ve-
liki kmetiji z gozdom vred od 
leta 1956 dalje. Na plantaži 
sadnega drevja pridelajo vsa-
ko leto po nekaj ton namiz-
nega sadja. Ukvarjata pa se 
poleg tega še z vzrejo pitan-
cev. V Ktevtf lifl^ifflata od 15 
do 20., na letcfpsPfiddata 5 
do 8 komadov. Delo v vino-
gradu jim je bolj konjiček, 
pravi gospodar Mirko. V zad-
njih nekajletih sta zadrugi 
oddala na tem območju naj-
več pšenice. Letos:več kot 3 
tone. Venturinijtva kmfetoje-
ta na sodoben načfri. Da bi 
bil pridelek kar najboljši, si 
pomagata s kolobarjenjem. 
Zemljo pa tudi obilno gnoji-
ta z domačim in tudi umetni-
mimi gnojili. 

»Dela je veliko,« pravi go-
spodinja Slava. »O vsem, kar 
naredimo, se pogovoriva.« V 
pomoč so jima stroji. Prijeten 
občutek ju preveva, ko se 
dan zanju uspešno konča. 
Njun delovnik se začne kot 
delo kaže. 

Ko poslušaš Venturinijeva, 

ne moreš, da ne bi občudoval 
njuno voljo, organiziranost 
in znanje. Da znanje! V toli-
ko smeri gre njuna dejavnost 
in povsod dosegata izredne 
rezultate. Res, da jima pri 
večjih delih pomagajo doma-
či, pa vendar . . . Znanje sta 
pridobila s prakso in z bra-
njem strokovne literature. Ne 
zamudita tudi kmetijskih pre-
davanj in prireditev. 

Kljub obveznostim na 
kmetiji, imata čas še za druga 
koristna dela. Gospodinja 
Slava je do sedaj sprejela že 
2011 planicev. Prejela je se-
veda priznanje planinskega 
društva iz Titovega Velenja. 
Mirko je bil že nekajkrat 
predsednik gradbenega od-
bora. Med drugim je dobil 
priznanje OF, Napotnikovo 
priznanje. Še vedno je mar-
ljiv, tako pri zadrugi, v kraje-
vni skupnosti, delavskem 
svetu gozdne. . . 

Mirko in Slava mislita o 
svojem nasledniku. Najbolj 
se »zanašata« na mlajšega si-
na, ki je končal štiriletno 
kmetijsko šolo in je trenutno 
zaposlen na Rudniku. Ob de-
lu namerava svoje znanje iz-
popolniti. Mirko in Slava 
imata še enega sina in hčer in 
po hiši se razlega prijeten 
smeh vnukov. 

Zlasti veselo je takrat, ko 
se zberejo vsi domači. Tedaj 

Zlatoporočenca Helena in Rudolf Ževart 

»Vsako stvar je treba prespati« 
Življenje Helene in Rudol-

fa Žavarta ni bilo lahko, pa 
sta kljub temu preživela sku-
paj petdeset lepih let. Oba 
sta Velenjčana. Helena se je 
rodila pred 71. leti, Rudolf 
pred 75. leti. On je bil ves čas 
v službi pri železnici, ona pa 
je gospodinjila. Rodilo se ji-
ma je pet otrok, štirje sinovi 
in hči. 

»Imava zelo dobre otroke, 
lepo ravnajo z nama in naju 
imajo radi,« sta povedala. 

»V delu najdeš uteho, potr-
peti pa je tudi treba marsikaj. 
Vsako stvar moraš prespati. 
Naslednji dan pa vse drugače 
vidiš.« Helena se je pohecala, 
ni pa pozabila zraven pove-
dati, da to ni za časopis: 
»Včeraj je rekel, da se bo tri 
dni po poroki ločil, zdaj pa ne 
vem, ali se bo res ali ne-« Pa 
mu ni verjela preveč. 

Helena je kljub svojim le-
. tom še vedno zelo aktivna. 

Poje, pa k telovadbi hodi. 

»Vs.i«v ponedeljek grem v telo-
vadnico, kjer imamo starejše 
občanke rekreacijo. Malo po-
telovadimo, malo se nasmeji-
mo. Prav prijetno je.« Rudolf 
pa gre rad na sprehod. 

Veliko smo se pogovarjali 

o tem, kako je bilo včasih in 
kako je danes. »Ljudje ne 
znajo nič več potrpeti, za vsa-
ko malenkost gredo narazen. 
Morda tudi zaradi tega, ker 
so danes ženske manj odvisne 
od mož in njihove plače, kot 

Helena in Rudolf Ževart 

so bile včasih. Je pa tako, da 
si takrat, ko se poročiš, napr-
tiš na rame koš in ga potem 
nosiš. Med rožami pa je veliko 
tudi trnja,« sta povedala. 

Ko sta si življenje uredila 
tako, da bi lahko bilo malo 
bolje, je prišla vojna. Oba stat 
bila v njej aktivna. Tudi po 
vojni, se je cela njena druži-
na udeleževala udarniškega 
dela. 

In v soboto sta spet stopila 
pred matičarja. Lep dan je 
bil in vesela sta bila, da sta 
svoj visok jubilej proslavila 
obdana z otroki, šestimi vnu-
ki in enim pravnukom. »Tega 
že ne smemo pozabiti«, sta re-
kla. 

Še mnogo srečnih skupnih 
let v krogu svojih otrok, saj 
kot sta povedala, ni dneva, 
da ju ne bi kdo obiskal, vča-
sih pa pridejo vsi naenkrat. 
»To pa nama je v veliko zado-
voljstvo,« sta še povedala, 
preden smo se poslovili. 

po napornem delu zapoje 
Mirkova harmonika in zaigra 
sinova kitara. Ves čas pogo-
vora je fcila gospodinja Slava 
odlična gostiteljica. 

Zahvalili smo se Venturini-

jevima za zanimiv in prijeten 
pogovor. »Če znaš in imaš 
voljo, zmoreš vse,« se je kot 
rdeča nit vlekla misel pogo-
vora obeh sogovornikov. 

Julijana Hočevar 

Kulturno društvo Šmartno ob Paki 

»Polni načrtov« 
v Šmartnem ob Paki, že je kulturni utrip kraja precej bolj živahen. Niso 
marljive le sekcije tamkajšnjega društva, ampak so domači kulturniki 
pripravili že nekaj gostovanj drugih skupin. 

»Odmora skorajda nismo ime-
li. Zlasti veliko dela smo imeli 
ob pripravi občinskega prazni-
ka,« je za uvod v pogovor pove-
dala predsednica šmarškega kul-
turnega društva Mija Žerjav. 

Poleg mnogih gostovanj so 
člani odrasle skupine Gledališča 
pod kozolcem pripravili krajši 
program ob razstavi Moje prvo 
berilo, v teh dneh pa so se začeli 
pripravljati že na nOvo sezono. 
Tokrat so fce odločili za komedijo 
z naslovom Kurbe. 

Mladinska gledališčna skupi-
na je po nekajmesečnem mirova-
nju znova »stopila« na odrske 
deske. Z igrico Drejček in trije 
marsovčki bodo namreč nastopi-
li v okviru novoletnih prireditevj 
za otroke v velenjski občini. Prav! 
tako razmišljajo v teh dneh že o 
novem programu, s katerim se 
bodo predstavili ljubiteljem te 
dejavnosti na prihodnji Naši be-
sedi. 

Zelo m.- -Ijivo delajo člani 
najmlajše gledališke skupine. 
Gostovanje z Mačjo prejo nI 
konca ne kraja. Sredi tega mese-
ca jo bodo ponovno prikazali na 
Ostrovrhovih dnevih v občini 
Ljubljana—Šiška. Pripravili pa 
so poleg tega še igrico Obtoženi 
volk. 

Folkloristi obsežen delovni 
program pridno uresničujejo. 
Nastopili so v mnogih krajih po 
Sloveniji. V zimskih mesecih pri-
pravljajo'nov program. S podok-
nicami bi radi na kar najlepši na-
čin prihodnje leto proslavili 

10-letnico nadvse uspešnega de-
lovanja. 

Obnovljeni prostori kulturne-
ga doma v Šmartnem ob Paki so 
spodbudili člane likovne sekcije, 
saj so ti znova polni načrtov. Pri-
pravili so že razstavo svojih del, 
precej pozornosti pa sedaj name-
njajo pridobivanju novih zlasti 
mlajših članov. 

Dejavnost so poživili tudi lite-
rati. Skupaj z mladinsko organi-
zacijo bodo pripravili literarni 
večer, svoja razmišljanja, pogle-
de, pesmi pa pridno objavljajo v 
svojem glasilu. Za še uspešnejše 
delo se nameravajo bolje poveza-
ti s literarnim odborom pri Zvezi 
kulturnih organizacij Velenje. 

To pa še ni vse. Na odru obno-
vljenega kulturnega hrama so že 
' nastopile tuj^skupitfe.'Gledališ-
čniki iz Vrbja plri Žalcu so nasto-
pili z igro Sen kresne noči, prete-
klo soboto so si krajani Šmartne-
ga ob Paki ogledali Sumljivo 
osebo v izvedbi članov škalske 
gledališke skupine. Na šmarških 
odrskih deskah bodo ljubitelji 
gledališke dejavnosti lahko vide-
li še celjske gledališčnike. 24. no-
vembra bo Šmartno ob Paki obi-
skala karavana Cankarjevega 
kulturnega doma. »Dela bo ob 
tem zelo veliko«, pravi Mija Žer-
jav,« saj prikazati kulturni utrip 
kraja in ga predstaviti tudi dru-
gače ni tako majhna stvar.« Go-
stovanj in priložnostnih priredi-
tev, na katerih šmarški kulturniki 
ne manjkajo, pa raje ne našteva-
mo, saj so ta sestavni del njiho-
vega delovnega programa že ne-
kaj let. 

Najmlajši člani med nastopom 
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Bodo Šaleški grad porušili? 
Naslov povzemam iz dopisov 

v Našem času z dne 3. in 17. ok-
tobra 1985 in da bi bil strah pred 
popolnim propadanjem razvalin 

ODMEVI 
simbola naše doline utemeljen, 
navajam nekaj spominov iz pri-
zadevanj nekaterih okoličanov in 

skupin, ki so si pretekla pol sto-
letja prizadevali, da šaleški grad 
le ne bi bil prepuščen rušenju. 

Moj spomin sega nazaj v med-
vojno obdobje, obdobje tridese-
tih let, ko je generacija pred ma-
no opravila spontano nekaj razi-
skovalnih del v okolici in v sa-
mem gradu. Prizadevni fantje ti-
ste generacije so poleg izkopa-
vanj s samofinanciranjem posta-
vili celo zasilno stopnišče na vrh 

Smo imeli kakšno 
možnost 
obdržati zemljo? 

Kar nekaj časa je trajalo, da 
sem se dokončno odločila pisati o 
problemu, ki mi ne da spati. V 
zvezi z njim imam tudi vprašanje 
na katerega želim odgovor pristoj-
nih oseb objavljenem v Našem ča-
su. 

Razumem, da se občina Velenje 
širi, razumem tudi to, da so moj 
mož, tast in ostali (morda) dvigni-
l i roko, ne da bi vedeli, zakaj. Če 
smo odkriti — nekatere listine z 
našimi zakoni o pravicah in dolž-
nostih občanov so tako zapletene, 
da se še profesionalci komaj 
»znajdejo« v njih. Razumem tudi 
to, da so nas razlastili in je naš^ 
zemljišče sedaj last občine, mi pa 
smo lastniki stavb in UPORAB-
N I K I zemljišča. Vse to mi je še 
nakako jasno, čeprav se je bilo v 
začetku — z moževe in tastove 
strani — težko sprijazniti z bole-
čo resnico, da t i zemlja, na kateri 
si odraščal in pustil celo življenje, 
ne pripada več. 

Nikakor pa ne morem razumeti 
l judi — sosedov, k i nam očitajo, 
da bi lahko storili kaj več in se ne 
vdali v usodo, k i nam jo je name-
nila, bolje rečeno vrinila, občina. 
Zaradi tega sem prizadeta. Veliko 
sem spraševala in se zanimala, kaj 
•am je storiti — povsod sem dobi-
la odgovor, da imamo možnost 

pritožbe in kasneje tožbe, vendar, 
da je kaj malo upanja, da bi uspe-
l i — torej bi morali stroške nositi 

Po premisleku sta se mož in 
tast odločila, da odstopita zem-
ljišče, k i je po zazidalnem načrtu 
in razlastitvi že pripadalo občini. 
Tu pa so se začeli problemi! Bila 
sta prva, k i sta sprevidela, da dru-
ge možnosti praktično ni. A l i pa 
je morda bila? Sosedje nas imajo 
sedaj za krivce. Z »zločinom«, ki 
ga nisi zagrešil, pa je zelo hudo 
živeti. Bojim se, da bodo čez nekaj 
let pripovedovali mojim otrokom, 
kako lepo je bilo včasih v našem 
»koncu«, dokler nista začela oče 
in ded prodajati zemlje. 

Nekako mi je laže sedaj, ko je 
vse na papirju. 

Še vprašanje, na katerega želim 
odgovor: A L I SMO I M E L I 
KAKŠNO MOŽNOST OBDR-
ŽAT I Z E M L J O KOT LASTNI-
KI? 

Prosim za čim jasnejši odgovor, 
ker smo preprosti ljudje, brez ad-
vokature in hvala zanj v imenu 
vseh, k i j ih še čaka trnova pot, 
takšna kot je naša. 

Mi lo jka Mohor, Bevče 3 
Titovo Velenje 

gradu in so grad uporabljali za 
razne slovesnosti in osebno raz-
vedrilo. Tako so prišla leta vojne 
in tudi okupator je želel ta sim-
bol doline izkoriščati v svoje pro-
pagandne namene, vendar so mu 
prenekatero zamisel domači za-
vedni fantje onemogočili. 

Prva leta po drugi svetovni 
vojni seveda ni bilo denarja in 
časa zsr delo okoli razvalin seda-
njega stolpa, še več, pri iskanju 
materiala za povojno obnovo in 
novogradnjo so okoliški prebi-
valci in tudi društva rušili razva-
line ob gradu Šalek in grad 
Ekenstein nad Gorico, tako, da 
je stavba ob stolpu popolnoma 
izginila in tudi od graščine Eken-
stein ni ostalo dosti. Kar niso 
opravili ljudje, pa je opravil zob 
časa v času kamor seže moj spo-
min. Nekaj desetletij nazaj pa je 
umrla domačinka, ki se je še spo-
minjala časov, ko je grad imel 
streho. Torej se grad ruši in se bo 
še nadalje rušil, če mi z gradbeno 
akcijo ne bomo to preprečili. 

Nekaj zagnancev si je tudi v 
teh povojnih letih prizadevalo, 
da se na ta ali oni način pride do 
zgodovinskih raziskav in gradbe-
ne zaščite gradu. Leta 1947 smo 
o naših prizadevanjih obvestili 
takratno Ministrstvo za kulturo 
in prosveto in dobili finančno za-
gotovilo, da bodo sredstva za 

najnujnejšo zaščito na razpola-
go, če najdemo domačega izva-
jalca del. Predniki sedanjega Ve-
grada niso imeli pripomočkov, 
kot so dvigala in slični stroji, po-
trebni za zaščito, od drugod pa v 
tem času obnove ni bilo mogoče 
dobiti sposobne gradbene orga-
nizacije, ki bi taka dela opravila. 
Tako je ta akcija propadla. 

Leta 1969 se je pri Turističnem 
društvu Velenje ustanovil Odbor 
za restavriranje gradu Šalek, ki 
je zbiral podatke o preteklosti ša-
leškega gradu in- publikacijo 
Grad in naselje Šalek leta 1975 
izdal. V tem času se je pričela iz-
gradnja dostopne poti na grad in 
več akcij do Kulturne skupnosti 
zaradi financiranja zaščite gradu. 

Odboru je uspelo s tistimi mali-
mi sredstvi, 10% čistega dohod-
ka od tombole, opraviti nekaj 
raziskav, izgraditi poti, odkopati 
okolico gradu, izvršiti napeljavo 
kabla in osvetlitev gradu. Zadnje 
akcije je Odbor opravljal s sred-
stvi Krajevne skupnosti Šalek, 
vendar tudi tu ni bilo sredstev za 
zaščito gradu, pa je zato potreb-
na širša družbena akcija. 

Gustav Verdelj 
Gregorčičeva 26, T. Velenje 

Iščemo 
najstarejšo 
fotografijo 

Fotografijo, k i je danes pred 
vami, nam je poslal Viktor Kojc iz 
Šoštanja in zraven pripisal: 

V Šoštanju je bilo med obema 
vojnama in še prej zelo razgibano 
družabno in obrtniško življenje, 
saj je bila tu tudi obrtna zbornica 
za šoštanjski okraj. 

Kako je bilo obrtništvo razvito 
in tudi napredno, prikazuje ta fo-
tografija. Na njej je kar sedem-
najst mladih šivilj, k i so se od 1. 

do 25. februarja 1924. leta udele-
žile tečaja »strojev umetnega ve-
zenja«, kakor piše tudi na foto-
grafij i. 

Tečaj je organiziral zastopnik 
svetovno znane tovarne šivalnih 
strojev Singer, k i stoji na desni 
strani voditeljice tečaja. Na levi 
pa je Ivan Kunst, znani šoštanjski 
•Mesar in hotelir, k i je dal na voljo 
prostor za tečaj. 

Kdo je lahko oproščen plačevanja RTV naročnine? 
Zdaj, ko precej invalidov želi dobi-

ti oprostitev za plačevanje radijske in 
televizijske naročnine je prav da o 
tem nekaj več napišemo, da ne bo 
preveč negodovanj o tem problemu. 
Za sedaj še velja sklep, ki sta ga dne 
19. 6. 1984 sprejela delavski svet in 
skupščina DO RTV Ljubljana. Ta 
sklep ima nova določila o postopkih 
in potrebnih dokumentih za oprosti-
tev plačevanja naročnine socialno 
ogroženih občanov. 

Naročnine tako ni treba plačevati 
invalidom s 100% telesno okvaro ozi-
roma invalidnostjo. Ta pa mora biti 

ugotovljena po predpisih~Skupnosti 
pokojninskega in invalidskega zava-
rovanja v SR Sloveniji, po zakonu o 
temeljnih pravicah vojaških invalidov 
in družin padlih borcev oziroma po 
zakonu o civilnih invalidih vojne. Na-
ročnine pa tudi ni treba plačevati ti-
stim invalidom, ki prejemajo dodatek 
za postrežbo in tujo pomoč, pa če-
prav sicer nimajo 100% telesno okva-
ro! Pri obeh. kategorijah upravičencev 
pa je še e<len, dodatni pogoj. Vsi so 
namreč upravičeni do oprostitve na-
ročnine če živijo sami in njegovi pov-
prečni mesečni dohodki v preteklem 

letu niso presegli 80 % povprečnega 
osebnega dohodka na mesec v SR 
Sloveniji. Če pa invalid živi v skup-
nem gospodinjstvu pa je upravičen 
do oprostitve če mesečni prejemki po 
družinskem članu ali članu skupnega 
gospodinjstva v preteklem letu niso 
presegli 60% povprečnega osebnega 
dohodka v SRS. 

Vsak invalid ali socialno ogrožen 
občan mora tako na naslov: RTV 
LJUBLJANA služba skupnih prihod-
kov, poslati vlogo za oprostitev plače-
vanja RTV naročnine. K vlogi pa mo-
rajo predložiti odločbo o stojjnji inva-

lidnosti, potrdilo o premoženjskem 
stanju, potrdilo o povprečnih mese-
čnih dohodkih in odločbo o dodelitvi 
dodatka za pomoč in postrežbo. 

Brez zgoraj navedenih potrdil pa 
so oproščeni plačevanja RTV naro-
čnine tu.di slepi in gluhi ter tisti, Id 
dobivajo stalno družbeno pomoč! 

Naj še dodamo, da je treba vsako 
leto odločbo o oprostitvi obnoviti, ker 
ni trajna. Tako je treba do konca ko-
ledarskega leta poslati RTV dokazila 
o osebnem stanju in o skupnih oseb-
nih prejemnih za preteklo leto! 

trih 

Tien-Šan85 
Tien-San, mogočno azijsko 

gorstvo, se razprostira z zahoda 
proti vzhodu v dolžini 2500 kilo-
metrov. Od tega 1500 kilometrov 
pripada ozemlju sovjetskih repu-
blik: Kazahstanu, Uzbekistanu 
in Kirgiziji, ostali, vzhodni del 
pa je kitajski. 

Kitajski geografi so ta čudovit 
divji svet že zdavnaj krstili za 
»nebeške gore« — Tjan-Šan ali 
»streha sveta«, kot to pojmujejo 
Mongoli. 

Najvišji vrh Tien-Šana je 7439 
metrov visoki Pik Pobede, ki pa 
»vegetira« na sami meji s Kitaj-
sko in je zato zaprt tako za veči-
no domačih, kot tudi za vse tuje 
alpiniste oziroma alpinistične 
odprave. 

Zaradi svoje geografske lege 
(blizu je Afganistan iN Kitajska) 
so bile »nebeške gore« posebno 
za tujce do nedavnega le pojem 
— nedostopne. 

Tako smo tudi Jugoslovani le-
tos prvič dobili možnost, da si od 
bliže ogledamo košček Tien-Ša-
na. 

Pred nami sta bili v tem div-
jem in nekoristnem svetu le dve 
tuji odpravi: Američani in Čehi. 

Tako je 18. 6. 1985 odšla na 
pot prva jugoslovanska in slo-
venska alpinistična odprava TI-
EN-ŠAN 85, namenjena v po-
dročje Kirgiškega hrbta, kjer go-
re sz svojo višino omagajo pri 
petih kilometrih. 

Na pot je odšlo deset sloven-
skih alpinistov iz petih alpinisti-
čnih odsekov in sicer: Banič Ma-
tej in Pepevnik Aco iz AO Celje, 
Berčič Cene in Pollak Bojan iz 
AO Kamnik, Frantar Mariča in 
Stanko iz AO Rašica, Kozorog 
Edo in Rejc Ivan iz AO Tolmin, 
ter Preložnik Vid in Kotnik Ivč iz 
ŠAO Titovo Velenje. 

Gore nad ledenikom Ak-Saj, 
ki so bile naš cilj, po obliki spo-
minjajo na konjsko podkev. 

Najvišji v skupini je 4875 me-
trov. visoki Semjon Tjanšanski, 
najmogočnejši pa sta 4860 me-

trov visoka Korena in 4840 me-
trov visoka Svobodna Koreja. 

Cela podkev se na ledenik Ak-
Saj spuščata do 900 metrov viso-
kimi, mogočnimi, v sneg in led 
vklenjenimi stenami. 

Tudi zato si ob vstopu na ta le-
denik resnično majhen. 

1 . 

Enkraten pa je občutek ko se z 
pravkar osvojenih vrhov oziraš 
nazaj v globine iz katere si se 
pravkar izvil. 

Stene se v enem samem mogo-
čnem zamahu spuščajo na lede-
nik, ki jim potem uide in izgine v 
moreno iz katere potem več kot 
dva kilometra nižje hrumi na 
dan mogočna ledeniška reka Ar-
ča, s katero se napaja tudi 50 ki-
lometrov oddaljeno glavno me-
sto Kirgizije-Frunze. Tudi vode 
Arče izginejo in za tem je le še 
ogromna ruska polpuščava. Tudi 
tako človek lahko občuti kako 
velika je Rusija. 
POT 

V neobičajno mrzlem junij-
skem torkovem jutru iz ljubljan-

Avtor članka na eni od svojih poti 

ske želeg^kf i .popu^ z, Vlakom 
odpotujemo, preko Zagreba, Bu-
dimpešte, Lvova in Kijeva proti 
Moskvi, ki jo dosežemo V četrtek 
dopoldan. 

Ker je naša odprava omogoče-
na le pod pogojem izmenjave 
nas tu sprejmejo ruski alpinisti 
in predstavniki »prof sojuza« ta-
ko»<Jaje za naprej vse planirano 
in je praktično vsak naš korak po 
planu, izven plana pa ni nič mo-
goče, če seveda nočemo preveč 
zagreniti življenja ali ogroziti ka-
riere našim sovjetskim spremlje-
valcem, ki so z nami kot lovski 
psi. 

Takšna je pač Rusija in kdor 
tega ne more razumeti in spreje-
mati je bolje, da tja sploh ne ho-
di. 

vGlede na nori tempo pred od-
pravami in tudi pred to, se le tež-
ko privajam na »odpravarsko ži-
vljenje«, pa čeprav sem si že ta-
ko želel spremembe. Čutim, da 
so običajno vedno pač pričako-
vanja lepša od dejanj. 

Kar ne morem verjeti, ko sredi 
noči na ljubljanski železniški po-
staji opazujem od boga in ljudi 
pozabljene ostanke človeške ra-
se, ki ne vedo kaj bi počeli z se-
boj in svojim časom, da tudi taki 
ljudje lahko obstojajo. Sam pa 
imam toliko lepih načrtov, ki pa 
mi vedno znova odtečejo med 
prsti, ker mi zmanjka časa. 

Še vseh članov odprave ne po-
znam, šele sedaj tik pred odho-
dom se bomo srečali. Tudi za to 
ni bilo časa. Vendar sem po pri-
povedovanju in čitnju onih pre-
pričan, da so sami dobri fantje. 
Nekaj med njimi je zelo dobrih 
ekstremnih prostih plezalcev. 

Pravzaprav se že na vlaku za-
čenja ruski način življenja, za ka-
terega skrbita dva sprevodnika. 
Ko smo še na domačem ozemlju 
svetujeta, na Madžarskem pripo-
ročata, v Rusiji pa že ukazujeta. 
Že takoj po odhodu iz Ljubljane 
se vdamo, saj komaj čakamo, da 
nas z čim manj mučenja razpore-
di v spalnike, da čim prej nado-
knadimo zadnjo noč pred odho-
dom, ki smo jo v glavnem vsi, 
vsak po svoje preživeli brez 
spanca. 

Bolj ko se bližamo meji z SZ 
bolj glasna in vsiljiva postajata 
tudi sprevodnika v našem vago-
nu. Na meji, ki jo dosežemo sre-
di noči, sta oba, skupaj z sovjet-
skimi cariniki v pravem elemen-
tu. 

Potniki, ki so itak v glavnem 
Rusi, pa skupaj z nami vdano 
prenašajo že »bog ve« kako dol-
go ustaljeni ceremonial. 

V samih gatah moramo na 
hodnik, medtem ko cariniki raz-
montirajo cele kupe. Zanima jih 
zlato, pa elektronske ure, pa na 
črno kupljeni rublji, malo pa so 
tudi na splošno radovedni. Povr-
hu pa so cariniki tu absolutni 
vladarji časa in ni govora, da bi 
vlak lahko odpeljal pred njiho-
vim zaključkom rituala. 

Medtem ko cariniki pregledu-
jejo naš vagon pride tudi sanitar-
ni inšpektor, ki ga zanima, če 
smo med potjo že jedli sadje. 

Verjame šele potem ko tudi 
sprevodnik pokroviteljsko potr-
di, da smo res čisti. 

Ko se poslovimo z cariniki do 
Moskve ni posebnih težav, le 
mala Lizika v sosednjem kupeju 
neutrudno joka. 

V Moskvi nas v četrtek dopol-
dan, spet po ustaljenem protoko-
lu, na železniški postaji čaka sov-
jetska delegacija, ki nas potem 
varno pripelje v hotel »Družba«, 
nekje v JV delu Moskve. 

V petek popoldan z Aerofloto-
vim letalom odletimo v 3100 ki-
lometrov oddaljeno glavno me-
sto Kirgizije-Frunze. Sredi noči,, 
po več kot štiri urnem poletu 

Počitek Ivča Kotnika ob nahrbtniku na katerem je tudi nalepka 
Našega časa 

smo tam. Na letalu je že polno 
mongolskih obrazov, Kirgksov, 
ki jim le od Rusov vsiljeni sistem 
daje umeten videz ruskega naro-
da, v resnici pa imajo s pravo 
Rusijo le malo skupnega. 

Tako je tudi Frunze novo, z 
več kot osemsto tisoč prebivalci 
naseljeno, umetno zgrajeno me-
sto, brez tradicije in lastne kul-
turne zgodovine in kot tako tudi 
name ne naredi nobenega vtisa, 
pa čeprav nam v letalu po zvo-
čnikih pomešano z muziko kar 
naprej pripovedujejo koliko me-
dalj in zaslug za narod ima to 
mesto brez obličja. 

Ljudje, Kirgizi, pa so prijetni, 
čeprav je tistih pravih Mongo-
lov, ki še vedno žive v svojih jur-
tah in hrepene po nomadskem 
življenju že bore malo. Sistem je 
pač naredil svoje. 

Še vedno pa Kirgizom pravijo, 
da so to ljudje, ki se že rodijo na 
konjih. In res, tukaj si lahko člo-
vek na čudovitih konjih odpočije 
na pločevino vajene oči. 

Tudi pot od Moskve do gora 
ne mine brez drobnih zapletov. 
Že na letalu stevardesa zapleni 
Ediju čisto nov fotoaparat, ker 
ga je pač preveč vneto in očitno 
testiral. Tudi to je prepovedano. 

(Dalje) 
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Rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 
n. o. sol. o., Velenje k 
REK Velenje 

TOZD O R A D B E N A DEJAVNOST 

objavlja 

LICITACIJO NEKURANTNEOA G R A D B E N E G A MATERIALA 

v skladišču tozda na JAŠKU ŠKALE 
Licitacija bo 15.. novembra ob 10. uri, kjer boste lahko kupili 
Kombi Fiat, keramitne in keramične ploščice, razne barve, kana-
lete, okna, koritnice, siporeks plošče .... 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE 
o. sub. o . Titovo Velenje. Vodnikova i . tel.: (063) 856-711 

Zdravstveni center Velenje 

TOZD LEKARNA 

Na podlagi določil 15. člena Statuta tozd se razpisujejo dela in 
naloge: 

- VODJA POSLOVNE ENOTE L E K A R N E MOZ IRJE 

Razpisni pogoji: 
diplomiran farmacevt, 
opravljen strokovni izpit, 
3 — 5 let delovnih izkušenj 
Dela in naloge se razpisujejo za 4 leta. Rok prijave 15 dni po ob-
javi razpisa. 
Kandidati bodo obveščeni o izbiri v 15 dneh po sprejemu sklepa 
na zboru delavcev. 

ELEKTROKOV INARSKA O P R E M A 
TITOVO VELENJE 
Sploino-kadrovski sektor 

I. Delavski svet TOZD Serijska proizvodnja razpisuje 
dela in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 
(reelekcija): 

1 . VODENJE SERVISA 

2. VODENJE ŠTUDIJA DELA 

3. VODENJE OPERATIVNE PRIPRAVE DELA 

Kandidati za navedena dela morajo poleg splošnih izpolnjevati 
še naslednje posebne pogoje: 

Pod 1 
— da je inženir strojništva ali organizacije dela 
— da ima tri leta delovnih izkušenj 

Pod 2 
— da je inženir strojništva ali organizacije dela 
— da ima tri leta delovnih izkušenj na področju študija dela 

Pod 3 
— da je inženir organizacije dela ali inženir strojništva 
— da ima 4 leta delovnih izkušenj na enakih ali podobnih delih 
Navedena dela se zasedejo za dobo 4 let. 

II. Delavski svet TOZD Komerciala Promet razpisuje de-
la in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 
(reelekcija): 

— VODJA SEKTORJA NABAVE 
Kandidat za navedena dela mora poleg splošnih izpolnjevati še 
naslednje posebne pogoje: 
— da ima višjo ali srednjo šolo ekonomske ali tehnične smeri 
— da ima 3 leta delovnih izkušenj za višjo šolo in 5 let delovnih 

izkušenj za srednjo šolo na poslih komerciale 
— pasivno znanje tujega jezika 
— da uveljavlja načela samoupravljanja in socialistične morale 

Navedeno delo se zasede za dobo 4 let. 
Rok prijave je 8 dni od dneva objave razpisa. Kandidati naj pi-
sne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naslovijo na Elek-
trokovinarsko opremo, Kadrovska služba, Celjska c. 9 c, Titovo 
Velenje. 

Kandidati bodo odgovor o izbiri prejeli v roku 30 dni od dneva 
poteka razpisa. 

Oglašujte v Našem času 
Male oglase, čestitke in zahvale sprejemamo na upravi Cen-

tra za informiranje propagando in založništvo na Foitovi 10 v 
Titovem Velenju. Pri nas se lahko oglasite vsak dan v nasled-
njem času: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 8. do 10. ure 
ter od 11. do 13. ure, ob sredah pa od 8. do 10. ure in od 13. do 
16.30. ure. 

U 
DO »VEKOS« n. sub. o. 
TOZD Komunalna oskrba 
Koroška 37/b 
TITOVO VELENJE 

V skladu z določili 70. do 73. člena Statuta TOZD Komunalna 
oskrba razpisna komisija ponovno 

RAZPISUJE 
j . 

prosta dela in naloge 

DIREKTORJA TOZD KOMUNALNA O S K R B A 

Za direktorja TOZD Komunalna oskrba je lahko imenovan kandi-
dat, ki poleg splošnih pogojev za sklenitev delovnega razmerja 
in drugih, z zakoni določenih pogojev, izpolnjuje še naslednje-
Pogoje: 

— da je državljan SFRJ in izpolnjuje pogoje, določene z zakoni, 
samoupravnimi sporazumi in družbenimi dogovori, 
— da je družbeno politično aktiven, 
— da njegovo dosedanje delo zagotavlja, da bodo doseženi 
sprejeti cilji TOZD kot celote ob načelu solidarnosti in vzajem-
nosti, 
— da ima visoko ali višjo izobrazbo ekonomske, tehnične ali or-
ganizacijske smeri, 
— da ima 3 oz. 5 let delovnih izkušenj na vodstvenih odgovor-
nih delih in nalogah, 
— da ima organizacijske sposobnosti, 
— da predloži program razvoja TOZD za mandatno obdobje. 

Prijave s potrebnimi dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo 
kandidati v 8 dneh po objavi razpisa na naslov: DO VEKOS n. 
sub. o. TOZD Komunalna oskrba, Titovo Velenje, Koroška 37/b 
— razpisna komisija. 
Vse prijavljene kandidate bomo o izbiri pisno obvestili v 30 dneh 
po opravljeni izbiri. 

REK TITOVO VELENJE 
DS družbeni standard 
n. o. sol. o., Velenje t 
RESTAVRACIJA JEZERO 
in VILA ŠIROKO 
vas vabita na 

MARTINOVANJE 
v soboto , 1 6 . n o v e m b r a o b 2 0 . ur i 

— igra ansambel ŠTIRJE KOVAČI 
— rezervacije za martinovanje v restavraciji JEZERO na 
tel. številko: 8 5 4 - 4 9 3 in za V I LO Š I R O K O na tel. števil-
ko: 8 8 1 - 0 3 0 . V a b l j e n i ! 

I Rudnik lignita Velenje 
n. so l . o . , T i tovo Ve l en j e 

O B V E S T I L O 
Vse imetnike d e p u t a t n i h k a r t z a leto 1985 obveš-

č amo , d a dvignejo p remog na jkasneje d o 28. de-

cembra 1985. Po tem roku b o d o deputa tne karte 

neveljavne. 

S r e č n o ! 

ZDRAV SEM 
P r i s p e v k e z a n a d a l j e v a n j e i z g r adn je in po -
s o d o b i t e v n o v i h p r o s t o r o v B O L N I Š N I C E 
C E L J E l a h k o n a k a ž e t e n a n a s l o v : 

SKLAD ZA MODERNIZACIJO BOLNIŠNICE CEUE 
Žiro račun: 50700-640-100084 

D R U Š T V O G O J I T E U E V Č I S T O P A S E M S K I H 
M A L I H Ž I V A L I 

Titovo Velenje 

obvešča , d a b o priredilo 

1 6 . in 1 7 . n o v e m b r a od 8. d o 18. ure v avli šole 

An tona Aškerca 

R A Z S T A V O Č I S T O P A S E M S K I H M A L I H ŽIVALI 

Pridite in oglejte si preko 150 različnih vrst malih ži-
vali. 

B o g a t s r e č o l o v — v l j u d n o v a b l j e n i ! 

ZDRUŽENJE Š O F E R J E V 
IN A V T O M E H A N I K O V V E L E N J E 

AVTO SOLA 

VOZNIK I 

— sodelovanje v cestnem prometu je izredno zahtevno in težko 
opravilo. Odvisno je od mnogo pogojev, predvem od voznikove 
osebnosti in strokovnega znanja, ki je potrebno za pravilno in 
uspešno vožnjo. Ste amater ali vam je to poklic 

PREVERITE SPOSOBNOST IN STROKOVNO ZNANJE 

KJE 

— vsak torek ali četrtek se lahko neobvezno oglasite v prosto-
rih ZŠAM Velenje — DELAVSKA UNIVERZA VELENJE, Titov 
trg, od 16. do 18. ure dobili boste vse potrebne informacije, 
kdaj in kako se boste preverili. 

BODOČI VOZN IK I V S E H KATEGORIJ 
— da boste obvladali vsa znanja in spretnosti, ki jih današnji 
promet zahteva od bodočega voznika imamo za vas pripravlje-
ne ustrezne programe, ustrezna najsodobnejša vozila. Tudi vas 
vabimo, da pridete v našo društveno pisarno, pogovorili se bo-
mo o vseh zadevah, ki so povezane z opravljanjem izpita za 
voznika motornih vozil. 

U 
TOZD TOPLOTNA O S K R B A 
Koro ika 3 a 
TITOVO VELENJE 

Komisija za delovna razmerja DO VEKOS, TOZD Toplotna oskr-
ba objavlja 
prosta dela in naloge: 

1. Vzdrževanje toplotnih naprav — 2 delavca 

2. Elektrovzdrievalna dela — 2 delavca 

3. Pomoina dela — 1 delavec 

Pogoji: 
Pod 1. točko 
— KV monter ogrevalnih naprav oziroma KV ključavničar 
— 2 leti delovnih izkušenj 
pod 2. točko 
— KV elektrikar 
— 2 leti delovnih izkušenj 
Pod 3. točko 
— končana osnovna šola 

Delovno razmerje sklenemo za nedoločen čas s polnim delov-
nim časom. Za razpisana dela in naloge naj kandidati pošljejopi-
sne prijave z dokazilio izpolnjevanju razpisnih pogojev v 8 dneh 
po objavi razpisa na naslov: DO VEKOS Titovo Velenje, Kadrov-
ska služba, Koroška 37 b. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po poteku objave. 

MIERX ^ 

Titovo Velenje 

RESTAVRACIJA GORICA »MARTINOVO KLET« 

vas vabi v petek, 
ob 20. uri, v 

(ki bo posebej za to priložnost urejena v novi restavraciji 
blagovnice Gorica) 

Z v a m i bodo m a r t i n o v a l l : 
— ansambel »OLIVER TWIST« (nekdanja skupina Delta 5 iz 

15. novembra Ce'ia> 
— pevec Ohver Antšuner 
— gost večera in povezovalec programa znani humorisl 
VINKO ŠIMEK — »JAKA ŠRAUFCIGER« 

— plesna skupina -PAKA« — plesnega kluba Velenje 
— Fructal — z degustacijo coctajlov 
P o s e b n o p r e s e n e č e n j e v e č e r a — o d k r i v a n j e SKRIV-
N O S T N E G A GOSTA in boga t s r e č o l o v . 
Postregli vam bomo s pristnimi »MARTINOVIMI JEDMI« in 
novim d o m a č i m š t a j e r s k i m v i n o m . 

Informacije in rezervacije po telefonu 8 5 3 - 7 4 5 . 

V S T O P N I N E N I - V L J U D N O V A B L J E N I ! 

© 
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L 3 Z 
Z g o r n j e s a v i n j s k a k m e t i j s k a 

z a d r u g a M o z i r j e 

Zgornjesavinjska kmetijska zadruga vas VABI v 

PREUREJENI BIFE S KEGLJIŠČEM 
v Mozirju 

K novi" kuhinji vam nudijo najrazličnejše odlične jedi, več vrst kav in pizze: kmečka, ZKZ, 
dalmatinska, gaj, Krpan in sadna. 

Lokal v lepem okolju Savinjskega gaja je odprt vsak dan od 10. do 22. ure, ob sobo-
tah in nedeljah od 9. do 22. ur«, jedi iz kuhinje pa so vam na voljo vsak dan od 15. ure 
dalje. 

Za kegljanje, priporočajo rezervacije, telefon (063) 831-800. 
Nud i jo tud i pestro ponudbo za skupine do 50 oseb. 

n nama 
ljubljena, ikofja loka, cerkno, kota«]«, ravno, i a lec , lovec. 

DAN 
PROIZVAJALCEV 
Ponedeljek, 18. novembra 1985 

S R A R <S>\ 
B A T ^ PUBERK-SMIHEL-LABOT 

W S T M J A , T O . 9943-4235-2202, 3 x VAM NUDIMO: C B E J Š NAKUP KOT DRUGJE 

OBIŠČITE TUDI NAŠO SUPERDISKONT 
TRGOVINO! 

ALVORADA 
KAVA „Gastro" 1 kg 7 9 . " 
REGIO BRASIL 
JACOBS MERIDO 
KAVA 1 kg 

NEPRAŽENA 
KAVA t kg 67.-
MARGARINA 
Thea 1/4 kg 5. 90 

KOKOSOVA e 90 
MOKA 200 g V i 

JEDILNA f O 90 
ČOKOLADA 2 5 0 g I O . 

MAK 200 g 4.90 

ROZINE 500 g n." 
ITAL.RIZ 1 kg 9 . " 

LEŠNIKI i/z kg 
90 

BENSDORP i n 99 
ČOKOLADA 300 g 151 a 

LUX MILO 100 g 5.90 

GLEM VITAL 
LAK ZA LASE idz 17." 

8 X 4 DE0-
DORANT idz. 13." 

KONICA BARVNI 

FILM 135/12 19.90 

MODNI 
DEŽNIKI 1kom. 

KABEL 
3 x 1 , 5 50 m 

SJERE0 

W0KMEN 
+ SLUŠALKE 

JVC - STOLPI 
PO SENZACIONALNO 
NIZKIH CENAH 

CR0WN STEREO 
KASETOFON 

B0XI SE DAJO 
ODVZETI I Z V O Z N A ! 1 400 -(1.967,-) C E H A | a * t « I U p 

^ ^ S tem kuponom dobit« 
pil SPAR 

BASF aH TDK 
KASETE 3kom. 

JEDILNI PRIBOR 
24 delni 

MTC - RADIO 
KASETOFON 50 
, C O N > I Z V O Z N A 
( 0 9 » , - ) C E N A 

PHILIPS HIFI STEREO 
KASETOFON ] J g g _ 
„ _,„„ . IZVOZNA 
(1.790,-) CENA 

PONUDBE V E L J A J O 00 7 OEC. 85 V S E CENE V Š I L I N G I H . 
CE S T E V A V S T R I J I SE V A M P R I P O R O Č A J O SPAR T R G O V I N E 

P L I B E A K - Š M I H E L • L A B O T 
PO Ž E L J I V A M P O Š L J E M O R E K L A M N I K A T A L O G 

POSODA 
ZA TESTO 

4.5 I 

is 

Stara cena Akcijska cena 
• v din v din 

AOROKOMERC, Velika K ladu ia 
1 

312.80 Sirup mandarina '/• 391,00 

1 

312.80 

Sirup malina '/. ' 320,00 256,00 
Sirup granatina '/. 230,00 184,00 
Rum '/i UGODNO 
Tops 148 g 133,00 106,00 
BADEL, Zagreb 

110.00 Kis vinski UGODNO 110.00 
NERETVA, Opuzen 

UGODNO 

t 

Norin belo vino '/, UGODNO 
JOS IP KRAS , Zagreb 

228.00 Kraš expres kakao 330 g 285,12 228.00 
Bajadera 100 g 216,00 172.00 
Domačica čajno pecivo 500 g 330,00 264.00 
Lotos sendvič 280 g 151,20 120,00 
KOESTUN, Bjelovar 

160.00 Pariš čajno pecivo 500 g 200,00 160.00 
Vatel kocke 200 g 98,00 78,00 
MITROS, S romska Mitrovica 
Izletniška salama 1.176,27 900.00 
Budimska salama 1.176,27 < 900.00 
Posebna salama 586,89 455.00 
štajerska salama 616,78 478.00 
Mesni narezek 200 g 120,96 93.00 
Mesni narezek 300 g 170,67 132,00 
Ledvice v omaki 500 g 191,80 148,00 
Sarma 500 g 227,68 176.00 
Lovska pašteta 100 g 50,07 38.00 
I SKRA, Kranj 

15.068.40 Gramofon stereo tip 1040 21.526,30 15.068.40 
HMEZAD. Žalec 
Žlica, vilice, penovka, tlačilka — 

154.68 din za komad UGODNO 154.68 
Zajemalka UGODNO 180,46 
EMO, Celje 
Posode, kožice, lonci od 1.066,00 od 639.60 
(od 14 do 24 cm) do 2.325,35 do 1394.70 
S L A D K O G O R S K A , sladki vrti 

238,20 Robci družinski 100/1 297,75 238,20 
Servieti Tisju 34 x 34/50 206,81 167.05 
FERROMOTO, Maribor 
Krpe Glitzi stand. 2. kval. UGODNO 32,46 
Krpe tip-top 3/1 UGODNO 49,92 
ČATEKS, čakovec 
Flanela Božiča 2-. kval. * 429.30 
širina 90 din/cm UGODNO 429.30 
Flanela Zlata 2. kval. # 
širina 90 din/cm UGODNO 435.90 
Vl ITEKS, Vukovar \ 
Odeje Dubrava 150 x 200 
(ost. izvoza) UGODNO 2.267,10 
BPT, Tržič 
Rjuha Fani — flanela 140 x 240 UGODNO 1.659,77 
ELMA, Črnuče 
Likalniki, aspiratorji, friteze 10% popust 
PLETENINA, Ljubljana 
Dekliške spodnje hlače in 
majice 2.. in 3. kvalitete 25 in 35% popust 
Ženske spodnje hlače in -

spodnje maje 2. kvalitete 25% popust 
TRIKO, Srbac 
Otroške pižame iz frotirja od 1.920,00 
2. in 3. kval. UGODNO do 2400.00 
TEKSTI LANA, Kočevje 
Angelca odeja 10% popust 

TEKSTILNI I ZDELK I RAZN IH 
PROIZVAJALCEV 
Moške nogavice 2. kval. UGODNO od 166.00 

Ženske hola-hop nogavice 2.kv. 
do 223,27 

Ženske hola-hop nogavice 2.kv. UGODNO od 160.00 

Otroš. hlač. hola-hop nogavice 
do 265.64 

Otroš. hlač. hola-hop nogavice 
do 265.64 

(2 do 12 let) UGODNO od 227.00 
- do 322.00 

Otroški puloverji, brezrokavn. UGODNO od 910,00 
do 1.890,00 

Moški puloverji UGODNO od 1.670,00 

Ženski puliji, puloverji 
do 3500,00 

Ženski puliji, puloverji UGODNO od 904.55 
do 1.800.00 

Moške kravate UGODNO 247,32 
Otroš. garniture, pletene UGODNO od 1.620,00 

v do 1.800,00 
Otroš., ženske in moš. rokavice UGODNO od 184.00 

do 368.00 
Otroš. trenerke UGODNO od 4 320.00 

Ženske in moške trenerke 
do 5.520.00 

Ženske in moške trenerke UGODNO od 5.267.00 
do 9 34320 

> UGODEN NAKUP« 
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eraj e r a j BLAGOVNICA CENTER BLAGOVNICA CENTER 

MODNA REVIJA 
pblačil Laboda, Rašice in drugih proizvajalcev 

v petek, 15. novembra ob 17. uri 

in 

V SOBOTO. 16. NOVEMBRA, 
OB 10. URI 
v Erini blagovnici CENTER Titovo Velenje 

Gostinstvo Paka, p. o. 
Rudarska 1 
Titovo Velenje 
HOTEL PAKA 

vabi svoje goste na 

VESELO MARTINOVANJE 
z ansamblom Jožeta Krežeta ;i|yhng lirlr 

v soboto, 16. novembra, s pričetkom ob 20. uri. * 
Postregli vam bomo z martinovo gosjo ter mladim vinom in dobrimi sladicami. Zaradi 
omejenega števila sedežev priporočamo pravočasno rezervacijo na tel. 853-351. hotel 
Paka. 
VSTOP JE PROST - VLJUDNO VABLJENI! 
V KAJUHOV DOM ŠOŠTANJ pa vas vabimo na ribje specialitete in to vsak dan od 
13. ure dalje! 

I . l l 
r 
p 
| Tozd Turistična agencija 
| poslovalnica 

I 

dO .01 

Cel 

TITOVO VELENJE 

5 dni 

vas vabi na turistična potovanja 
| za dan republike 

i 
i 
i 
i • 
i 

i 
i 

i 

Dubrovnik in Črna gora, 28. novembra — 
Dunaj—Praga, 28. novembra — 2 dni 
Ravenna—San Marino, 29. novembra — 2 dni 
Liechtensteirl—Milano, 29. novembra — 3 dni 
Budimpešta, 29. in 30. novembra — 2 dni 
Goriška brda—Benetke, 29. in 30. novembra — 2 dni 
Bratislava, 29. in 30. novembra — 1dan 
Benetke, 29. in 30. novembra — 1 dan 
Dunaj, 29. in 30. novembra — 1 dan 
Sončni otok Sicilija, 25. novembra — 6 dni 

Poleg tega vam nudi prevoze: 

v Trst, 23. novembra — 1 dan 
v Pliberk, 15. novembra ob 14.30 
v Pliberk, 16. novembra ob 7. uri 

ter strokovna potovanja: 

v Munchen — na sejem obrti »Dom in obrt 85«, 6 decembra — 2 dni 
v Bologno — na »Enimo«, 15. novembra — 2 clni 

ZAHTEVAJTE P R O G R A M E V IZLETNIKOVI TURISTIČNI AGENCIJI NA 
AVTOBUSNI POSTAJI V TITOVEM V E L E N J U 
ZA OBISK S E PRIPOROČAMO! 

1 
I 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

I 
I 
I 

I J 

/ O ljubljanska banka 

Temeljna banka Velenje 

Zahtevek za prenos 

najkrajša pot do obresti 
Obračan obresti od deviznih 

i vlog za leto 1985 

Uako 
bodo obresti obračunane? 

Kol smo vas že obvestili, spoštovani varčevalci, je bil v letu 1984 
spremenjen način obračuna in pripisa obresti od deviznih hranilnih 
vlog. Bistvo sprememb izhaja iz odloka zveznega izvršnega sveta (Ur. I 
SFRJ št. 1684. 34 84. 68 84. 12 85). po katerem se obresti od sredstev 
na deviznih računih in deviznih hranilnih knjižicah jugoslovanskih 
državljanov, ki ne živijo in ne delajo v tujini, izplačujejo v dinarjih. 

„ . » — 

Obresti bodo obračunane po obrestnih merah za devizne hranilne 
vloge: 

7.5% za vpogledne devizne hranilne vloge 

9% za vloge, vezane nad 1 leto 

11% za vloge, vezane nad 2 leti 

12.5% za vloge, vezane nad 3 leta. 

Zahtevek za prenos obresti 
od deviznih vlog najkrajša in 
najenostavnejša pot do obresti 

Obresti, izračunane po teh obrestnih merah, vam bodo za vsako vrsto 
deviz posebej preračunali v dinarje p p srednjem tečaju, ki bo za 
posamezno valuto veljal na dan obračuna, to je 31. decembra 1985. 

Dinarske obresti od vaših deviznih prihrankov bo banka vodila kot 
vpogledno vlogo vse do dne. ko bo prejela vaš nalog za izplačilo ali 
prenos obresti na dinarski račun. Predpisani postopek je zapleten, 
zato je dvig obresti takoj v januarju, žal. povezan z neizogibnimi 
vrstami in čakanjem pred bančnimi okenci. 

Vse v zvezi z izplačilom obresti je možno urediti mnogo enostavneje, 
brez nepotrebnih skrbi in že danes. 

In kaj je treba storili ? Čim prej. najkasneje pa do 24. decembra tega 
leta. predložite enoti banke, ki vodi vašo devizno vlogo. ZAHTEVEK ZA 
PRENOS OBRESTI po deviznih vlogah, obračunanih v dinarjih 
obrazec DRO-11. V obrazcu, ki ga dobite v vseh enotah Ljubljanske 
banke, navedite številko tekočega računa ali dinarske hršnilne knjižice, 
kamor želite prejeti obresti: z 31 decembrom 1985 bodo obresti že 
prenešene na želeni račun 

To pa še ni vse. Zahtevek za prenos obresti za leto 1985 bo veljal tudi 
za avtomatski prenos obresti v naslednjih letih Znesek obračunanih 
obresti se že od 1. januarja dalje obrestuje po vel/avni obrestni meri. 
kar je posebej pomembno za varčevalce ki želijo obresti prenesti na 
hranilno vlogo, vezano nad 1 ali nad 2 leti 

Če boste zahtevah prenos obresti na tekoči račun, vpis obresti v banki 
sploh ni potreben Z obrestmi boste lahko razpolagah že 1 /anuar/a. 
banka pa vas bo o novem stanju obvestila s prvim rednim obvestilom. 

rni ' ' • 

Varčevalcem, ki so zahtevek za prenos obresti predložili banki že lani. 
bomo obresti za leto 1985 prenesli avtomatično na želeni račun Le v 
primeru, da je medtem prišlo do spremembe. kot /p npr ukinitev 
dinarskega računa ah ustanovitev nove devizne hranilne knjižice ah 
deviznega računa, je treba banki predloliiti nov zahtevek 

Zagotovile si boljši pregled 
nad privarčevanimi sredstvi! 

Tudi v primeru, da v Ljubljanski banki nimate ne tekočega računa niti 
dinarske hranilne knjižice, ne bo težav V enoti naše banke, ki vam /e 
najbolj pri roki. lahko odprete dinarsko hranilno vlogo in številko te 
vloge vnesete v zahtevek 

Zakaj ne bi. hkrati s prenosom obresti, uredili tudi problema odvečnih 
deviznih vlog. Marsikateri varčevalec ima namreč več deviznih 
hranilnih vlog. na njih pa zanemarljivo majhne zneske -Če ste imetnik 
večih deviznih računov ah deviznih hranilnih kn/ižic. lahko sredstva 
prenesete na eno ah dve devizni vlogi, s katerima redno poslujete, m si 
tako zagotovite boljši pregled nad privarčevanimi sredstvi Da bi se 
izognili možnim pomotam, je najbolje, da prinesete v banko tudi vse 
knjižice oziroma številke deviznih računov (na izpisku, kartončku ah 
drugače zapisano!, ki bi jih želeli zapreti 

S tem obvestilom smo vam želeli predstaviti ii.iiki.yio in 
najenostavnejšo pot do obresti 
Ljubljanska banka 

Nekateri varčevalci iz tega ah onega ratologa ne bodo mogli osebno 
priti v banko. Vsem tem je namenjen zfhtevek. ki g.i objavljamo hkrati 
z obvestilom in ga lahko izpolnjenega pošljete /n> posti Prosimo vas. 
da sle pri izpolnjevanju zahtevka pozorni, kei zaradi računalniške 
obdelave zahtevkov z napakami banka ne bo mogla upoštevati 

Zahtevek zn prenos obresti po deviznih hranilnih vlogah. i v dinarjih 

( ime in pr i imek imetn ika deviznega računa al i dev i / he hrani lne kn| iž ico) 

nas lov imetn ika devizne v loge 

pros im, da obrest i , ob računane p o računu (številka d i -v i /nega u ičuna) 

prenesete na d inarsk i račun M (števi lka h iam lno kn|i/ i< i> ali tekočega 
računa) * 

v bank i (naziv banke in eno te banke) r . 

na ime ( ime imetn ika hran i lne k n j i t o a i i tekočega i . i rmu i ) | 
Zahtevek vel ja vse dolk- | . dok ler nam p isno ne. spoi<x il<- r -p i tmiembo 

Kra| i n d a t u m Podpis imetn ika diwi/ iM*ga računa 
al i d e v i / n o hrani lne knp / i ce 
• z u o m a poob laščene osebe 

Zahtevek pošljite enoti banke, kjei imate swiy devizni račun ali ikvizno hranilno knjižico 
• • 
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koledar 
ČETRTEK, 14. novembra 

1985 - NIKOLAJ 
PETEK, 15. novembra 1985 -

POLDE 
SOBOTA, 16. novembra 1985 

- JERICA 
NEDELJA, 17. novembra 

1985 - GREGOR 
PONEDELJEK, 18. novembra 

1985 - ELIZABETA 
SREDA, 20. novembra 1985 
SREČKO 

ČETRTEK 21. novembra 1985 
- MARIJA 

M ALi OGLAS! 

UGODNO PRODAM PEČ za 
centralno ogrevanje TAM-
STADLER, 35.000 ccal. Telefon 
853-226 popoldan. 
PRODAM JEDILNI KOT mizo 
in dva stola, otroško, posteljo in 
kotni element 100 — rumena or-
hideja. Telefon 853-595 od 19. 
do 21. ure. 
PRODAM HIŠNI RAČUNAL-
NIK COMMODORE-64 z do-
datno opremo. Telefon 881-311, 
interna 17, dopoldan. 
PRODAM ZASTAVO 750 letnik 
1977. Mirko Vujat, Metleče 22, 
Šoštanj. Telefon 882-861 popol-
dan. 
RABLJENO SPALNICO 
UGODNO PRODAM. Informa-
cije po telefonu 853-412 od 19. 
do 21. ure. 
FLEKS BLACK & DECKER 
1800 W, 0 230, nerabljen, pro-
dam za 4,5 M in dirkalno kolo 
»Sprint« — Rog, malo voženo, 
kot novo. Telefon 858-370 zve-
čer. 
ZA DOBO ENEGA LETA vza-
mem v najem enosobno stanova-
nje. Telefon 854-083. 
UGODNO PRODAM MALO 
RABLJENO SEDEŽNO GAR-
NITURO. Informacije po telefo-
nu 881-214. 

UGODNO PRODAM NENO-
ŠEN KRZNENI PLAŠČ, veli-
kost 38. Ogled v frizerskem salo-
nu »Olga« v Efenkovi ulici, tele-
fon 857-171. 
NOVO PEČ ZA CENTRALNO 
OGREVANJE in avto Wartburg 
prodam. Informacije po telefonu 
855-631. 
V TITOVEM VELENJU ALI 
OKOLICI NAJAMEM GARA-
ŽO. Deutsch Bauer, Prešernova 
4, Titovo Velenje. 
UNIVERZALNI MLIN UM-6 
PRODAM (možnost žaganja, 
brušenja, vrtanja, oblanja in šro-
tanja) malo rabljen. Informacije 
po telefonu 884-196 zvečer. 
PRI SELITVI SE JE IZGUBILA 
na poti od starega Velenja proti 
Gorici blazina od kavča. Pošte-
nega najditelja prosim, da mi jo 
proti nagradi vrne. Pokličite po 
telefonu 858-032 od 16. ure da-
lje. 

PRODAM «»SN I RAČUNAL-
NIK SINCLAIR SPECTRUM. 
48 K, Telefon 854-704. 
PRODAM DVE RABLJENI 
GUMI 16 x 650, primerne za 
traktorsko prikolico, dve /imski 
gumi 155 x 15 in nekaj prašičev 
za zakol. Informacije po telefonu 
882-825. 

V TITOVEM VELENJU KU-
PIM, dvo ali trosobno stanova-
nje. Oglasite se na telefon 
857-258. 
UGODNO PRODAM ZAKON-
SKO POSTELJO ter otroško, 
fantovsko kolo. Telefon 857-171. 
Prodam TOPLOTNI IZMENJE-
VALEC ZA STANOVANJSKO 
HIŠO. Informacije od 18. do 19. 
ure po telefonu 858-093. 
PRODAM ZMRZOVALNO 
OMARO. Telefon 857-050. Su-
šin, Cankarjeva 2 a, Titovo Vele-
nje. 
PRODAM KAVČ IN DVA FO-
TELJA po ugodni ceni. Alojz 
Urnaut, Foitova 6, III. nadstrop-
je, Titovo Velenje. 

KINO • KINO 
REDNI KINO VELENJE 

Četrtek, 14. 11. ob 18. in 20. 
uri SMRKCI PRIHAJAJO -
ameriška risanka. 

Petek, 15. 11. ob 10. uri PET 
ZMAJEVIH KREMPLJEV -
ameriški akcijski. V gl. vi.: Clark 
Noriš. 

Petek, 15. 11. ob 18. in 20. uri 
DAN KRVAVEGA VALENTI-
NA — kanadski, kriminalka. V 
gl. vi.: Paul Kelman. 

Sobota, 16. 11. ob 18. in 20. uri 
in nedelja, 17. 11. ob 18. in 20. 
uri PET ZMAJEVIH KRAM-
PLJEV — ameriški, akcijski. V 
gl. vi.: Clark Noriš. 

Nedelja, 17. 11. ob 16. uri 
OTROŠKA MATINEJA 
SMRKCI PRIHAJAJO - vstop-
nine ni. Pokrovitelj te matineje je 
Občinska kulturna skupnost. 

Ponedeljek, 18. 11. ob 10., 18. 
in 20. uri NEVARNA SLED -
domači. V gl. vi.: Milan Štrljič. 

Torek, 19. 11. ob 18. in 20. uri 
in sreda, 20. 11. ob 10. 18. in 20. 
uri NAPAČNA VRATA -
NEMŠKA KOMEDIJA. V g. vi.: 
Claudia Demarmels. 

Četrtek, 21. 11. ob 18. in 20. 
uri KUNG-FU IZVRŠITELJ -
hongkonški. V gl. vi.: Chen Ku-
an. 

Petek, 22. 11. ob 10. uri IN-
DIANA JONES - ameriški 
avanturistični. V gl. vi.: Harrison 
Ford. 

KINO D O M KULTURE VELE-
NJE 

Četrtek, 14. 11. ob 20. uri 
DAN KRVAVEGA VALENTI-
NA — kanadski, kriminalka. V 
.gl. vi.: Paul Kelman. 

Nedelja, 17. 11. ob 10. uri 
OTROŠKA MATINEJA 
SMRKCI PRIHAJAJO - ame-
riška risanka. Tokrat je pokrovi-
telj OBČINSKA KULTURNA 
SKUPNOST. 

Kaj je na posnetku? 

Danes začenjamo novo nagradno igro. M i bomo objavljali 
posnetke, vaša naloga pa bo, da ugotovite, kaj je na njih. 
»Skrivnostno« fotografijo nam seveda lahko prinesete tudi vi, 
tako kot je to storil naš sodelavec L. Ojsteršek. Torej, ste duho-
viti, imata domišljijo? Odgovore nam morate sporočiti na dopis-
nici do ponedeljka, 18. novembra s pripisom »Skrivnostna foto-
grafija«. Izžrebani nagrajenec bo dobil praktično nagrado. 

Ponedeljek, 18. 11. ob 20. un 
FILMSKO GLEDALIŠČE LA 
Z AR — domači, drama. V gl. vi 
Marija Vasiljevič. 

Četrtek, 21. 11. ob 20. uri I N 
DIANA JONES — ameriški 
avanturistični, V gl. vi.: Harrison 
Ford. 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 16. 11. ob 15.30 

OTROŠKA MATINEJA 
SMRKCI PRIHAJAJO - ame-
riška risanka. POKROVITELJ 
TE PREDSTAVE - OBČIN-
SKA KULTURNA SKUP-
NOST. 

Sobota, 16. 11. ob 19.30 
ZGODBA O LEPOTICAH -
nemški, melodrama. V gl. vi.: 
Tetcha Agbayo. 

Nedelja, 17. 11. ob 17.30 in 
19.30 DAN KRVAVEGA VA-
LENTINA — kanadski, krimi-
nalka. V gl. vi.: Paul Kelman. 

Ponedeljek, 18. 11. ob 19.30 
INDIANA JONES - ameriški 

avanturistični. V gl. vi.: Harrison 
Ford. 

Sreda, 20. 11. ob 19.30 NE-
VARNA SLED - domači. V gl. 
vi.: Milan Štrljič. 

KINO BRASLOVČE 
Nedelja, 17. 11. ob 18. uri 

ZGODBA O LEPOTICAH -
NEMŠKI, V gl. vi: Tetcha Agba-
yo. 

Sreda, 20. 11. Ob 19. uri IN-
DIANA JONES - ameriški 
avanturistični. V gl. vi.: Harrison 
Ford. 

DEŽURSTVA 

D E Ž U R N A Z O B O Z D R A V -
NICA V Z D R A V S T V E N E M 
D O M U V E L E N J E : 

16. in 17. novembra 1985 
dr. Zorislava Pavlovič, Petra 
Stanteta 13, Titovo Velenje. • OPEKARNA MARIBOR < 

RADVANJE 
Maribor, Streliška 16 a G R A D I T E L J I 

PO ZNIŽANIH CENAH IN Z BREZPLAČNIM PREVOZOM D0150 km 

MONTAŽNI STR0P0VI »NORMA« 
S POPUSTOM PRODAJAMO TUDI TRAJN0ŽARNE PEČI 

Telefon 
(062) 39-911 

Velenjski invalidi najboljši 
v Sloveniji, 

V zimskem bazenu v športnem sre-
dišču Golovec v Celju je bilo republi-
ško prvenstvo invalidov v plavanju. 
To je bilo sklepno tekmovanje, na ka-
terega se je po regijskih preizkušnjah 
uvrstilo 38 plavalcev iz štirih sloven-
skih klubov. V ekipni razvrstitvi so bi-
li najboljši tekmovalci društva invali-
dov iz Titovega Velenja, za njimi pa 
so se uvrstili plavalci Nove Gorice, 

I Žalca in Celja. 
Na 50 metrov prosto sta bila Tra-

tnik in Kralj drugi in tretji, na 50 me-
trov prsno je zmagal Lah, ki je bil naj-" 
boljši tudi na 50 metrov hrbtno. Kralj 
pa je bil tretji. Tudi med rekreativci je 
bil v svoji kategoriji najboljši Centrih. 
To so seveda najboljše uvrstitve pla-
valcev društva invalidov iz Titovega 
Velenja. 

Občinsko sindikalno 
prvenstvo v odbojki 

V preteklih dveh tednih je potekalo 
občinsko sindikalno prvenstvo v od-
bojki za moške in ženske ekipe, ki ga 
je razpisala Komisija za rekreacijo, 
oddih in delavske športne igre pri 
Občinskem svetu ZSS Velenje. 

Tekmovanje, na katero se je prija-
vilo osem moških in sedem ženskih 
ekip je bilo v telovadnici v Pesjem. 
Doseženi so bili naslednji rezultati: 

Občinske sindikalne prvakinje v 
odbojki za leto 1985 so predstavnice 

TEŠ, ki so v finalu po srditi borbi pre-
magale ekipo W Z Titovo Velenje z 
rezultatom 2:1. Tako je ekipa W Z za-
sedla 2. mesto, 3. pa REK Franc Le-
skošek-Luka. 

Med moškimi ekipami so najboljšo 
igro pokazali odbojkaši DO SIPAK, 
ki so v finalu premagali Gorenje, 3. 
mesto pa je osvojila ekipa TEŠ. 

Vsi tekmovalci so dobili za sodelo-
vanje priznanje, prve tri ekipe pa pri-
znanja in plakete. jQže Čas 

Uspešen začetek 
Pričela se je tudi republiška liga v 

streljanju s serijsko zračno puško. 
Strelci Mroža iz Titovega Velenja tek-
mujejo v vzhodni skupini druge slo-
venske lige. V prvem kolu so na do-
mačem strelišču gostili ekipo Mure iz 
Murske Sobote. Pomlajena domača 
ekipa, v njej nastopa tudi pionir Si-
mon Veternik, je presenetila z zmago, 
saj je bil rezultat 1.433:1.427. Mirjana 
Žučko je nastreljala 363 krogov, 
Franc Trebše 361, Simon Veternik 

358 in Jože Miklav 351 krogov. 
Vsakoletnega strelskega tekmova-

nja ob prazniku občine Sevnica so se 
udeležili tudi strelci društva invalidov 
iz Titovega Velenja. Med sedmimi ob-
činskimi ekipami invalidov so pre-
pričljivo zmagali strelci društva inva-
lidov iz Titovega Velenja, nastopili pa 
so Burger 178, Žučko 178, Jovanovič 
171 in Svajger 157. Tudi v posamični 
konkurenci sta prvo in drugo mesto 
osvojila Burger in Žučko. 

terme topolšica 
ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE 
tozd Naravno zdravilišče Topolšica 

objavlja naslednja prosta dela in naloge: 

1. zdravnik 
pogoji: 
končana medicinska fakulteta, opravljen strokovni izpit — 
možnost specializacije in fiziatrije 

2. vodja gost inske dejavnosti: 
pogoji: 
V. ali VI. stopnja izobrazbe ustrezne smeri, znanje dveh tujih 
jezikov, 4 leta delovnih izkušenj 

3. vodja kuhinje 
pogoji: 
IV. ali V. stopnja izobrazbe gostinske ali hotelske smeri, 3 le-
ta delovnih izkušenj 

4. animator prireditev 
pogoji: 
V. ali VI. stopnja izobrazbe, aktivno znanje nemškega jezika 
in še enega tujega jezika, smisel za organizacijo športnih, 
kulturnih in zabavnih prireditev 

5. natakar 
pogoji: 
IV. stopnja izobrazbe, 1 leto delovnih izkušenj 

6. pomožni delavec 
pogoji: 
končana osemletka, opravljen vozniški izpit 

7. pomoč v strežbi 
pogoji: 
končana osemletka. 

Delo združujemo za nedoločen čas s polnim delovnim časom in 
s poskusnim delom 90 dni. 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 8 dneh 
po objavi na naslov: Zdravstveni center Velenje; tozd Naravno 
zdravilišče Topolšica, 63326 Topolšica. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po končanem zbira-
nju prijav. 

Z A H V A L A 

4. 11. 1985 je v 85. letu starosti preminila naša draga teta 

Jožefa Gantar 
Iskreno se zahvaljujemo osebju Doma za Varstvo odraslih, društvu upokojencev, g. duhovni-

ku za opravljen obred in govor. 
Zahvaljujemo se vsem, ki so jo pospremili na njeni zadnji poti in ji poklonili cvetje. 

;SVR!«-<1 >\>S . RT 
Žalujoči vsi njeni. 

ZAHVALA 

ob nenadni izgubi dragega moža, očeta, dedka, brata in strica 

Ivana Sevčnikarja 
iz Lokovice 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so z nami sočustvovali in vsem, ki so mu darovali cvetje ter 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Posebna zahvala velja sosedom Plaskanu, Čepelniku, Zagerju in Dvorniku. 
Hvala tudi govornikom Francu Drevu, Milošu Volku ter govorniku iz TEŠ, Godbi TUŠ, pev-
cem za odpete žalostinke, duhovniku za opravljen obred, KS Lokovica in društvom in kolekti-

vu TEŠ. 

Žalujoči: žena Marija, hčerki Ivica in Katja z družinama, bratje Franc, Štefan, Emil, sestra 
Pavla in ostalo sorodstvo. 
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Amatersko gledališče Velenje 
« 

V novo sezono z 
Dvema bregovoma 

Jutri 15., ob 19.30, se nam bo v domu kulture v Titovem Velenju 
predstavilo domače Amatersko gledališče z uspelo premiero iz prete-
kle sezone DVA BREGOVA. 

Delo je napisal Anton Leskovec, ki je poleg Slavka Gruma 
edini slovenski ekspresionist v dramatiki. Avtor je v podnaslovu 
drame zapisal, da je to drama iz življenja beračev. Marjan Beli-
na, ki je besedilo preuredil prav za Amatersko gledališče, pa je s 
predstavitvijo v današnji čas dal drami nove razsežnosti. Flore-
jev breg je še danes velika utopija, verjetno še večja kot v času 
nastanka besedila, kajti naša razočaranja nad neuresničenimi 
idejami so lahko večja kot brezupni položaj »ljudi na dnu« v času 
po prvi svetovni vojni. In zakaj ne moremo živeti vsi na enem 
bregu? To nam brani reka, reka življenja . . . 

Dramo DVA BREGOVA je režiral Karel Čretnik. Mentor je 
bil Marjan Belina, scena in kostumi Saša Kump. Glasba: Slepo 
črevo, vodja predstave: Jože Kolar, tehnično vodstvo Maksimi-
ljan Korošec, za ton in luč pa bo poskrbel Marjan Mastnak. 

Igrajo: Jože Kotnik, Franc Rogan, Leon Čižmek, Miran Rih-
tar, Zdenka Kodrič, Branko Dželetovič, Vinko Trinkaus, Jurij 
Kramar, Tibor Varga, Franja Pavlin, Marija Kolar, Majda Ga-
beršek, Cveta Koprivnikar, Maksimiljan Korošec, Silva Mlinar, 
Božiča Jurovič, Dragica Šaronja, Tioslava Pavlovič, Martin Haj-
singer. 

Vstopnice po 200 din prodajajo v knjižnici v Titovem Vele-
nju, vsak dan od 9.00 do 15.00 ter eno uro pred predstavo. Za šol-
sko mladino in sindikate so v veljavi posebni popusti. 

Z avtoštopom na Aljasko 
Tokrat bo kulturni večer izjemoma že danes 14. nov., ob 19.00. V 

knjižnici Kulturnega centra Ivan Napotnik se bo predstavil svetovni po-
potnik Igor Kadunc iz Ljubljane, katerega že poznamo po njegovih pre-
davanjih o Japonski, letos poleti na velenjskem gradu. 

Tokrat bo Igor Kadunc »potoval« z avtoštopom na Alajsko — med 
obiskom v severni Ameriki bo pokazal diapozitive, filme in zavrtel nekaj 
tipične country glasbe. Obeta se nam zanimiv večer. 

Obiska v Cankarjevem 
domu 

V soboto, 23. novembra, si bodo udeleženci koncerta od OPERETE DO 
MUZIKLA, ki bo ob 20.00 v veliki dvorani Cankarjevega doma v Ljubljani, 
lahko ogledali najprej-7. slovenski knjižni sejem, nato pa bodo prisostvovali 
koncertu Simfoničnega orkestra RTV Ljubljana, pod vodstvom Marija Rijavca. 
Solisti bodo Olga Gracelj, Majda Sepe, Ditka Haberl, Oto Pestner, New Swing 
(Juartet, Krunoslav Cigoj, Regina Vezonik in drugi. Program bo povezoval Jurij 
Souček. Na sporedu so najpopularnejši odlomki iz operet (Netopir, Paganini, 
Mala Floramy) in muziklov (Showbat, Oklahoma . . . ) . 

V petek, 29. nov., pa bodo udeleženci obiska v Cankarjevem domu priso-
stvovali izvedbi opere Giuseppa Verdija: Simone Boccanegro, s katero bo v 
Ljubljani gostovala bratislavska opera, ČSSR. 

Cena 1. in 2. aranžmaja je 1.100 din. Odhod avtobusa ob 17.00 oziroma ob 
17.30 izpred avtobusne postaje v Titovem Velenju. Povratek skozi Šmartno ob 
Paki in Šoštanj. Prijave sprejemamo do zasedbe avtobusa. 

URE PRAVLJIC za otroke od 4. do 7. leta so vsako sredo ob 16.00, v 
knjižnici Kulturnega centra Ivan Napotnik Titovo Velenje. 

Jure Franko 

Premlad sem še . . .« 
Le kdo se ni navduševal nad dosežki 

Jnreta Franka in le kdo se (nepoučen) 
danes ne razburja zaradi njegovega 
domnevnega prehoda med »profesio-
nalce«. Mnogi so zagnali vik in krik in 
ga postavili ob steber sramote, s pod-
stavka narodnega junaka seveda. Zato 
smo za vas iz Dela prepisali njegovo 
pismo, ki marsikaj pojasnjuje. 

»Pravzaprav sem prisiljen spet po-
jasnjevati, čeprav smo si rekli — sre-
čno. Bil sem hvaležen za prijazno slovo 
ia mislil sem, da Juretu Franku ni tre-
ba nič več pojasnjevati. Zdaj pa mo-
ram, da nekoliko razsvetlim zgodbo tu-
di z moje strani, največ zato, ker se po-
čutim kot nekakšen objekt, ki v resnici 
nikogar ne zanima in je zanimiv samo 
toliko, kolikor polni časopisne strani 
in dviga naklado časnikom. 

Dejstvo je, da za vrhunske smučar-
ske dosežke zaradi poškodbe kolka ni-
sem več sposoben. Ponavljam, za vr-
hunske dosežke. S poškodbo, t i mi 
omejuje gibanje, bi se lahko uvrščal od 
dvajsetega do tridesetega mesta, kar pa 
Je zame in za ljubitelje smučanja neza-
nimivo. Tudi, študij ostaja moj interes. 
To pa ne pomeni, da moram hoditi s 
palico ob boku po svetu in se odreči 
slehernemu manj zahtevnemu športne-
mu udejstvovanju. Vse to sem povedal 
na tiskovni konferenci in v TV tedniku, 
ko sem se poslovil. In ne pomeni, da 

zame športa ni več. V času po tiskovni 
konferenci so z mano navezali stike 
predstavniki smučarske industrije in 
mi ponudili sodelovanje. Tako sem bil 
takorekoč povabljen in sem se tudi do-
dobra pozanimal o pogojih dela med 
»profesionalci«. Zato natančno vem, 
da so številke, ki so bile objavljene v ti-
sku (nekakšnih 50.000 dolarjev za po-
godbo z Rossignolom) blago rečeno iz-
mišljene. Tudi sedaj ne vem, ali bom 
sodeloval na tekmah ali ne. Vsekakor 
pa to ne bo moja glavna naloga, če se 
bom odpravil v ZDA. Nekorektna so 
tudi namigovanja, da bi me k temu na-
govorila Igor Kreačič in Tomaž Cer-
kovnik. Res pa je, da sta oba moja do-
bra prijatelja. Iz ZDA sem prejel ne-
kaj zanimivih ponudb iz velikih smu-
čarskih središč. Zakaj me ne bi zani-
male? Sam se bom odločil, ker me za-
nimata življenje in svet. Star sem tri-
indvajset lei in še voljan doživeti in vi-
deti kaj zanimivega. 

Ko bom čez deset let tekmoval na 
sindikalnih tekmah na Krvavcu ali Ka-
ninu, upam, da mi takrat ne bo treba 
pojasnjevati, zakaj to počenjam. Zelo 
mi je žal, da sem s svojim molkom do-
segel prav nasprotno od tega, kar sem 
želel. Predvsem nisem hotel zbujati po-
zornosti. Na žalost mi to ni uspelo. 
Hvala za razumevanje!« 

Jure Franko 

Mozirje 

Že 3. smučarski 
sejem 

Po dveh zelo uspešnih smučarskih 
sejmih so se v Mozirju letos seveda" 
odločili še za tretjega. Skupno ga bo-
do pripravili Trgovska delovna orga-
nizacija Savinja, občinska telesnokul-
turna skupnost ter smučarski klub 
Mozirje, smučarsko skakalni klub 
Ljubno, šolska športna društva. Re-
kreacijsko turistični center Golte in 

Kompasova poslovalnica iz Mozirja. 
Sejtm bodo odprli jutri, v petek j5. 
novembra, in bo odprt do nedelje. 

Seveda pripravljajo prodajo nove 
in rabljene smučarske opreme, nasve-
te, brezplačno mojitažo na sejmu ku-
pljene opreme, po znižanih cenah pa 
bodo prodajali tudi smučarske hlače 
in karte za smučanje na Golteh. , 

JApr . ; . 

Bo v nedeljo bolje? 

Rudar—Kladivar 0:0 
Tudi proti gostom iz Celja so domači igralci znova potrdili, da 

med njimi ni pravega strelca. Zanj vsekakor morajo čimpreje poskr-
beti, če želijo še naprej ostati v igri za vrh lestvice. 

Tako so maloštevilni gledalci verjetno že naslednji dan pozabili 
na to resnično zelo slabo prvenstveno srečanje, neupravičeno pa so se 
nekateri ob koncu tekme jezili na sodnika Zalarja iz Ljubljane, saj ni 
bil kriv, da si napadalci skorajda niso znali pripraviti prave priložno-
sti za zadetek. Z metanjem drobnega kamenja na sodnike ob koncu 
srečanja, upamo, da to nista zapisala v zapisnik, pa seveda škodijo 
največ domačemu klubu. Zato zanje nasvet raje ne prihajajte na 
športne tribune, če ne znate brzdati navijaških strasti. 

Po tekmi so v naši beležki ostale zapisane le naslednje minute: v 
14. minuti se je gostujoče desno krilo znašlo samo pred vratarjem Tra-
sičem, ki je z odlično obrambo preprečil vodstvo gostov. Dve minuti 
zatem je Jalušič ušel Kladivarjevim obrambnim igralcem, ki so mislili, 
da je Rudarjev igralec v nedovoljenem položaju. Tokrat se je izkazal 
gostujoči vratar. V 29. minuti je Jalušič že premagal vratarja Kladivar-
ja, vendar je žogo zaustavila stativa. V 37. minuti je moral Rudarjev 
kapetan Čelič, ki je pred tem že dobil rumeni karton, skupaj s kapeta-
nom Kladivarja v slačilnico, zaradi medsebojnega neprijateljskega 
prepričevanja. Edino priliko za zadetek so imeli Velenjčani v drugem 
polčasu v 76. minuti, ko je hitri Tubič ušel gostujočim branilcem, ki 
so ga nepravilno zaustavili. Rudarjevi igralci in gledalci so pričakova-
li, da bo sodnik pokazal na belo točko, vendar je ta ocenil, da je bil 
prekršek storjen na robu kazenskega prostora. 

V naslednjem kolu bo v nedeljo na igrišču ob Jezeru rudarski derbi. 
Z igro, kot so jo pokazali proti Kladivarju, domači igralci proti Trbo-
veljčanom nimajo nikakršnih možnosti. 

Šmartno—Steklar 5:2 
Vse kaže, da so nogometaši Šmartnega končno uredili svoje vrste 

in prebrodili krizo, ki njihovih navijačev ni prav navduševala. V ne-
deljskem kolu tekmovanja v območni slovenski ligi so z borbeno, le-
po in predvsem učinkovito igro zanesljivo pemagali moštvo Steklarja 
iz Rogaške Slatine s 5:2, polčas 4:1. S to zmago so se znova vključili v 
boj za višja mesta na prvenstveni razpredelnici, v zadnjem jesenskem 
kolu pa bodo igrali z dravograjsko Ojstrico. 

Zadetke so v nedeljo dosegli Kolenc v i l . minuti* Korber v 12. in 
39. ter Salihovič v 14. minuti, v 62. minuti pa se je med strelce vpisal 
tudi vratar Magrič s strelom z enajstih metrov. 

Brežice—Elkroj 0:7 
Po nepričakovanem porazu prejšnje nedeljo z Nafto v Lendavi so se tokrat 

nogometaši Elkroja na gostovanju v.Brežicah veliko bolj izkazali. Zmagali so 
namreč kar s 7:0 in si tako še izboljšali že sicer odlično razliko v zadetkih. Pove-
dati velja, da so si ustvarili še veliko priložnosti za zadetke in bi bil lahko rezul-
tat še višji. Domačini se s takšnim razpletom niso mogli sprijazniti in so igrali 
izredno grobo, svoje pa je k vsemu prispeval še neodločni sodnik. Strelci za El-
kroj so bili Hren in Božičevič po 2 ter Kopušar, Žunter in Ermenc po 1. V zad-
njem jesenskem kolu bodo nogometaši Elkroja doma igrali s Pekrami, kar je se-
veda lepa priložnost, da potrdijo jesenski naslov. 

III. novoletni turnir v malem 
nogometu 

Za vse ljubitelje in ljubiteljice ma-
lega nogometa bo Rdeča dvorana iz 
Titovega Velenja letos že tretjič zapo-
red organizirala »novoletni turnir«. 
Ta bo 29. in 30. novembra ter 1. de-
cembra v Rdeči dvorani. Zaradi večje 
atraktivnosti igre se bo igralo na ogra-
jenem igrišču (dimenzije igrišča 
42 m x 24 m, vrata pa 5m x 2m). Le-
tos pa bodo prvič organizirali posebaj 
tudi turnir za ženske ekipe. 

Vsaka nastopajoča ekipa bo dobila 
praktično nagrado in priznanje, na 
turnirju pa bo organizator izbral naj-
boljšega strelca, igralca, vrataija, naj-
bolj fair ekipo in najlepši gol, za kar 
bodo podeljene lepe nagrade. Za pr-
ve tri ekipe turnirja je poleg priznanj 
in pokalov Zdravilišče »TERME« 
Topolšica pripravilo lepe nagrade. 

Prijavnina za posamezno ekipo 
znaša 5000 dinarjev, nakazati pa jo je 

treba na žiro račun št. 
52800-603-38589 pri SDK Titovo Ve-
lenje. Peti fotokopirani izvod polož-
nice, na kateri mora biti tudi točen 
naslov ekipe, morajo te prinesti s se-
boj na žrebanje, ki bo v torek, 26. no-
vembra ob 17. uri v Rdeči dvorani. O 
času igranja bodo ekipe obveščene 
kasneje. 

Za sodelovanje se lahko ekipe pri-
javijo tudi uro pred pričetkom žreba-
nja. Hkrati pa vsa obveščamo, da je 
število ekip omejeno. 

Podrobnejše informacije lahko do-
bijo vodje ekip vsak dan dopoldan po 
telefonu 063 855-741 in 855-646, v po-
poldanskem času pa na številko 063 
856-723. 

Izkupiček novoletnega turnirja v 
malem nogometu za moške in ženske 
bo organizator namensko porabil za 
nakup opreme za zimski bazen. 

Sejem v Rdeči dvorani 
Smučarski klub Velenje bo od 

22. 11. do 24. 11. v Rdeči dvorani 
v Titovem Velenju priredil smu-
čarski sejem. Sejem bodo odprli 
v petek, 22. novembra, ob 15. uri 
in bo odprt do 19. ure. V soboto 
bo sejem odprt od 9. do 18. ure, 
v nedeljo pa od 9. do 12. ure. 

Na sejmu bodo tudi trenerji 
smučarskega kluba, ki bodo z na-
sveti pomagali pri nakupu smu-

Zamet—Velenje 19:18 
Na gostovanju proti Zametu na Reki so velenjske rokometašice 

zlasti slabo igrale v prvem polčasu, ki so ga izgubile kar s 7:13. V na-
daljevanju so zaigrale mnogo bolje predvsem v obrambi in le malo je 
manjkalo, da bi osvojile točko', kar bi bilo povsem zasluženo. Za gost-
je sta zelo dobro igrali Dobrila Golič in Mojca Kričej. 

Na Reki so igrale: Petek, Misaljevič 2, Zidar, S. Golič 2, Podr-
zavnik 2, Kotnik, Selle, Hrast, Kričej 2, Bovha 5 in D. Golič 5. 

V prihodnjem kolu bodo igrale Velenjčanke doma z ekipo Dubav-
ca, z zmago pa si lahko krepko pomagajo v boju za obstanek v drugi 
zvezni rokometni ligi. Tekma se bo začela ob 17. uri 

Inles—Šoštanj 21:19 
V slovenski rokometni ligi so rokometaši Šoštanja na gostovanju 

v Ribnici proti močni ekipi Inlesa na začetku povedli s 5:3, zatem pa 
so prevzeli pobudo domačini in v športnem boju zasluženo zmagali. 
Srečanje je bilo bolj kakovostno v prvem polčasu, končal se je z 11:10 
za domačine, vseeno pa so gledalci tudi v nadaljevanju uživali v zani-
mivi in srčni borbi. Pri domačih je bil najboljši vratar, ki je z nekaj 
odličnimi obrambami največ prispeval k zmagi, Soštanjčani pa so se 
predstavili kot odlično moštvo, predvsem s hitro in dopadljivo igro. 
Rokometaši Šoštanja so po 9. kolu s 13 točkami na tretjem mestu. Za 
vodilno ekipo Astre Jadrana zaostajajo le za točko, prav pri tej ekipi 
pa bodo gostovali v naslednjem kolu. 

V Ribnici so igrali: Gradišnik, Čater 5, Gjurin 4, Ramšak 1, Oc-
virk 1, Medved 2, Žagar, Frankovič, Lesjak 1, Vrečar, Vogler 5 in 
Vajdl. 

Pionirke Velenja 
najboljše 

Prejšnji teden je bilo na Ravnah prvenstvo koroško-savinjsko-ša-
leške območne rokometne zveze za starejše pionirke. Največ znanja 
so pokazale mlade igralke Velenja, ki so svoje vrstnice z Raven pre-
magale z rezultatom 18:5 (7:1) in igralke Šmartnega ob Paki z 11:7 
(6:3). Z zmago nad domačinkami z rezultatom 13:5 so drugo mesto 
zasedle rokometašice Šmartnega. 

Za Velenjčanke so nastopile Brišnik, Vilič, Topič, Verzolak, Časi, 
Memič, Comloh, D. Tanšek, J. Tanšek, Oman in Vetrih. 

Srečanje druge zvezne rokometne lige med Velenjem in Dubav-
cem iz Karlovca bo v soboto ob 17. uri v Rdeči dvorani v Titovem Ve-
lenju. 

ruiui qr M. Klepec 

Ljubno—Rogoza 3:0 
V nedeljskem kolu tekmovanja v slovenski odbojkarski ligi so 

igralke Ljubnega na domačem igrišču v pičle pol ure zlahka premaga-
le zadnjeuvrščeno ekipo Rogoze. Rezultat je bil 3:0 (3, 8, 2). V nasled-
njem kolu bodo Ljubenke gostovale v Kočevju. 

čarske opreme. Poleg vas, ki bo-
ste prodajali in kupovali rablje-
no opremo, bodo s svojo ponud-
bo prisotne tudi delovne organi-
zacije, ki prodajajo smučarsko 
opremo. Poleg opreme boste lah-
ko kupili tudi smučarske vozov-
nice po cenah, kakršne so trenut-
no v predprodaji. Vstopnina na 
sejem bo veljala 100 dinarjev, za 
otroke do 10 let pa bo vstop 
brezplačen. 

Bo Elektra prenehala 
tekmovati? 

Načrtno delo z mladimi je temelj 
razvoja in uspešnosti slehernega 
športa. Tega dejstva se v celoti za-
vedajo košarkarji in vodstvo šo-
štanjske Elektre. Z zares temeljitim 
in načrtnim delom z mladimi želijo 
košarki v Šaleški dolini vrniti velja-
vo, ki jo je imela v šestdesetih in se-
demdesetih letih, ko je bila šoštanj-
ska košarka med vodilnimi v Slove-
niji. 

V zadnjem obdobju so tako vzgo-
jili vrsto mladih, obetavnih in zares 
dobrih košarkarjev, ki s svojo igro 
že dokazujejo, da vlaganja vanje ni-
so bila zastonj, saj so obrodila bo-
gate sadove. Dejstvo namreč je, da 
so pionirji, kadeti in mladinci Elek-
tre med najboljšimi v Sloveniji. Pio-
nirji in mladinci so se šedivtstili v t 
polfinale republiškega prvenstva, 
kadeti pa uspešno nastopajo v re-
publiški ligi, kjer se enakovredno 
borijo za vrh lestvice. Prvo moštvo 
Elektre prav tako uspešno igra v 
drugi slovenski košarkarski ligi, ob 
tem pa velja povedati, da za prvo 
ekipo ob Brezniku in Cajnerju igra-
jo sami mladinci. 

Vse ekipe trenirajo domači tre-
nerji. Mladinsko in člansko Janko 
Bukovič, kadete Tone Letonje in 
pionirje Marjan Kristan. Vsa mo-
štva, razen pionirjev, trenirajo vsak 
dan, vse ekipe pa odigrajo v sezoni 
po približno 80 tekem. Za vse to in 

za izredno drago opremo so potreb-
na znatna sredstva, ki pa jih klub 
nima. Za primer samo to, da samo 
ena tekma na domačem igrišču 
klub velja približno 15.000 dinarjev. 
O kakšni malici ali napitku po tek-
mi sploh ni govora, razen seveda, 
če si jo tekmovalci sami kupijo. 

Klub se je tako znašel v izredno 
težkem finančnem položaju, česar 
si mladi in izjemno obetavni košar-
karji s trenerji in vodstvom kluba 
zares ne zaslužijo. Denarne zadrege 
so doslej reševali tudi s tem, da so 
člani uprave s trenerji na čelu poso-
jali denar, da so lahko plačali stro-
ške tekem. To seveda ne gre več, pa 
tudi nesprejemljivo je, če upošteva-
mo, da se gre za razvoj mladih špor-
tnikov, ki že sedaj veliko pomenijo 
v slovenskem merilu. 

Zaradi položaja, iz katerega ne 
vidijo rešitve, so se pred dnevi zbra-
li na razširjenem sestanku upravne-
ga odbora. Nanj so povabili tudi 
predstavnike Partizana in zveze te-
lesno-kulturnih organizacij. Na tem 
sestanku so se dogovorili, da se 
sredstva za nadaljnje delo morajo 
zagotoviti. Prepričani smo, da bodo 
prizadevni člani uprave vendarle 
imeli srečo pri trkanju na raznora-
zna vrata in da mladim košarkar-
jem ne bo treba reči: »Fantje, od-
slej naprej si kako drugače zapolni-
te prosti čas.« 

(vos) 

Elektra—Garant 79:69 
Mlada šoštanjska ekipa tokrat ni 

navdušila gledalcev, ki so po dveh le-
tih znova napolnili telovadnico Soli-
darnosti v Šoštanju, kljub temu pa so 
domačini zanesljivo zmagali. Na bolj-
šo igro je precej vplivalo dejstvo, da 
je najbolj izkušen igralec Elektre 
Breznik že v 11. minuti napravil 4. 
osebno napako, mladi košarkarji pa 
se nikakor niso mogli sprostiti in zai-
grati tako, kot znajo. V 30. minuti je 
Elektra vodila kar z 63:37, potem pa 

so igralci popustili v obrambi. Trener 
Cerar, ki je srečanje vodil namesto 
kaznovanega Bukoviča, je dal prilož-
nost tudi igralcem, ki sicer bolj malo 
igrajo, med njimi paje priložnost naj-
bolje izkoristil Sevšek. 

Proti Garantu so igrali: Sevšek 7, 
Gaberšek 4, Lipnik 11, Pečovnik, Ki-
tak 6, Dumbuya 6, Janič 12, Cajner 
11, Breznik 14, Rotovnik 8, Brešar in 
Plešej. 

J. B. 

Elektra—Slovan 91:111 
Domači košarkarji so v nedeljo go-

stili v telovadnici Solidarnosti v Šo-
štanju vodilno ekipo na lestvici. Ka-
deti Elektre so napravili preveč na-
pak v obrambi. Masti slabo pa so izva-
jali proste mete. V 9. minuti je Slovan 
vodil že z 32 koši. Tedaj so domači 
igralci zaigrali precej bolje in zmanj-

šali visoko vodstvo. 
Trenutno imajo 7 točk in so skupaj 

s kadeti celjske Libele na drugem me-
stu, v vodstvu pa je Slovan. 

Igrali so: Vinkovič 15, Pinter 7, 
Oman, Merzel 31, Gojevič 4, Kremer, 
Ocepek 5, Vovk 22, Brešar 14. 

M. Letonje 


